

ကြီးမားသောအကျိုးကိုရနိုင်

အကြောင်းတစ်ခုခုကြောင့် ငယ်စဉ်က ကုသိုလ်ကောင်းမှုပြုရန် မေ့လျော့နေခဲ့သော်လည်း နောင်ကြီးပြင်းလာသောအခါ သူတော်ကောင်းပညာရှိတို့၏ အဆုံးအမကိုရ၍ မေ့မလျော့ဘဲ ကောင်းမှုကုသိုလ်ပြုခြင်းဖြင့် ကြီးမားသော မင်္ဂလာအကျိုးကို ရနိုင်၏။
ထိုသို့ ပြုနိုင်ခြင်းကို မြတ်စွာဘုရားသည် ချီးမွမ်းတော်မူ၏။
လောကဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၇၂)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းများဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။

- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

ပြည်ထောင်စုအကျိုးကို ရှေးရှု၍ ရေရှည်မြှော်တွေး စဉ်းစားဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပြီး တိုင်းရင်းသားအားလုံး ညီညီညွတ်ညွတ်ဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရမည်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် “ဝ”ပြည် သွေးစည်းညီညွတ်ရေးပါတီ(UWSP) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးလော့ယာကု၊ အမျိုးသားဒီမိုကရက်တစ်မဟာမိတ်အဖွဲ့ (NDA) ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစန်ပေနှင့် ရှမ်းပြည်တိုးတက်ရေးပါတီ(SSPP) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂) စဝ်ခွန်ဆိုင်တို့ ဦးဆောင်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား တွေ့ဆုံ၍ ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးစဉ်။

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၆
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်သည် “ဝ”ပြည်သွေးစည်းညီညွတ်ရေးပါတီ(UWSP) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးလော့ယာကု၊ အမျိုးသားဒီမိုကရက်တစ်မဟာမိတ်အဖွဲ့(NDA) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစန်ပေနှင့် ရှမ်းပြည်တိုးတက်ရေးပါတီ(SSPP) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂) စဝ်ခွန်ဆိုင်တို့ ဦးဆောင်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့နံနက်

ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တွေ့ဆုံ၍ ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးသည်။
အဆိုပါ ငြိမ်းချမ်းရေးတွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း၊ ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ ဖြစ်ကြသည့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်း၊

ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်တို့ တက်ရောက်ကြပြီး “ဝ”ပြည် သွေးစည်းညီညွတ်ရေးပါတီ(UWSP) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးလော့ယာကု၊ အမျိုးသားဒီမိုကရက်တစ်မဟာမိတ်အဖွဲ့(NDA) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစန်ပေ၊ ရှမ်းပြည်တိုးတက်ရေးပါတီ(SSPP) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂) စဝ်ခွန်ဆိုင်နှင့် အတူ UWSP မှ နိုင်ငံရေးဌာနကြီးမှူး ဦးအိုက်နပ်လိုင်၊ NDA မှ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဦးကြည်မြင့်၊ SSPP မှ အတွင်းရေးမှူး(၂) စဝ်ဆိုင်ဆုနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ။

ယနေ့
ဖတ်စရာ

နှစ်ပေါင်းအခွန်ရှည်ကြာ တည်တံ့ခိုင်မြဲလာခဲ့တဲ့ မိတ်ဆွေညီအစ်ကိုဆက်ဆံရေး

ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၆

ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးဖြင့် ခေါင်းဆောင်မှုကို တည်ဆောက်နိုင်

ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၀

မင်္ဂလာပါ ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့

ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၉

မြောက်

ကိုယ်ခံအားကောင်းအောင်နေထိုင်ပြီး ရောဂါကူးစက်မှုကိုလျော့ချ

ယခုရက်သတ္တပတ်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အတည်ပြုလူနာများ နေ့စဉ် စိုးရိမ်ဖွယ်ရာတိုးလာသလို ပြန်လည်လျော့ကျသွားသည့်ရက်များလည်းရှိသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေး ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသည့်လူနာများတွင် ယခင်ရက်က သေဆုံးရသည့်လူနာအချို့သည် ကာကွယ်ဆေးမထိုးထားခြင်း၊ ရောဂါအခံများရှိနေခြင်းတို့ကြောင့်ဟု သိရသည်။ ထို့ကြောင့် ပြည်သူများအနေဖြင့် ကာကွယ်ဆေးကို အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံပြီး ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေးများပါ ထိုးထားရန် လိုပါသည်။ ထို့အပြင် ရောဂါအခံများရှိနေပါက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရခြင်းမရှိအောင် အထူးဂရုစိုက်နေထိုင်ကြရန် လိုအပ်ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားသူများ၏ ၈၄ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကာကွယ်ဆေးလုံးဝထိုးနှံထားခြင်းမရှိသူများနှင့် အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံထားခြင်းမရှိသူများဖြစ်ပြီး ရောဂါအခံများဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားသောအခါ အသက်သေဆုံးရသည့်အဖြစ်ရောက်ရသည်ကို တွေ့ရပြီဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးများကို တစ်နိုင်လုံးအတိုင်းအတာဖြင့် လွှမ်းမိုးထိုးနှံပေးလျက်ရှိသော်လည်း ပြည်သူအချို့မှာ အလေးထားထိုးနှံမှုမရှိသဖြင့် ရောဂါကူးစက်ခြင်းခံရပါက အန္တရာယ်ရှိနိုင်သည်ကို သတိပြုရမည်ဖြစ်သည်။ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းမရှိသေးပါက ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးနှင့် နီးစပ်ရာ ကျန်းမာရေးဌာနများသို့ သွားရောက်အကူအညီတောင်းခံနိုင်ပေသည်။



ရောဂါပိုးတို့၏ သဘောသဘာဝသည် စွတ်စိုပြီးအေးမြမှုကို ကြိုက်နှစ်သက်သဖြင့် ယခုရက်သတ္တပတ်အကုန်နှင့် လာမည့်ဆောင်းရာသီကာလတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုများ ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နေဦးမည်ဖြစ်ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံမှုနှင့် ထပ်ဆောင်းထိုးနှံမှုများကို မပျက်မကွက် ပြုလုပ်ကြရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။ ထို့အပြင် ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်းများကို အများပြည်သူနှင့်သက်ဆိုင်သည့်နေရာများနှင့် အများပြည်သူ သွားလာနေကြသည့် ယာဉ်များပေါ်တွင် တပ်ဆင်ထားကြရန်လိုအပ်ပြီး သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများကလည်း ပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးသတ်မှတ်ချက်များနှင့်ကိုက်ညီအောင် နေထိုင်ကြရန် အသိပေးနှိုးဆော်မှုများ ပိုမိုပြုလုပ်ကြရန်လိုအပ်ပေသည်။

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇူလိုင်လအထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး အိမ်ခြေရေရှစ်ကွဲသစ် B 4.4 နှင့် B 4.5 တို့သည် နိုင်ငံပေါင်း ၉၂ နိုင်ငံတွင် ကူးစက်ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည်ဟု အသိပေးထားသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အိမ်ခြေရေရှစ်ကွဲနှင့် ဒေသတွင်းနိုင်ငံများဖြစ်ကြသည့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၊ အိန္ဒိယ၊ မလေးရှားနှင့် စင်ကာပူ စသည့်နိုင်ငံများ၌ အဆိုပါမျိုးကွဲသစ်များ ပျံ့နှံ့ကူးစက်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရသည်။ နိုင်ငံတကာမှ လေ့လာတွေ့ရှိချက်များအရ အိမ်ခြေရေရှစ်ကွဲပေါင်း မျိုးကွဲသစ်ရောဂါပိုး B 4.4 နှင့် B 4.5 တို့သည် ယခင်ကရှိခဲ့သည့် အိမ်ခြေရေရှစ်ကွဲပေါင်း ဝေဟနရောဂါပိုး B 4.1 နှင့် B 4.2 တို့ထက် ရောဂါကူးစက်မှု ပိုမိုမြန်ဆန်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး၏ အာနိသင်ကိုလည်း လျော့ကျစေနိုင်သည်ဟု သိရသည်။ ထို့ကြောင့် နောက်ဖြစ်ပေါ်လာသော ရောဂါမျိုးကွဲသစ်ကို ပိုမိုသတိပြု ဖို့လိုအပ်ပေသည်။ ရောဂါမျိုးကွဲသစ်များ၏ ထူးခြားသည့်အာနိသင်များကြောင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါအား ထိန်းချုပ်နိုင်ရန်လိုအပ်နေသေးသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ယခုနှစ်အတွင်းလေ့လာတွေ့ရှိချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူစုစုပေါင်း ၁၃၈ ဦးရှိပြီး ၎င်းတို့အနက် ၉၇ ဦး (၇၀ ရာခိုင်နှုန်း) မှာ ဆီးချို၊ သွေးတိုး၊ နှလုံး၊ အသည်း၊ ကျောက်ကပ်၊ အဆုတ်၊ ကင်ဆာစသည့် နာတာရှည်ရောဂါအခံတစ်မျိုးမျိုး၊ တစ်မျိုးထက်မကရှိနေသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ အဆိုပါရောဂါများသည် ပြည်သူများကြားတွင် အဖြစ်များသောရောဂါများဖြစ်ပြီး အဆိုပါရောဂါအခံရှိသူများအနေဖြင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံထားခြင်းမရှိပါက အန္တရာယ်ပိုများသည်ကို သတိပြုရမည်ဖြစ်သည်။ ရောဂါအခံရှိသူများတွင် ကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံထားသူများနှင့် ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေးထိုးနှံထားသူများသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် အသက်အန္တရာယ်ဖြစ်မှုအား သိသာစွာလျော့ချနိုင်သည်ကို တွေ့ရပေသည်။

သို့ဖြစ်ရာ ဆီးချို၊ သွေးတိုး၊ နှလုံး၊ အသည်း၊ ကျောက်ကပ်၊ အဆုတ်၊ ကင်ဆာ စသည့် နာတာရှည်ရောဂါအခံရှိသူ ပြည်သူများအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးစည်းစည်းကမ်းများကို တိကျစွာလိုက်နာခြင်း၊ ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း (Mask) ကို စနစ်တကျတပ်ဆင်ခြင်းတို့အပြင် နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနများ၊ ကျေးရွာ/ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးများနှင့်ဆက်သွယ်၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုနှင့် ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းတို့ကို မပျက်မကွက်ဆောင်ရွက်ကြပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါကြောင်း။ ။

ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်းအမှတ် (၀၀၆၄၀)၊
ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခွင့်အမှတ်(၀၀၇၇၁)ဖြင့်
ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်က ထုတ်ဝေသည်။

 themirror.npt@gmail.com
 www.facebook.com/themirrordaily



အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သက်ကြီးရွယ်အိုများနေ့

INTERNATIONAL DAY OF OLDER PERSONS

“ သက်ကြီးအမျိုးသမီးများရဲ့စွမ်းပကား ဒို့များအလေးထား”

“ The Resilience and Contributions of Older Women”

၁.၁၀.၂၀၂၂

နေပြည်တော်

ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနမှီးသားစုများက ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် ဆန်ကြာဆံများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၆
ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန တပ်ဖွဲ့ဝင်/ ဝန်ထမ်း အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းမိသားစု များက မြို့နယ်အသီးသီးရှိဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းများသို့ ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် ဆန်ကြာဆံများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းလျက် ရှိသည်။

ထိုသို့ လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ တပ်ကုန်း မြို့နယ်ရှိ ပရဟိတမင်းကျောင်းတိုက်၊ ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့နယ်ရှိ ဓမ္မရက္ခိတဝန်ကျောင်းတိုက်၊ စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး စစ်ကိုင်းမြို့နယ်ရှိ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဗုဒ္ဓဘာသာပညာရေး

စင်တာ၊ မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်မြို့နယ် ရှိတောင်ညိုတောရကျောင်းတိုက်၊ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း) မြို့နယ်ရှိ ကြာကံကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံ မြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်ရှိ မစိုးရိမ် ကျောင်းတိုက်၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် ရှိမော်ကျွန်းကျောင်းတိုက်နှင့် သာကေတ မြို့နယ်ရှိ ဓမ္မသုခဝိပဿနာကျောင်းတိုက် တို့သို့ ဆွမ်းဆန်တော်များကိုလည်း ကောင်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူ မြို့နယ်ရှိ ဓမ္မဗိမာန်ကျောင်းတိုက်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ကြီးတံခွန် မြို့နယ်ရှိ မူလသစ်ဆိမ့်ကျောင်းတိုက်နှင့် အောင်မြေသာစံမြို့နယ်ရှိ မဟာဒီပယင်း

ကျောင်းတိုက်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဗဟန်းမြို့နယ်ရှိ စတုဘုမ္မိကကျောင်း တိုက်နှင့် အလုံမြို့နယ်ရှိ ကွင်းကျောင်း ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ ရှမ်းပြည်နယ် လားရှိုးမြို့နယ်ရှိ ဓမ္မအေးစေတီတပ်ဦး ကျောင်းတိုက်တို့သို့ ဆန်ကြာဆံများကို လည်းကောင်း ဆရာတော်၊ သံဃာတော် များအတွက် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန တပ်ဖွဲ့/ ဦးစီးဌာနများမှ သက်ဆိုင်ရာ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေနှင့် တိုင်း ဒေသကြီး/ပြည်နယ်တို့ရှိ တာဝန်ရှိသူများ က သွားရောက်ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြ ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၂၆- ၉ -၂၀၂၂)

ကုမ္ပဏီ	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာ စောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	FPB	၂၀,၀၀၀	၂၀,၀၀၀	၁၇၆	၃,၅၂၀,၀၀၀
အမည်					TMH	၂,၈၅၀	၂,၈၅၀	၀	၀
FMI	၉,၅၀၀	၉,၅၀၀	၅၈၇	၅,၄၆၇,၄၀၀	EFR	၂,၇၀၀	၂,၇၀၀	၃၆၇	၉၉၀,၉၀၀
MTSH	၃,၅၅၀	၃,၅၀၀	၁၃,၆၈၇	၄၇,၅၈၁,၀၅၀	AMATA	၅,၄၀၀	၅,၄၀၀	၀	၀
MCB	၇,၈၀၀	၇,၈၀၀	၀	၀					

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၆				
နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	မြန်မာငွေကျပ်	(ဆ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ	= ၁၃၆၈.၆
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	= ၂၁၀၀.၀	(ဇ) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ = ၁၄၆၄.၆
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို	= ၂၀၃၄.၉	(ဈ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း = ၁၄၆၀.၁
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ်	= ၂၉၃.၄၉	(ည) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ် = ၁၄၆.၉၁
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ်	= ၅၅.၅၄၈		
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	= ၄၅၆.၃၂		
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	= ၂၅.၇၄၃		

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

မြောက်

စာတည်းမှူးချုပ်	- ဦးစိုးစိုးနိုင်	အကြီးတန်း	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ည၊
စာတည်းမှူး	- ဦးဝင်းနိုင်	သတင်းထောက်များ	- ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး	အယ်ဒီတာများ	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်
ဘာသာပြန်	- ဦးနိုင်လင်းကြည်၊	သုတေသန	- ဒေါ်ဇင်မာဝင့်
စာတည်းများ	- ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	စာပြင်	- ဒေါ်ခင်သက်မွန်နှင့်အဖွဲ့
		စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဒေါ်နွယ်နွယ်ထွန်းနှင့်အဖွဲ့
		အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးစည်သူလွင်နှင့်အဖွဲ့

နေပြည်တော် - စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၂၆၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၂၈၊ ၀၆၇-၃၆၁၂၉၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၃၀
ရန်ကုန်ရုံးခွဲ - အမှတ် ၇၇၊ ၅၂ လမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတည်းဌာန ၀၁-၂၉၂၈၃၂
မန်နေဂျာ - ၀၁-၈၆၀၀၆၈၅၊ စီမံ/ငွေစာရင်း ၀၁-၂၉၄၅၄၂၊ ဖြန့်ချိရေး ၀၁-၂၉၂၈၃၀၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၃၉၇၃၃၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၂၀၃၃၅၁



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်ထံ “ဝ”ပြည်သွေးစည်းညီညွတ်ရေးပါတီ(UWSP) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးလော့ယာကုက ဒေသထွက်လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်က အမျိုးသားဒီမိုကရက်တစ်မဟာမိတ်အဖွဲ့ (NDAA) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစန်ပေအား အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်ထံ ရှမ်းပြည်တိုးတက်ရေးပါတီ(SSPP) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂) စဝ်ခွန်ဆိုင်က ဒေသထွက်လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်စဉ်။

☆ ရှေ့ဖုံးမှ

ထိုသို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရာတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က စစ်မှန်သည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကျင့်သုံးရေး၊ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးကို နိုင်ငံရေးမျှော်မှန်းချက်အဖြစ် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများ၊ ခေတ်အဆက်ဆက်အစိုးရများအနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှုများအောင်မြင်မှုရရှိစေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အခြေအနေများ၊ ယခုငြိမ်းချမ်းရေး ဖိတ်ခေါ်ဆွေးနွေးမှုများကို တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ၏ တောင်းဆိုချက်များ၊ ဒေသနှင့် တိုင်းပြည်အတွက် အမှန်တကယ်လိုအပ်ပြီး ဖြစ်နိုင်သည်များနှင့် ဖြစ်သင့်ဖြစ်ထိုက်သည်များကို ပွင့်လင်းစွာဖြင့် အကျေအလည်ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ပြည်ထောင်စုအကျိုးကို ရှေးရှု၍ အမြင်ကျယ်ကျယ်ဖြင့် ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုသည့်အခြေအနေများ၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့် တစ်နိုင်လုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)တို့ကို အခြေခံ၍ ငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းကြောင်းကို ဆက်လက်ဖော်ဆောင်သွားမည့် အခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေး ပြောကြားသည်။

အမြော်အမြင်ကြီးစွာ ကမ်းလှမ်းခဲ့မှု ထို့နောက် “ဝ”ပြည်သွေးစည်းညီညွတ်ရေးပါတီ(UWSP) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးလော့ယာကု၊ အမျိုးသားဒီမိုကရက်တစ်မဟာမိတ်အဖွဲ့ (NDAA) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစန်ပေ၊ ရှမ်းပြည်တိုးတက်ရေးပါတီ(SSPP) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂) စဝ်ခွန်ဆိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က သဘောထားကြီးစွာဖြင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုမှတစ်ဆင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဖော်ဆောင်နိုင်ရန် အမြော်အမြင်ကြီးစွာ ကမ်းလှမ်းခဲ့မှုအပေါ် ဝမ်းမြောက်ကြိုဆိုသည့် အခြေအနေများ၊ နိုင်ငံတော်မှ ခွဲမထွက်ဘဲ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် “ဝ”ပြည်သွေးစည်းညီညွတ်ရေးပါတီ(UWSP) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးလော့ယာကု၊ အမျိုးသားဒီမိုကရက်တစ်မဟာမိတ်အဖွဲ့ (NDAA) ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစန်ပေနှင့် ရှမ်းပြည်တိုးတက်ရေးပါတီ(SSPP) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂) စဝ်ခွန်ဆိုင်တို့ အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးကို စွဲမြဲစွာ ထိန်းသိမ်းလိုက်နာလျက်ရှိသည့် အခြေအနေများ၊ သဘောထားကွဲလွဲမှုများကို လက်နက်ဖြင့် ဖြေရှင်းခြင်းမပြုလုပ်ဘဲ ငြိမ်းချမ်းစွာဖြင့်သာ ဆွေးနွေးဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုလားပြီး ဒေသတွင်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို တစ်စက်မတ်မတ်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများ၊ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ရေး၊ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်

ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ သဘောထားတူညီချက်အမြင်များကို ပြန်လည်ဆွေးနွေးပြီး ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာများကို တင်ပြသည်။

ဆွေးနွေးပြောကြား

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများချုပ်ငြိမ်းပြီး စစ်မှန်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိမှသာလျှင် ဒေသ၊ လူမျိုးမှတစ်ဆင့် ပြည်ထောင်စုကြီးတစ်ခုလုံး၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ပိုမိုထိထိရောက်ရောက် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်သည့်အတွက် ယခုကဲ့သို့ ငြိမ်းချမ်းရေး ဖိတ်ခေါ်ဆွေးနွေးမှုများကို ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်သည့် အခြေအနေများ၊ သမိုင်းတွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ရပ်များအပေါ် သင်ခန်းစာယူပြီး ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့် တစ်နိုင်လုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA)တို့အပေါ်တွင်သာ အခြေခံ၍ ငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းကြောင်းကို ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်သွားကြရမည်ဖြစ်သည့် အခြေအနေများနှင့် ပြည်ထောင်စုအကျိုး၊ တိုင်းရင်းသားတို့၏အကျိုးကို ရှေးရှု၍ စိတ်ရှည်စွာဖြင့် ညီညီညွတ်ညွတ် ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်သွားကြ

မည့် အခြေအနေများနှင့်ပတ်သက်၍ ပြန်လည်ဆွေးနွေးပြောကြားပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍ နှစ်ဖက်အမြင်များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ရာ တက်ရောက်လာကြသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးကိုယ်စားလှယ်များက လက်ခံရယူကြပြီး ဒေသထွက်လက်ဆောင်ပစ္စည်းများကို ပြန်လည်ပေးအပ်၍ ရင်းရင်းနှီးနှီး ဆွေးနွေးပြောကြားကာ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

အဆိုပါ ငြိမ်းချမ်းရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များသည် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီမှ ဖွဲ့စည်းပေးထားသည့် ကောင်စီဝင်များပါဝင်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးရေးအဖွဲ့၊ အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှု ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီတို့နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှုများကို ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

☆ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများချုပ်ငြိမ်းပြီး စစ်မှန်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိမှသာလျှင် ဒေသ၊ လူမျိုးမှတစ်ဆင့် ပြည်ထောင်စုကြီးတစ်ခုလုံး၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ပိုမိုထိထိရောက်ရောက် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်သည့်အတွက် ယခုကဲ့သို့ ငြိမ်းချမ်းရေး ဖိတ်ခေါ်ဆွေးနွေးမှုများကို ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်

အာရှ-အာဖရိကဒေသသည် စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လျက်ရှိသောကြောင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများပြုလုပ်ရန် သင့်လျော်သောဒေသတစ်ခုဖြစ်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၆

အာရှ-အာဖရိက ဥပဒေအတိုင်ပင်ခံအဖွဲ့ (AALCO) ၏ အကြိမ်(၆၀)မြောက် အထွေထွေညီလာခံကို အိန္ဒိယနိုင်ငံ နယူးဒေလီမြို့၌ စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက် မှ ၂၉ ရက်အထိ ကျင်းပလျက်ရှိရာ အဆိုပါ အထွေထွေညီလာခံသို့ အာရှ-အာဖရိက ဥပဒေအတိုင်ပင်ခံအဖွဲ့ (AALCO) ၏ အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူးချုပ် H.E Dr. Kamalinne Pinitpuvadol ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ အာရှ-အာဖရိက ဥပဒေအတိုင်ပင်ခံအဖွဲ့ (AALCO) အဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့်အတူ ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီး ဌာနပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဒေါက်တာသီတာဦး ဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စား လှယ်အဖွဲ့နှင့်အတူ အိန္ဒိယနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာ သံအမတ်ကြီး ဦးမိုးကျော်အောင်တို့ တက်ရောက်လျက် ရှိသည်။

အထွေထွေညီလာခံဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ အာရှ-အာဖရိက ဥပဒေအတိုင်ပင်ခံအဖွဲ့ (AALCO) ၏ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ် H.E Dr. Kamalinne Pinitpuvadol နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး H.E Ms. Meenakshi Lekhi တို့ တက်ရောက်၍ အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

အထွေထွေညီလာခံတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဒေါက်တာသီတာဦးက အာရှ-အာဖရိက ဥပဒေအတိုင်ပင်ခံအဖွဲ့ (AALCO) ကို ယခင်က ဥပဒေအတိုင်ပင်ခံကော်မတီ (ALCC) သည် ၁၉၅၆ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင် ဖွဲ့စည်းခဲ့ ပါကြောင်း၊ ယင်းသည် ၁၉၅၅ ခုနှစ် ဧပြီလတွင် ကျင်းပခဲ့သည့်သမိုင်းဝင် ဘန်ဒေါင်းညီလာခံ၏ ရလဒ်တစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသည် ကနဦး အဖွဲ့ဝင် (Founding Member) ဖြစ်ပြီး မြန်မာနှင့် အတူ သီရိလင်္ကာ၊ အိန္ဒိယ၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ အီရတ်၊ ဂျပန် နှင့် ယူနိုက်တက်အာရှပင်စည်နိုင်ငံ ခုနစ်နိုင်ငံသည် မူလအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများဖြစ်ပါကြောင်း၊ ညီလာခံ၏ ရည်ရွယ်ချက်သည် အာရှ-အာဖရိက နိုင်ငံများတွင်



စီးပွားရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ခြင်းကို တိုးမြှင့်ရန်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အာရှ-အာဖရိက ဥပဒေ အတိုင်ပင်ခံအဖွဲ့ (AALCO) သည် ဘန်ဒေါင်း ညီလာခံအပြီး ပေါ်ပေါက်ခဲ့သော ဘက်မလိုက် အဖွဲ့ အစည်း Non-Aligned Movement (NAM) ဖြစ်ပြီး အာရှနှင့် အာဖရိကနိုင်ငံများသာ ပါဝင်ပါကြောင်း၊ ဘန်ဒေါင်းညီလာခံကြောညာချက်နှင့် ဘန်ဒေါင်းမူ သဘောတရားများသည် ဘက်မလိုက်ခြင်း Non-Aligned Movement (NAM) ၏ အခြေခံ ကျသော မူသဘောတရားများဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဘန်ဒေါင်း ညီလာခံ၏ Legacy သည် ထိရောက်သော နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံမှုများအတွက် အရေးကြီးသည့် မှတ်ကျောက် တစ်ခု ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဘန်ဒေါင်းညီလာခံမှ ထုတ်ပြန် ခဲ့သည့် အခြေခံမူ ၁၀ ချက်သည် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်လုံခြုံရေးကို ထိန်းသိမ်းရန်နှင့် တိုးမြှင့်ရန် ထိရောက်စွာဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အခြေခံ လူ့အခွင့်အရေးကို လေးစားလိုက်နာခြင်း၊ နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံ၏ အချုပ်အခြာအာဏာနှင့် နယ်မြေစိုးမိုးမှု ကို လေးစားလိုက်နာခြင်း၊ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်း ရေးကို ဝင်ရောက်စွက်ဖက်မှုမပြုခြင်းနှင့် မနှောင့်ယှက် ခြင်း၊ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံကဖြစ်စေ စုပေါင်း၍ဖြစ်စေ ကာကွယ်ခံပိုင်ခွင့်ရှိခြင်း၊ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေး လွတ်လပ်မှု သို့မဟုတ် နယ်မြေစိုးမိုးမှုကို ဆန့်ကျင်၍

အင်အားသုံးကျူးကျော်ရန်စေ့မှုကို တားမြစ်ခြင်း၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကတိကဝတ်များကို လေးစား လိုက်နာ၍ ငြိမ်းချမ်းစွာ ဖြေရှင်းခြင်းတို့ဖြစ်ကြောင်း။ ယင်းအချက်များအနက် ဘန်ဒေါင်းကြောညာချက် ရှစ်ချက်သည် ကုလသမဂ္ဂပဋိညာဉ်နှင့် အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာ မူသဘောတို့တွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြထားသည် ကို တွေ့နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသည် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်သည့် အလျောက် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံလည်းဖြစ်ရာ ကုလသမဂ္ဂပဋိညာဉ်နှင့် အာဆီယံပဋိညာဉ်တို့ကို လေးစားလိုက်နာလျက်ရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ သည် လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီးဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးဝါဒကို ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေတွင် ပြဋ္ဌာန်းထားပြီး ကျင့်သုံးကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် နိုင်ငံအချင်းချင်း မိတ်ဝတ်မပျက် ပေါင်းဖက်ဆက်ဆံရေးကို ရှေးရှုပါကြောင်း၊ နိုင်ငံ အချင်းချင်း ငြိမ်းချမ်းစွာအတူ ယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေးကို စောင့်ထိန်းလျက်ရှိပါကြောင်း၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဥပဒေ၏ စည်းမျဉ်းများသည် နိုင်ငံတကာ၏ ကြွယ်ဝ မှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု လုံခြုံမှုနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးထိန်းသိမ်း မှုတို့ကို ရည်ရွယ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာကုန်သွယ်မှု နှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဥပဒေဘာသာရပ်သည် အကြောင်း အမျိုးမျိုးကြောင့် ထည့်သွင်းဆွေးနွေးသင့်သည့်

ဘာသာရပ်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ယနေ့ခေတ်ကာလတွင် အာရှ-အာဖရိက ဒေသ သည် စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လျက်ရှိသော ကြောင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပြုလုပ်ရန် သင့်လျော်သော ဒေသတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်ဖြစ်သော မြန်မာနိုင်ငံသည် အရှေ့တောင်အာရှနှင့်တောင် အာရှ ရှိနိုင်ငံများနှင့် ကုန်သွယ်မှုပြုလုပ်ရာတွင် လည်း ကောင်း၊ နိုင်ငံများနှင့် အပြန်အလှန် ဆက်သွယ် တည်ဆောက်ရာတွင်လည်းကောင်း မဟာဗျူဟာကျ သည့်နေရာတွင် တည်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ လွယ်ကူအဆင်ပြေစေ ရန်အတွက် လိုအပ်သောဥပဒေများကို ပြဋ္ဌာန်းထား ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ များ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည်ဆိုပါက ၎င်းတို့၏ ကုန်ပစ္စည်းများကို ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်သို့ လွယ်ကူလျင်မြန်စွာ တင်ပို့နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ထိုနည်းလမ်း များဖြင့် ကောင်းမွန်သော အကျိုးအမြတ်များကို ခံစားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအခွင့်အလမ်း များ ပြည့်ဝသည့် နိုင်ငံတစ်ခုအဖြစ် စဉ်းစားသတ်မှတ် ဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ AALCO ၏ Agenda တွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထည့်သွင်းဆွေးနွေး မှုအပေါ် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကြိုဆိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေ ချုပ် ဒေါက်တာသီတာဦး ဦးဆောင်သည့် မြန်မာ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် အထွေထွေညီလာခံတွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဥပဒေကော်မရှင် International Law Commission (ILC) မှ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ နိုင်ငံတကာကုန်သွယ်မှုဥပဒေနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာဥပဒေများနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဥပဒေပြဿနာများစပ်လျဉ်း ၍ အထွေထွေညီလာခံ၌ တက်ရောက်လျက်ရှိသည့် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့်အတူ အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားကျေးရွာ (ရန်ကုန်) ရတနာဂိတ်ဝင်ပေါက် ဖွင့်လှစ်ခြင်းအခမ်းအနားကျင်းပ



ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၆
ပြည်ထောင်စု တိုင်းရင်းသား ကျေးရွာ (ရန်ကုန်) ရတနာဂိတ် ဝင်ပေါက်ဖွင့်လှစ်ခြင်း အခမ်း အနားကို ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီ တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သာကေတမြို့နယ် ပြည်ထောင်စု တိုင်းရင်းသားကျေးရွာ (ရန်ကုန်)၌ ကျင်းပသည်။
ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစောထွန်းအောင်မြင့်၊ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစော် အေးမောင်နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများက ပြည်ထောင်စု တိုင်းရင်းသား

ကျေးရွာ (ရန်ကုန်) ရတနာဂိတ် ဝင်ပေါက်ကို ဖကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ် ပေးကြသည်။ ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီးနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများက တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုမောင်နှမ များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်း တင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့ဝင်တို့သည် ပြည်ထောင်စု တိုင်းရင်းသားကျေးရွာ(ရန်ကုန်) အတွင်း ဆိပ်ခံဗဟိုတံတား

တည်ဆောက် ပြီးစီးမှုကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ ဆိပ်ခံဗဟိုတံတားကို တာဝန်ယူ တည်ဆောက်သည့် Regal Strength Co.,Ltd ကုမ္ပဏီ မန်နေဂျာ ဒေါက်တာက လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုနှင့်ပတ်သက် ပြီး ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ယင်းနောက်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီး ချုပ်နှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးတို့က ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများ အပေါ် ဆိပ်ခံဗဟိုတံတား တည်ဆောက် ရာတွင် သတ်မှတ်ချိန်စံညွှန်းများ နှင့်အညီ သတ်မှတ်ကာလအတွင်း အချိန်မီပြီးစီးအောင် တည်

မိုးနဲမြို့နယ်၌ တစ်နိုင်တစ်ပိုင် မြေပဲစိုက်ခင်းများ စတင်နုတ်သိမ်း

မိုးနဲ စက်တင်ဘာ ၂၆

ရမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) မိုးနဲမြို့နယ်၌ မိုးရာသီ မြေပဲစိုက်ခင်း များကို ဝမ်းဟေကျေးရွာအုပ်စု ခိုတိပိုးကျေးရွာနေ ဒေါ်ပါညွန့်၏ ယာခင်း တွင် တစ်နိုင်တစ်ပိုင်စိုက်ပျိုးထားရာ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းလျက်ရှိပြီး ယနေ့တွင် စတင်နုတ်သိမ်းနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မိုးရာသီ မြေပဲစိုက်ပျိုးရာတွင် မြေဆီလွှာကောင်းမွန်ခြင်း၊ မိုးရေ လုံလောက်စွာရရှိခြင်း၊ အပူချိန် လုံလောက်စွာရရှိခြင်းနှင့် ပေါင်းသတ် ဆေး၊ ပိုးသတ်ဆေး၊ အပင်အားတိုးဆေး၊ အပွင့်အားတိုးဆေးများကို သတ်မှတ်ရက်များတွင် စနစ်တကျ အသုံးပြုစိုက်ပျိုးထားခဲ့ပြီး ယခုတွင် စတင်နုတ်သိမ်းနေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ မြေပဲသီးနှံအပြင် အစေ့ထုတ်ပြောင်း၊ မုန့်ညှင်းစိမ်း၊ ပဲပုပ်တို့ကိုလည်း စိုက်ပျိုးထားကြောင်း၊ မိုးနဲမြို့နယ် တွင် မြေပဲဆီ ၁ ပိဿာ ငွေကျပ် ၁၄၀၀၀ ဖြင့် ဝယ်ယူစားသုံးနေရသဖြင့် မိသားစု ဆီဖူလုံရေးအတွက် ကိုယ်တိုင် ဆီကြိုက်၍ အသုံးပြုသွားမည် ဖြစ်ပြီး ပိုလျှံမှုရှိပါက မိသားစုအပိုင်ငွေရရှိရေး ရောင်းချသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း ဒေါ်ပါညွန့်၏ ပြောကြားချက်အရသိရသည်။ မျိုးညွန့်ရွှေ (မိုးနဲ)



ဗိုလ်တထောင်စေတီတော် ဆံတော်တိုက်ပတ်လည် Polycarbonate တပ်ဆင်လှူဒါန်းမှု လွှဲပြောင်းအပ်နှံခြင်း၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ် တရုတ်-မြန်မာချစ်ကြည်ရေး ပညာရည်ချွန်ဆုချီးမြှင့်ခြင်း အခမ်းအနားများကျင်းပ၊ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ဟိန္ဒူဗဟိုကောင်စီရွေးချယ်ရေးကော်မရှင်အဖွဲ့နှင့် တွေ့ဆုံ

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၆

ဆံတော်တိုက်အဝင်အထွက် လုံခြုံရေးမှန် တပ်ဆင်ခြင်းနှင့် ဆံတော်တိုက်ပတ်လည်ရွှေချထား သည့်နံရံများ၌ Polycarbonate တပ်ဆင်လှူဒါန်း လွှဲပြောင်းအပ်နှံပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်း တွင် ဗိုလ်တထောင်ကျိုက်ဒေးအပ်ဆံတော်ဦးစေတီ တော် ဆာဦးသွင်တန်ဆောင်း၌ ကျင်းပသည်။

ဗုဒ္ဓဘာသာကူးလူးဖလှယ်မှု

အခမ်းအနားတွင် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr.Chen Hai က လှူဒါန်းမှုနှင့် ပတ်သက်၍ တရုတ်-မြန်မာနှစ်နိုင်ငံ ကြာရှည်လှ သည့် ဗုဒ္ဓဘာသာကူးလူးဖလှယ်မှုသည် နှစ်နိုင်ငံ ပထဝီတည်နေရာနီးစပ်ပြီး ပြည်သူများရင်းနှီး ချစ်ကြည်၍ ယဉ်ကျေးမှုတူညီသော အစိတ်အပိုင်း တစ်ခုဖြစ်လာကာ တရုတ်-မြန်မာခေတ်အဆက်ဆက် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးသည့်အနှစ်သာရ ဂုဏ်ရောင်ကို တိုးပွားစေကြောင်း၊ ဆံတော်တိုက်တွင် လုံခြုံရေး မှန်များတပ်ဆင်ခြင်းဖြင့် နှစ်နိုင်ငံဗုဒ္ဓရေစက် ဓမ္မ သံယောဇဉ်ကို အမွေဆက်ခံပြန့်ပွားအောင်ဆောင်ရွက် ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ တရုတ်-မြန်မာ အသိုက်အဝန်း တည်ဆောက်ရေးအတွက် ကြီးမားသောအကျိုး ထမ်းဆောင်မှုအသစ်များ ဆောင်ရွက်သွားနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကို ဗိုလ်တထောင်ကျိုက်ဒေးအပ်ဆံတော်ဦးစေတီတော် ဆံတော်တိုက် ပတ်လည် Polycarbonate တပ်ဆင်လှူဒါန်း လွှဲပြောင်းအပ်နှံပွဲအခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ရေ ဆုတောင်းစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် လုပ်ငန်းနှင့်သက်ဆိုင်သော စာရွက် စာတမ်းများကို တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ပေကျင်း မြို့ Ling Guang Si ကျောင်းတိုက်ဆရာတော်ကြီး၏ ကိုယ်စား Mr. LIU YUANLIANG၊ ရွှေသံလွင်ဆောက်လုပ် ရေးကုမ္ပဏီ Managing Director ဒေါ်စန္ဒာဝင်းနှင့် ဗိုလ်တထောင်စေတီတော် အလှည့်ကျသဘာပတိ ဦးအောင်ကိုဇော်တို့က သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကို၊ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် ညွန့်ဝင်းဆွေ၊ မြန်မာ နိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသံအမတ် ကြီး H.E. Mr. Chen Hai တို့၏ရှေ့မှောက်၌ လက်မှတ် ရေးထိုးလွှဲပြောင်းကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် လုံခြုံရေးမှန်တံခါးကို အမွှေးနံ့သာရည်များဖြင့် ပက်ဖျန်းပြီး ဆံတော်တိုက်ကို ဖူးမြော်ကြည့်ပါ ကြသည်။ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ

သံအမတ်ကြီး၊ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသံရုံးမှ ယဉ်ကျေးမှုသံမှူးကြီး၊ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်) ပါမောက္ခချုပ်နှင့် ဆရာ ဆရာမများ၊ ပညာရည်ချွန်ဆုရ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့်အတူ တောင်ဒဂုံမြို့နယ်ရှိ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်)၌ ကျင်းပသည့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် တရုတ်-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေး ပညာရည်ချွန်ဆု ချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနား သို့ တက်ရောက်သည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသံရုံးက သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန စီမံခန့်ခွဲမှုအောက်ရှိ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ်များနှင့် အနုပညာ အထက်တန်းကျောင်းများတွင် ပညာဆည်းပူးနေကြ သော ထူးချွန်ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၅၅ ဦးကို ပညာရည်ချွန်ဆုချီးမြှင့်သည့် အခမ်းအနားဖြစ်ကြောင်း၊ ယနေ့ ပညာရည်ချွန်ဆုချီးမြှင့်မှုသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်စေရေးအတွက် လိုအပ်နေသည့် ထူးချွန်

လူငယ်များ မွေးထုတ်ပေးမှုကို ထောက်ပံ့အားပေး မှုဖြစ်ပြီး တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံအကြား ရှိရင်းစွဲ ခင်မင်မှုများ ပိုမိုတိုးတက်ခိုင်မာလာစေမည်ဖြစ် ကြောင်း ပြောကြားသည်။

“တရုတ်-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေးပညာသင်ဆု”

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးက ယခုပညာသင်ဆုပေး ပွဲအခမ်းအနားသည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်သံရုံး က မြန်မာနိုင်ငံမှ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာဘာသာရပ် အထူးပြု ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ပထမဆုံး အကြိမ် “တရုတ်-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေးပညာသင်ဆု” အထူးပေးအပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ ယဉ်ကျေးမှုလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမြှင့်တင်ရေး နှင့် တရုတ်-မြန်မာ ဆွေမျိုးပေါက်ဖော်ချစ်ကြည်ရေး အမွေဆက်ခံရေးအတွက် အရေးပါသည့်ခွန်အားများ ဖြစ်နိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ကြောင်း၊ တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံအတူတကွ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့် အေးအတူပူအမျှအသိုက်အဝန်း အတူတည်ဆောက် ရေးလမ်းကြောင်းသည် ပိုမိုကျယ်ပြန့်လာမည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် တရုတ်-မြန်မာချစ်ကြည်ရေး ပညာ ရည်ချွန်ဆုရရှိသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ သံအမတ်ကြီးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု သံမှူးကြီးတို့က ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြပြီး အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

ညနေပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံး ဧည့်ခန်းမ၌ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ဟိန္ဒူဗဟို ကောင်စီ ရွေးချယ်ရေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များကို လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အမှာစကား ပြောကြားပြီး တွေ့ဆုံပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသူ များက မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ဟိန္ဒူဗဟိုကောင်စီ ရွေးချယ်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် အခြေအနေများကို ဆွေးနွေးတင်ပြခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန(ဗဟန်း)၌ ဓာတ်ပုံရိုက်ကူးတည်းဖြတ်နည်းသင်တန်း ဖွင့်လှစ်

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၆
ဓာတ်ပုံရိုက်ကူးတည်းဖြတ် နည်းသင်တန်း (၂/၂၀၂၂) ဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန် မြို့ ဗဟန်းမြို့နယ်ရှိ ပြန်ကြားရေး နှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန၌ ကျင်းပ သည်။



နှစ်စဉ်ကျင်းပပေးလျက်ရှိ သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် ပြန်ကြား ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရဲတင်က အမှာစကားပြောကြား ရာ၌ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက နိုင်ငံတော် ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ အေးချမ်း သာယာမှု၊ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုနှင့် တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု သင်တန်းများကို ဖော်ညွှန်းနိုင် စေရန်အတွက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် “လှပ သာယာ ပြည်မြန်မာ” ရောင်စုံ ဓာတ်ပုံပြိုင်ပွဲကို နှစ်စဉ်ကျင်းပ ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ၎င်းမှ

မျိုးဆက်သစ် လူငယ်ဓာတ်ပုံ ပညာရှင်များ နှစ်စဉ်ပေါ်ထွက် လာသဖြင့် အကျိုးရှိသည့်ဓာတ်ပုံ ပြိုင်ပွဲတစ်ခုဖြစ်သကဲ့သို့ ဖန်တီး ရိုက်ကူးပုံဖော်ထားသည့် ပြိုင်ပွဲဝင် ဓာတ်ပုံများမှတစ်ဆင့် ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့ထုံးစံများကို ထိန်းသိမ်းလိုသည့် စိတ်ဓာတ်၊ တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း စည်းလုံး ညီညွတ်မှုစိတ်ဓာတ်၊ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုအေးချမ်းသာယာမှုနှင့် လွတ်လပ်ရေးကို လေးစားတန်ဖိုး ထားသည့်စိတ်ဓာတ်များ ဖြစ်ပေါ် စေကြောင်း၊ ဓာတ်ပုံပညာကို အခြေခံရိုက်ကူး နိုင်သည့်အဆင့်မှ ကျွမ်းကျင်သည့်

ဖွင့်လှစ်ပေးခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ ဓာတ်ပုံရိုက်ကူးနည်း ဘာသာရပ် ပိုချွန်များကို အလေးထားလိုက်နာ သင်ယူပြီး လက်တွေ့လုပ်ငန်း နယ်ပယ်တွင် ပြန်လည်အသုံးချနိုင် သည်အထိ ကြိုးစားသင်ယူစေလို ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီး ဥပဒေချုပ် ဦးဌေးအောင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့က ထောက်ပံ့သည့် သင်တန်းအတွက် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းကို ပေးအပ် သည်။

စာပေဗိမာန်သို့ရောက်ရှိ ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီး သည် စာပေဗိမာန်သို့ရောက်ရှိပြီး စာတည်းများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ စာအုပ်စာစောင်ပါ အချက်အလက် များ အနှစ်သာရရှိရှိ ထုတ်ဝေနိုင် ရေးနှင့် သဒ္ဒါ၊ သတ်ပုံနှင့် အရေး အသားများ အမှားအယွင်းမရှိ အောင် ဂရုစိုက်ရေးသားတည်း

ဖြတ်ကြရန် မှာကြားသည်။

ဆက်လက်၍ စာပေဗိမာန် စာကြည့်တိုက်သို့ ဝင်ရောက် ကြည့်ရှုပြီး စာကြည့်တိုက်မှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများအား တွေ့ဆုံ၍ စာအုပ်များ မပျက်စီး၊ မပျောက် ဆုံးအောင် ဂရုစိုက်ရေး၊ စာအုပ် ငှားသူများက ပြန်မအပ်သည့် စာအုပ်များကို ဆက်သွယ်ရာဖွေ၍ ပြန်အပ်ကြစေရန် တိုက်တွန်း တောင်းခံရေး၊ စာဖတ်စာအုပ်ငှား လာသူများ၏ လိုအပ်ချက်၊ အကြံပြုချက်များကို အတတ် နိုင်ဆုံး ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေး ရေးတို့ကို မှာကြားသည်။

ထို့နောက် စာပေဗိမာန်စာအုပ် အရောင်းဆိုင်ကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုပြီး စာအုပ်လာရောက် လေ့လာဝယ်ယူသူများ စိတ် ကျေနပ်အောင် ဝန်ဆောင်မှုပေး ရန်နှင့် ငွေကြေး၊ စာအုပ်စာစောင် စာရင်းများ ကွာဟမှုမရှိရေးကို တာဝန်ရှိသူများက ကြပ်မတ် စစ်ဆေးရန် မှာကြားခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်

နှစ်ပေါင်းအစွန်ရှည်ကြာ တည်တံ့ခိုင်မြဲလာခဲ့တဲ့ မိတ်ဆွေညီအစ်ကိုဆက်ဆံရေး

မောင်ငြိမ်းအေး

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဟာ ကောင်းမွန်တဲ့ အခြေခံအဆောက်အအုံတွေနဲ့ အရည်အချင်းပြည့်ဝတဲ့ လူသားအရင်းအမြစ်တွေ မရှိမဖြစ်လိုအပ်ပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် ကမ္ဘာပေါ်မှာရှိတဲ့ နိုင်ငံအများစုဟာ လိုအပ်တဲ့ အခြေခံအဆောက်အအုံတွေကို တတ်နိုင်သမျှပြည့်စုံအောင် တည်ဆောက်ကြပြီး လူသားအရင်းအမြစ်တွေကိုလည်း စဉ်ဆက်မပြတ် မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိပါတယ်။ နိုင်ငံကို ပြန်လည်ထူထောင်တည်ဆောက်ကြရာမှာ တတ်နိုင်တဲ့ နိုင်ငံတွေက ရှိတဲ့ပြည်တွင်းအင်အားနဲ့ နိုင်ငံကို တည်ဆောက်ကြပြီး မတတ်နိုင်တဲ့နိုင်ငံတွေက ပြည်ပမိတ်ဆွေအကူအညီတွေ ရယူတည်ဆောက်ကြပါတယ်။

ရှည်လျားတဲ့ဆက်ဆံရေး

လက်ရှိကာလမှာ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ ရုရှားနိုင်ငံတို့ရဲ့ နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးဟာ အထူးပြောစရာမလိုဘဲ ပကတိအခြေအနေမှန်ကို အားလုံးအကဲခတ်နိုင်ကြမှာဖြစ်ပါတယ်။ နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးဟာ အထူးကောင်းမွန်နေတဲ့ အနေအထားဖြစ်ပါတယ်။ လိုအပ်နေချိန်မှာ အကူအညီပေးတဲ့ မိတ်ဆွေစစ်၊ မိတ်ဆွေကောင်းပီသလို မိတ်ဆွေညီအစ်ကိုဆက်ဆံရေးလို့ ပြောရမှာဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံအပေါ်မလိုတဲ့သူတွေ၊ အမျိုးသားသစ္စာဖောက်တွေနဲ့ ပြည်ပလက်ဝေခံတွေကတော့ မနာလိုမရှုဆိတ်ဖြစ်ကြပြီး အပျက်သဘောနဲ့ ပြောဆိုနေကြတာတွေကို ကြားသိကြရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဘယ်လိုပဲဖြစ်ဖြစ် မြန်မာနဲ့ ရုရှားဆက်ဆံရေးဟာ အခုမှစတင်ခဲ့တာမဟုတ်ဘဲ ကောင်းမွန်ပြီးရှည်လျားတဲ့ ဆက်ဆံရေးသမိုင်းကြောင်းရှိခဲ့တာကို လေ့လာကြည့်ရင် သိနိုင်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံဟာ ၁၉၄၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်နေ့ လွတ်လပ်ရေးရရှိပြီး တစ်လကျော်ကြာတဲ့ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၈ ရက်နေ့မှာ ယခုရုရှား ဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ(ယခင် ဆိုဗီယက်ပြည်ထောင်စု)နဲ့ နှစ်နိုင်ငံသံတမန်ဆက်ဆံရေးကို စတင်ထူထောင်ခဲ့ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးတွေ့စစ်ဘေးစစ်ဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးခဲ့တဲ့အခြေအနေတွေနဲ့ လွတ်လပ်ရေးနဲ့အတူ ပေါ်ပေါက်လာတဲ့ ပြည်တွင်းလက်နက်ကိုင် သောင်းကျန်းမှုတွေကြောင့် ပျက်စီးနေတဲ့တိုင်းပြည်ကို ပြန်လည်ထူထောင်ဖို့ ကြိုးပမ်းအားထုတ်ရာမှာ ဓနအင်အားနဲ့ လူသားအရင်းအမြစ်အလုံအလောက်မရှိလို့ မိတ်ဆွေနိုင်ငံတွေရဲ့ အကူအညီတွေနဲ့ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးတွေ၊ တည်ဆောက်ရေးတွေကို ပြုလုပ်ခဲ့ရပါတယ်။



၁၉၅၅ ခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ရုရှားနိုင်ငံ(ယခင်ဆိုဗီယက်)ခေါင်းဆောင်တို့ နိုင်ငံတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် လက်မှတ်ရေးထိုးစဉ်။



မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုကို ချစ်မြတ်နိုးသော ရုရှား(ယခင်ဆိုဗီယက်)ခေါင်းဆောင် ခရူးရှက်။

နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

မြန်မာနိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေးရပြီး နိုင်ငံကို ပြန်လည်တည်ဆောက်နေတဲ့ကာလ ၁၉၅၅ ခုနှစ်အောက်တိုဘာလမှာ မြန်မာနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် ဦးနုဟာ ဆိုဗီယက်ပြည်ထောင်စုကို ချစ်ကြည်ရေးခရီးပထမဆုံးသွားရောက်ခဲ့ပါတယ်။ အပြန်အလှန်အားဖြင့် ဆိုဗီယက်ပြည်ထောင်စုရဲ့ ခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးဖြစ်တဲ့ နီကီတာခရူးရှက်နဲ့ နီကိုလိုင် ဘူဂါနင်တို့ဟာ မြန်မာနိုင်ငံကို ချစ်ကြည်ရေးခရီးလာရောက်လည်ပတ်ခဲ့ပါတယ်။ ၁၉၆၀ ပြည့်နှစ်မှာ နီကီတာခရူးရှက်ခေါင်းဆောင်တဲ့အဖွဲ့ဟာ မြန်မာနိုင်ငံကို ချစ်ကြည်ရေးခရီး ဒုတိယအကြိမ်လာရောက်လည်ပတ်ခဲ့ပါတယ်။ ဆိုဗီယက်ပြည်ထောင်စုခေါင်းဆောင် ခရူးရှက်ရဲ့ ဒုတိယအကြိမ် မြန်မာနိုင်ငံခရီးစဉ်မတိုင်မီမှာ နှစ်နိုင်ငံအကြား သဘောတူညီချက်တစ်ခုကိုရရှိခဲ့ပြီး နှစ်နိုင်ငံအကျိုးရှိတဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတွေ ဖြစ်ထွန်းစေခဲ့ပါတယ်။

အမှန်တကယ်တော့ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ ရုရှားနိုင်ငံဆက်ဆံရေးဟာ ရှေးမြန်မာဘုရင်တွေ လက်ထက်ကတည်းက အစပျိုးလာခဲ့ပါတယ်။ သမိုင်းသက်သေအထောက်အထားတွေအရဆိုရင် ၁၈၇၃ ခုနှစ်ကတည်းက မြန်မာခေါင်းဆောင်တွေဟာ ရုရှား(ယခင်ဆိုဗီယက်ပြည်ထောင်စု) အင်ပါယာနဲ့ ဆက်သွယ်ဖို့ ပထမဦးဆုံးခြေလှမ်းအစပြုခဲ့တယ်။ အဲဒီအချိန်တုန်းက ရုရှားလူမျိုးခရီးသွားတစ်ဦးက တစ်ဆင့် သံတမန်ဆက်ဆံရေးထူထောင်ဖို့ ဆန္ဒ

ရှိတယ်ဆိုတဲ့ စာချွန်လွှာတစ်စောင်ကို စိန့်ပီတာစဘတ်မြို့ကို ပေးပို့ခဲ့တယ်လို့ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှားသံရုံးက ထုတ်ဝေခဲ့တဲ့ နှစ် (၇၀) ပြည့် ရုရှား-မြန်မာ သံတမန်ဆက်ဆံရေးအကြောင်း ရေးသားထားတဲ့စာအုပ်မှာ ဖော်ပြထားပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံ ဗြိတိသျှကိုလိုနီလက်အောက် ကျရောက်သွားတဲ့

၁၉၅၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှာ ရုရှား(ယခင်ဆိုဗီယက်)နဲ့ မြန်မာနိုင်ငံအကြား စက်မှုတက္ကသိုလ်၊ အင်းယားလိတ်ဟိုတယ်၊ တောင်ကြီးပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးတို့ကို ဆောက်လုပ်ပေးဖို့ သဘောတူညီခဲ့ကြပါတယ်။

၁၉၆၁ ခုနှစ်မှာ အဆိုပါအဆောက်အအုံတွေကို စတင်တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး ရန်ကုန်မြို့မှာ ပထမဆုံး တည်ဆောက်ခဲ့တဲ့ အင်းယားလိတ်ဟိုတယ်ကြီးနဲ့ အာအိုင်တီလိုခေါ်တဲ့ စက်မှုတက္ကသိုလ်ကြီးကို ယနေ့ထက်တိုင် တွေ့မြင်နိုင်ပါတယ်။ ရန်ကုန်မြို့မှာရှိတဲ့ စက်မှုတက္ကသိုလ်ကနေ မွေးထုတ်ပေးခဲ့တဲ့ လူသားအရင်းအမြစ်တွေဟာ ရုရှားဆက်ဆံရေးမှာ တိုင်းပြည်အတွက် အားထားရတဲ့ တိုင်းပြည်တည်ဆောက်ရေးအတွက် ထိရောက်စွာအလုပ်အကျွေးပြုနိုင်ခဲ့ကြတာကို သမိုင်းကြောင်းမှာ အထင်အရှားတွေ့နိုင်ပါတယ်။

အာအိုင်တီက ပေါ်ထွန်းလာတဲ့ ဗိသုကာပညာရှင်တွေ၊ အင်ဂျင်နီယာတွေဟာ နိုင်ငံအတွက် မည်မျှစွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့ကြတာကို အားလုံးသိရှိကြပါတယ်။ ဒါဟာ အာအိုင်တီလိုခေါ်တဲ့ စက်မှုတက္ကသိုလ်ကြီးကို ရုရှားနိုင်ငံရဲ့ အကူအညီနဲ့ တည်ဆောက်ပေးနိုင်တဲ့ အကျိုးကျေးဇူးဖြစ်ပါတယ်။ ကြက်မောက်တောင်ဆည်ကြီးကိုလည်း (ယခင်ဆိုဗီယက်) ရုရှားနိုင်ငံအကူအညီနဲ့ တည်ဆောက်ခဲ့ပါတယ်။ အလားတူနှစ်နိုင်ငံယဉ်ကျေးမှုနဲ့ အားကစားကဏ္ဍတွေမှာလည်း

မြန်မာနိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးရပြီး နိုင်ငံကို ပြန်လည်တည်ဆောက်နေတဲ့ကာလ ၁၉၅၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလမှာ မြန်မာနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်ဦးနုဟာ ဆိုဗီယက်ပြည်ထောင်စုကို ချစ်ကြည်ရေးခရီးပထမဆုံးသွားရောက်ခဲ့ပါတယ်။ အပြန်အလှန်အားဖြင့် ဆိုဗီယက်ပြည်ထောင်စုရဲ့ ခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးဖြစ်တဲ့ နီကီတာခရူးရှက်နဲ့ နီကိုလိုင်ဘူဂါနင်တို့ဟာ မြန်မာနိုင်ငံကို ချစ်ကြည်ရေးခရီး လာရောက်လည်ပတ်ခဲ့ပါတယ်။ ၁၉၆၀ ပြည့်နှစ်မှာ နီကီတာခရူးရှက်ခေါင်းဆောင်တဲ့အဖွဲ့ဟာ မြန်မာနိုင်ငံကို ချစ်ကြည်ရေးခရီး ဒုတိယအကြိမ်လာရောက်လည်ပတ်ခဲ့ပါတယ်။ ဆိုဗီယက်ပြည်ထောင်စုခေါင်းဆောင် ခရူးရှက်ရဲ့ ဒုတိယအကြိမ် မြန်မာနိုင်ငံခရီးစဉ်မတိုင်မီမှာ နှစ်နိုင်ငံအကြား သဘောတူညီချက်တစ်ခုကိုရရှိခဲ့ပြီး နှစ်နိုင်ငံအကျိုးရှိတဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတွေ ဖြစ်ထွန်းစေခဲ့

အချိန်မှာ မြန်မာနဲ့ ရုရှား အဆက်အသွယ်ပြတ်သွားပါတယ်။

ထူးထူးခြားခြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတွေရှိခဲ့ပါတယ်။

အခြေခံအဆောက်အအုံတွေ မြန်မာနိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေးရပြီးတဲ့အချိန်မှာ မြန်မာ-ရုရှားသံတမန်ဆက်သွယ်ရေးကို စတင်တည်ဆောက်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီအချိန်ကာလဟာ မြန်မာနိုင်ငံဟာ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကြောင့် ပျက်စီးခဲ့တဲ့တိုင်းပြည်ကို ပြန်လည်ထူထောင်နိုင်အောင် ပြုလုပ်နေရပြီး ပြည်တွင်းလက်နက်ကိုင်သောင်းကျန်းမှုတွေကိုလည်း ရှင်းလင်းနေရတဲ့ အချိန်ဖြစ်ပါတယ်။ ယိုယွင်းခဲ့တဲ့တိုင်းပြည်ကို ပြန်လည်ထူထောင်ရာမှာ တိုင်းပြည်နေအင်အားရှားပါးနေတဲ့အချိန်ဖြစ်လို့ နိုင်ငံတည်ဆောက်ရေးအတွက် အခြေခံအဆောက်အအုံတွေနဲ့ လူသားအရင်းအမြစ်တွေ လိုအပ်နေချိန်ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအချိန်မှာ မြန်မာနိုင်ငံက ရုရှားနိုင်ငံကို ဆန်တင်ပို့ပေးခဲ့ပြီး ရုရှားနိုင်ငံက မြန်မာနိုင်ငံမှာ လိုအပ်နေတဲ့ အခြေခံအဆောက်အအုံတွေကို တည်ဆောက်ပေးခဲ့ပါတယ်။ ထင်ရှားတဲ့ နမူနာအနေနဲ့ ကြည့်မယ်ဆိုရင်

ရိုးရှင်းစွာထိတွေ့ဆက်ဆံ ဒါပေမဲ့ ၁၉၉၁ ခုနှစ် ဆိုဗီယက်ပြည်ထောင်စုကြီး ပြိုကွဲသွားပြီးတဲ့အခါ ရုရှား-မြန်မာဆက်ဆံရေးဟာ မှေးမှိန်သွားခဲ့ပါတယ်။ ထို့နောက် ရုရှား-မြန်မာဆက်ဆံရေးကို ပြန်လည်ထူထောင်လာပြီး မျက်မှောက်ကာလမှာ နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာခဲ့ပါတယ်။ ရုရှားနဲ့မြန်မာနှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးဟာ အနှောင့်အယှက်ကင်းပြီး ရိုးရှင်းစွာဆက်ဆံခဲ့ကြတာကို နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးသမိုင်းကြောင်းတစ်လျှောက်နဲ့ မျက်မှောက်ကာလထိတိုင်တွေ့မြင်နိုင်ပါတယ်။ မိတ်ကောင်း၊ ဆွေကောင်းအဖြစ် ထိတွေ့ဆက်ဆံလျက်ရှိပြီး မည်သည့်နိုင်ငံရေးဝါဒမျှ လွှမ်းမိုးစွက်ဖက်မှုမရှိတာကို တွေ့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ ပြည်သူတွေအကျိုးစီးပွားဖြစ်ထွန်းစေဖို့ နှစ်နိုင်ငံ ပြည်သူတွေရင်းနှီးချစ်ကြည်စေဖို့ ရိုးရှင်းစွာထိတွေ့ဆက်ဆံခဲ့ကြတာကို တွေ့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။

အလုပ်တွင်ထိခိုက်မှုကြောင့် သေဆုံးသွားသော အာမခံအလုပ်သမားများ၏ ကျန်ရစ်သူမိသားစုများအား လူမှုဖူလုံရေးဥပဒေနှင့်အညီ ကျန်ရစ်သူအကျိုးခံစားခွင့် ထုတ်ပေး

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၆

လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့အနေဖြင့် ဥပဒေအသစ် စတင် အကောင်အထည်ဖော်သည့် (၂၀၁၄-၂၀၁၅) ဘဏ္ဍာနှစ်မှ ၈/၂၀၂၂အထိ ကျန်းမာရေးနှင့် လူမှုရေးစောင့်ရှောက်မှု အာမခံစနစ်အရ အာမခံအလုပ်သမား ၁၆၄၈၁၅ ဦးအတွက် ငွေကျပ် ၇၇၄၆၆ ဒသမ ၂၃၉ သန်းကို ခွင့်ပြုထုတ်ပေးခဲ့ပြီး အလုပ်တွင်ထိခိုက်မှု အကျိုးခံစားခွင့်အာမခံစနစ်အရ အာမခံအလုပ်သမား ၆၃၈၁၉ ဦး အတွက် ငွေကျပ် ၆၉၇၇ ဒသမ ၉၆၃ သန်းကို ခွင့်ပြုနိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း ယနေ့နံနက်ပိုင်းကကျင်းပသည့် အလုပ်တွင်ထိခိုက်မှုကြောင့် သေဆုံးသွားသော အာမခံအလုပ်သမားများ၏ ကျန်ရစ်သူမိသားစုများအား လူမှုဖူလုံရေးဥပဒေနှင့်အညီ ကျန်ရစ်သူအကျိုးခံစားခွင့် ထုတ်ပေးသည့် အခမ်းအနားမှ သိရသည်။



ယင်းအကျိုးခံစားခွင့်ကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လိုင်သာယာမြို့နယ် လူမှုဖူလုံရေးရုံး၌ အကျိုးခံစားခွင့်မှတ်တမ်းထားသော Premier Coffee Lluvia Co.,Ltd. မှ အာမခံအလုပ်သမားများ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၅ ရက်က လုပ်ငန်းခွင်သို့လာရောက်စဉ် အလုပ်သမားများ စီးနင်းလိုက်ပါလာသော ဖယ်ရီအား မျက်နှာချင်းဆိုင်မှ မောင်းနှင်လာသည့် ယာဉ်တစ်စီးက ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်ခြင်းကြောင့် အာမခံအလုပ်သမားသုံးဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိပြီး သေဆုံးခဲ့သည့်အတွက် ကျန်ရစ်သူမိသားစုများ ကျန်ရစ်သူအကျိုးခံစားခွင့် ခွင့်ပြုထုတ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။

၂၀၂၂ခုနှစ် လူမှုဖူလုံရေးဥပဒေအရ ကျန်းမာရေးနှင့် လူမှုဖူလုံရေးစောင့်ရှောက်မှု အာမခံစနစ်နှင့် အလုပ်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ် (UMFCCI) ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေးစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းနှင့်အညီ ကျင်းပသည့် အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန အလုပ်သမားရေးရာအငြင်းပွားမှု ဖြေရှင်းရေးဆိုင်ရာ နှီးနှောဖလှယ်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်သည်။ အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အလုပ်ရှင်နှင့် အလုပ်သမားအကြား အငြင်းပွားမှု ဖြစ်ပွားလာပါက ဥပဒေနှင့်အညီ စနစ်တကျ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးမှုကို ခံယူရန်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် အငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းရေးယန္တရားတွင် ပါဝင်သည့် သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် အလုပ်ရှင်၊ အလုပ်သမားများ၏ ရပိုင်ခွင့်များကို ဘက်လိုက်မှုမရှိဘဲ သမာသမတ်ကျစွာ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပြီး အဖွဲ့အစည်းစွဲမထားဘဲ အလုပ်ရှင်၊ အလုပ်သမားနှစ်ဖက်၏ အကျိုးကိုရှေးရှု၍ ဖျန်ဖြေခြင်း၊ ဆုံးဖြတ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း တိုက်တွန်းပြောကြားခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ အလုပ်သမားရေးရာဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ အလုပ်သမား ညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာန၊ လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့နှင့် အလုပ် ရုံနှင့် အလုပ်သမားဥပဒေစစ်ဆေးရေး ဦးစီးဌာနတို့မှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် အလုပ်သမား ရေးရာဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးတို့က ဦးစီးဌာနအလိုက် စည်းကြပ်သည့်ဥပဒေများနှင့်အညီ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ထိုသို့ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် တွေ့ကြုံရသော စိန်ခေါ်မှုများ၊ အားသာချက်၊ အားနည်းချက်များကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြပြီး တက်ရောက်လာသည့် ကိုယ်စားလှယ်များအား အုပ်စုသုံးစုဖွဲ့၍ အုပ်စုလိုက် ဆွေးနွေးခြင်းများအပေါ် အပြန်အလှန်ဆွေးနွေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

စာပေနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာရပ်များကို ဘဝရပ်တည်မှုရရှိအောင် လေ့ကျင့်ပေးလျက်ရှိ မိမိတို့ဘဝအတွက် အမှန်တကယ်အသုံးပြုနိုင်ရေး လေ့ကျင့်သင်ယူ

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၆
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်ထွန်းခိုင်သည် ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကော့မှူးမြို့နယ်ရှိ ငှက်အော်စမ်းလူငယ်သင်တန်းကျောင်းသို့ ရောက်ရှိပြီး ကျောင်းအုပ်၊ ဝန်ထမ်းများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ကလေးများကို ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများနှင့်အညီ ပြုပြင်ထိန်းကျောင်းပေးနေမှု၊ အာဟာရကျွေးမွေးမှု၊ ကျန်းမာရေး၊ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များမှာကြားခဲ့သည်။

ဖြစ်ကြောင်း၊ စာပေနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပညာရပ်များကို ဘဝရပ်တည်မှုရရှိအောင် လေ့ကျင့်ပေးလျက်ရှိရာ နောင်တစ်ချိန်တွင် တိုင်းပြည်အတွက် တန်ဖိုးရှိသည့် လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်များ ဖြစ်အောင် ရည်မှန်းပြီး ဆောင်ရွက်ပေးနေခြင်းဖြစ်ပါ၍ ကျောင်းသားများအနေဖြင့် မိမိတို့အခွင့်အရေးကို သိရှိရုံသာမက တာဝန်ယူမှုရှိရှိဖြင့် ပြုမူနေထိုင်ကြရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ စည်းကမ်းတကျနေထိုင်ကြပြီး ဝါသနာပါရာ အားကစားနည်းအလိုက် ထူးချွန်အောင် လေ့ကျင့်ကြစေလိုကြောင်း တိုက်တွန်းမှာကြားသည်။



ဆက်လက်၍ အမျိုးသမီးများ ပြုစုစောင့်ရှောက်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဌာန(တွဲတေး) သို့ ရောက်ရှိကာ ကျောင်းအုပ်၊ ဝန်ထမ်းများနှင့်တွေ့ဆုံပြီး အုပ်ချုပ်ရေး၊ လုံခြုံရေး၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများ အပေါ် လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။

ထို့နောက် စားဖိုဆောင်အတွင်း ကျောင်းသားများ အတွက် ချက်ပြုတ်နေမှု၊ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်တွင် ကျောင်းသားများ စာပေလေ့လာနေမှုများနှင့်အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပညာရပ်များ သင်ကြားမှုများကို လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကျောင်းသားများနှင့်တွေ့ဆုံကာ မိမိတို့သင်တန်းကျောင်းသည် ကလေးများကို ပြစ်မှုကျူးလွန်ခဲ့သူများဟု မသတ်မှတ်ဘဲ ပြုပြင်ထိန်းကျောင်း လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးနေသော ကျောင်း

အတွင်း တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ရင်းနှီးချစ်ခင်စွာ နေထိုင်ကြရန်နှင့် သတ်မှတ်ထားသည့် စည်းကမ်းများနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန်၊ ကျောင်းမှသင်ကြားပေးလိုက်သော အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာရပ်များကို မိမိတို့ဘဝအတွက် အမှန်တကယ် အသုံးပြုနိုင်ရေး လေ့ကျင့်သင်ယူကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။

တွေ့ဆုံအားပေးစကားပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီး သို့လှောင်ရုံနှင့် ဗဟိုသို့လှောင်ရုံများသို့ သွားရောက် စစ်ဆေးခဲ့ပြီး သဘာဝဘေး အရေးပေါ်အခြေအနေများ ပေါ်ပေါက်လာပါက အဆင်သင့်ဖြစ်စေရေး၊ အမြန်ဆုံး ဖြန့်ခွဲနိုင်ရေးအတွက် စနစ်တကျ သို့လှောင်ထားရှိရန်၊ ပစ္စည်းများ ရေရှည်ထိန်းသိမ်းနိုင်ရေးနှင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုကာကွယ်နိုင်ရေး ထားသို့မူ စာရင်းသွင်းမှုများ ဆောင်ရွက်ထားကြရန်၊ မီးဘေးအန္တရာယ်မကျရောက်စေရေး ကြိုတင်ဆောင်ရွက်ထားရန်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ အနီးကပ်ကြီးကြပ်မှုဖြင့် လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားသည်။

ထို့နောက် အမျိုးသမီးကလေးများ သင်တန်းကျောင်း ထောက်ကြံ့တွင် တာဝန်ရှိသူများနှင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ထားသော အမျိုးသမီးကလေးများကို တွေ့ဆုံ၍ ကလေးသူငယ် အခွင့်အရေးလေးရပ်ကို အပြည့်အဝ ဖြည့်ဆည်းပေးရန်နှင့် စောင့်ရှောက်ခံ ကလေးများအနေဖြင့် ကိုယ့်ဘဝကိုယ် ရပ်တည်နိုင်အောင် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပညာရပ်များ လေ့လာသင်ယူကြရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ယခင်အပတ်နှင့် ယခုအပတ် ကမ္ဘာ့ရွှေဈေးနှုန်း၊ ရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းနှင့် လက်ရှိပေါက်ဈေးနှိုင်းယှဉ်ချက်

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၆

စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက ကမ္ဘာ့ရွှေဈေးနှုန်းမှာ တစ်အောင်စလျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၆၄၀ ဖြစ်ပြီး လက်ရှိဈေးကွက်တွင် ရွှေတစ်ကျပ်သားလျှင် ငွေကျပ် ၂၇၈၀၀၀၀ ဈေးပေါက်ကာ မြန်မာနိုင်ငံ ရွှေလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၏ ရည်ညွှန်းဈေးမှာ ငွေကျပ် ၁၉၃၄၀၀၀ ဖြစ်သည်။



ပြည်တွင်းစက်သုံးဆီပူလုံစေရေးအတွက် စက်သုံးဆီများ ပံ့ပိုးမှုနှင့်ဆိုင်ရရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၆

စက်သုံးဆီတင်သွင်း သို့လျှင်ဖြန့်ဖြူးခြင်း လုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီအနေဖြင့် စက်သုံးဆီအမျိုးအစားအလိုက် ဖူလုံမှုရှိစေရေး စိစစ်တင်သွင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ စက်သုံးဆီတင်သွင်းမှု အခြေအနေမှာ စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်မှစ၍ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သီလဝါဆိပ်ကမ်းရှိ Terminal များတွင် MT Yu Yi သင်္ဘောသည် ရိုးရိုးဒီဇယ်ဆီ HSD ၁ ဒသမ ၈၆ ဂါလန်သန်းနှင့် ပရီမီယံဒီဇယ်ဆီ PHSD ၂ ဒသမ ၁၇ ဂါလန်သန်း စုစုပေါင်းဒီဇယ်ဆီ ၄ ဒသမ ၀၃ ဂါလန်သန်းနှင့် MT Harmony One သင်္ဘောသည် ဓာတ်ဆီ 92 Ron ၂ ဒသမ ၁၃ ဂါလန်သန်း ဆီချလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

စက်သုံးဆီဖြန့်ဖြူးပေးရာတွင် မန္တလေးမြို့မှ ရွှေဘိုမြို့ရှိ စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်များသို့ စက်သုံးဆီဖြည့်တင်းမည့် ဆီတင်ယာဉ်များကို အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများက ယခင်ရက်သတ္တပတ်အတွင်း တားဆီးနှောင့်ယှက်မှုများရှိခဲ့သဖြင့် စက်သုံးဆီများ သက်ဆိုင်ရာစက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်များသို့ အချိန်မီရောက်ရှိနိုင်ခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်

ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမှတစ်ဆင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသို့ ရေထွက်ပစ္စည်း တင်ပို့မှုပမာဏ မြင့်မားလာ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၆

မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နှစ်နိုင်ငံအကြား နယ်စပ်မှတစ်ဆင့် ကုန်သွယ်မှုဖြိုးလာသည်နှင့်အမျှ ရခိုင်ဒေသအတွင်း အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးနိုင်ရေးနှင့် ရခိုင်ဒေသဖြိုးတိုးတက်ရေး တို့ကိုပါ အထောက်အကူပြုလာနိုင်ခဲ့ပြီး ကုန်သွယ်မှုပမာဏသည်လည်း နှစ်စဉ်မြင့်မားလာခဲ့သည့်အပြင် စက်တင်ဘာ ပထမသုံးပတ်အတွင်း စစ်တွေမှ တစ်ဖက်နိုင်ငံ တက္ကနစ်မြို့သို့ မြန်မာ့ရေထွက်ပစ္စည်း တင်ပို့မှုသည် သြဂုတ်လတစ်လလုံး တင်ပို့ခဲ့သည့် ပမာဏထက် ပိုမိုခဲ့သည်။

ဝယ်လိုအားမြင့်မားလာ

စက်တင်ဘာ ၁ ရက်မှ ၂၄ ရက်အထိ ကာလအတွင်း ငါးမြစ်ချင်း၊ ငါးစုံလေးခြောက်၊ ငါးနီတူခြောက်နှင့်ငါးသိုင်းခေါင်းပုစုစုပေါင်းတန်ချိန် ၉၈၆ တန် တင်ပို့နိုင်ခဲ့ပြီး ဝင်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၂၃၆ သန်း ဝန်းကျင်ရှိခဲ့ကြောင်း၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသည် မြန်မာ့ရေထွက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ လယ်ယာထွက်ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများကို နယ်စပ်မှတစ်ဆင့် ပံ့ပိုးပေးမှုတင်သွင်းလျက်ရှိရာ စက်တင်ဘာလပထမသုံးပတ်အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံမှ အုန်းသီးခြောက်နှင့် တံမြက်စည်း(အကြမ်း) ဝယ်လိုအားသည် ဇူလိုင်လနှင့် သြဂုတ်လ ဝယ်လိုအားများထက် ပိုမိုမြင့်မားလာခဲ့သည့်အပြင် စက်တင်ဘာလအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံမှ ဆန်ကြာဆံ၊ ရေထွက်ပစ္စည်းများ (ငါးမျိုးစုံ၊ ငါးခြောက်)၊ စစ်တုံ့နှင့် နန္ဒင်းတက်များလည်း ဝယ်လိုအားမြင့်မားလာကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကုမ္ပဏီမြို့ (၆) ကြိမ်မြောက် တရုတ်-တောင်အာရှ ကုန်စည်ပြပွဲနှင့် (၂၆) ကြိမ်မြောက် တရုတ်(ကုမ္ပဏီ) ပို့ကုန်-သွင်းကုန်ပြပွဲ ကျင်းပမည်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၆

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ် ကုမ္ပဏီမြို့တွင် အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၇ ရက်အတွင်း Hybrid Format (Online + Offline)ဖြင့် ကျင်းပမည့် (၆) ကြိမ်မြောက် တရုတ်-တောင်အာရှ ကုန်စည်ပြပွဲနှင့် (၂၆) ကြိမ်မြောက် တရုတ်(ကုမ္ပဏီ) ပို့ကုန်-သွင်းကုန် ကုန်စည်ပြပွဲများကို တရုတ်နိုင်ငံ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ယူနန်ပြည်နယ်နှင့် တောင်အာရှနိုင်ငံများ၏ ကုန်သွယ်ရေး အာဏာပိုင်များက ပူးပေါင်းကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အွန်လိုင်းပွဲကို www.csa-expo.com မှ တစ်ဆင့် တစ်ပြိုင်နက် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ဖိုရမ်များလည်း ပါဝင်မည်ဖြစ်ရာ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ၀၆၇-၃၄၀၈၆၀၈ နှင့် ၀၆၇-၃၄၀၈၆၂၂ သို့ စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ကျိုင်းလပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းမှ ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၆

ကျိုင်းလပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းတွင် စက်တင်ဘာ ၂၂ ရက်မှ ၂၅ ရက်အထိ ပို့ကုန်ပစ္စည်း (တိရစ္ဆာန်အစာ) တန် ၁၀၀၊ တန်ဖိုး (သုည ဒသမ ၀၅၀) ဒေါ်လာသန်း တင်ပို့ခဲ့ပြီး ပို့ကုန်တင်ပို့ရာတွင် တာချီလိတ် ကုန်သွယ်ရေးစခန်းမှ လိုင်စင်/ED ဖွင့်၍ ကျိုင်းလပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်း

ကို ဖြတ်သန်း၍ မြန်မာ-လာအို ချစ်ကြည်ရေးတံတားမှတစ်ဆင့် တရုတ်နိုင်ငံသို့ တင်ပို့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ သွင်းကုန်အနေဖြင့် ကျိုင်းလပ် မြို့နှင့် တာလေမြို့တို့မှတစ်ဆင့် ကုန်သွယ်မှုလမ်းကြောင်းမှာ ကောင်းမွန်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်နေ့ ဒေသငွေလဲနှုန်းမှာ တစ်ဘတ်လျှင် ၈၅ ကျပ်ခန့်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

၂၆-၉-၂၀၂၂ ရက်နေ့ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်၊ မြို့နယ်အလိုက် ဆန်၊ ဆီ၊ မီးဖိုချောင်သုံးပစ္စည်းများ၊ သားငါး၊ စက်သုံးဆီ၊ ရွှေ၊ ဒေါ်လာဈေးနှုန်းများ

Table with columns for commodity types (rice, oil, etc.), origin (region/state), and price per unit. Includes sub-headers for 'စားဖိုဆောင်သုံး (တစ်ပိဿာ)', 'အသား၊ ငါး(တစ်ပိဿာ)', and 'စက်သုံးဆီ(တစ်လီတာ)'.

မှတ်ချက်။ (၁) စားအုန်းဆီ တစ်ပိဿာလျှင် မုံရွာတွင် ၄၀၀ကျပ်၊ ကြက်သွန်နီ တစ်ပိဿာလျှင် ဘားအံနှင့် မုံရွာတွင် ၂၀၀ကျပ်၊ ကြက်သွန်ဖြူ(ရှမ်းစ) တစ်ပိဿာလျှင် မြိတ်တွင် ၁၀၀ကျပ်၊ နန္ဒင်းတက် တစ်ပိဿာလျှင် မန္တလေးတွင် ၃၀၀ကျပ်၊ ပခုက္ကူတွင် ၅၀၀ကျပ်၊ ချင်း တစ်ပိဿာလျှင် ပခုက္ကူတွင် ၂၀၀ကျပ်၊ မန်ကျီးသီး တစ်ပိဿာလျှင် ကျိုင်းတုံတွင် ၅၀၀ကျပ်၊ တောင်ကြီးနှင့် ပဲခူးတွင် ၁၀၀ကျပ်၊ မြိတ်တွင် ၁၀၀ကျပ်၊ အာလူး တစ်ပိဿာလျှင် မုံရွာတွင် ၂၀၀ကျပ်၊ ပဲခူးတွင် ၁၀၀ကျပ်၊ သကြား တစ်ပိဿာလျှင် ထားဝယ်နှင့် မုံရွာတွင် ၁၀၀ကျပ်၊ ကြက်သားတစ်ပိဿာလျှင် မုံရွာနှင့် ပခုက္ကူတွင် ၅၀၀ကျပ်၊ ဝက်သား တစ်ပိဿာလျှင် ထားဝယ်နှင့် မုံရွာတွင် ၁၀၀ကျပ်၊ အမဲသား တစ်ပိဿာလျှင် ထားဝယ်တွင် ၂၀၀ကျပ်၊ ဆိတ်သား တစ်ပိဿာလျှင် မြိတ်တွင် ၁၀၀ကျပ် ဈေးတက်ခဲ့ပါသည်။ (၂) ပဲဆီ တစ်ပိဿာလျှင် ပခုက္ကူတွင် ၁၀၀ကျပ်၊ စားအုန်းဆီ တစ်ပိဿာလျှင် တောင်ကြီး၊ ပခုက္ကူနှင့် ထားဝယ်တွင် ၅၀၀ကျပ်၊ ဘားအံတွင် ၂၀၀ကျပ်၊ ပျဉ်းမနားနှင့် နေပြည်တော်တွင် ၄၀၀ကျပ်၊ ငရုတ်ခြောက် တစ်ပိဿာလျှင် ဘားအံတွင် ၁၂၀ကျပ်၊ မော်လမြိုင်နှင့် ပဲခူးတွင် ၂၀၀ကျပ်၊ ပခုက္ကူတွင် ၁၀၀ကျပ်၊ ကြက်သွန်နီ တစ်ပိဿာလျှင် မော်လမြိုင်တွင် ၂၀၀ကျပ်၊ ထားဝယ်နှင့် မကွေးတွင် ၁၀၀ကျပ်၊ ပခုက္ကူတွင် ၄၀၀ကျပ်၊ ကြက်သွန်ဖြူ(ရှမ်းစ) တစ်ပိဿာလျှင် ကျိုင်းတုံနှင့် ပခုက္ကူတွင် ၅၀၀ကျပ်၊ (ကြေးကုတ်) တစ်ပိဿာလျှင် ကျိုင်းတုံတွင် ၅၀၀ကျပ်၊ ပခုက္ကူတွင် ၃၀၀ကျပ်၊ ချင်း တစ်ပိဿာလျှင် ဘားအံနှင့် မကွေးတွင် ၂၀၀ကျပ်၊ မြေပဲဆီ တစ်ပိဿာလျှင် ထားဝယ်နှင့် ပခုက္ကူတွင် ၂၀၀ကျပ်၊ ပဲခူးတွင် ၄၀၀ကျပ်၊ ကုလားပဲဝါ တစ်ပိဿာလျှင် မုံရွာတွင် ၈၀ကျပ်၊ အာလူး တစ်ပိဿာလျှင် လွိုင်ကော်တွင် ၅၀၀ကျပ်၊ မော်လမြိုင်တွင် ၃၀၀ကျပ်၊ ပခုက္ကူတွင် ၂၀၀ကျပ်၊ ဆိတ်သား တစ်ပိဿာလျှင် မုံရွာတွင် ၁၀၀ကျပ် ဈေးတက်ခဲ့ပါသည်။ (၃) ရန်ကုန်မြို့၏ ဒေါ်လာဈေးသည် ဗဟိုဘဏ်၏ ငွေလဲလှယ်နှုန်းကို ကောက်ယူပေးပို့ထားခြင်းဖြစ်ပြီး မန္တလေးမြို့၏ ဒေါ်လာဈေးသည် ပြင်ပဈေးကွက်တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော ဈေးနှုန်းအား ကောက်ယူပေးပို့ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးဖြင့် ခေါင်းဆောင်မှုကို တည်ဆောက်နိုင်

ဒေါက်တာ မြတ်မိုး

ရိုးရွာနအဖွဲ့အစည်းများတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရသည့် အကြီးအကဲ အရာထမ်းအားလုံးသည် မိမိတာဝန်ယူ၊ တာဝန်ခံရသည့် ရိုးရွာနအဖွဲ့အစည်းများ၊ ထိုမှတစ်ဆင့် လူ့အဖွဲ့အစည်းကြီးနှင့် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတွင် အတူလက်တွဲဆောင်ရွက်နေကြသည့် လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက် အရာထမ်းအမှုထမ်းများ၏ စွမ်းဆောင်မှုနှင့် အရည်အသွေးတိုးတက်ရေးတွင် တာဝန်ရှိကြပါသည်။ ထိုသို့ခံယူထားသည့်အားလျော်စွာ သူတို့၏ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုနှင့် စွမ်းဆောင်ရည် တိုးတက်မှုရှိ/မရှိ၊ အားသာချက်၊ အားနည်းချက်များနှင့်တကွ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ အမြဲတမ်းဆန်းစစ်နေရပါသည်။ အခွင့်အလမ်းအပေါ် မူတည်၍ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးနေရပါသည်။

၂- ရာစုစွမ်းရည်တစ်ခုဖြစ်
ဒီတစ်ပတ်မှာ အာရုံစိုက်မိသည်က “ခေါင်းဆောင်မှုစွမ်းရည်” နှင့်ပတ်သက်၍ဖြစ်သည်။ ခေါင်းဆောင်မှုက ယနေ့ခေတ်စားနေသော ယနေ့ခေတ်လူငယ်လူရွယ်များတွင် အလေးအနက်ထား ဖြည့်ဆည်းရမည့် ၂ ရာစုစွမ်းရည်များတွင် အပါအဝင်တစ်ခုလည်းဖြစ်သည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် နိုင်ငံကို ခေါင်းဆောင်မည့်သူများအတွက် ခေါင်းဆောင်မှုအရည်အချင်းများက ယနေ့ကာလတွင် အရေးကြီးလာ၍ဖြစ်သည်။

ယနေ့ရိုးရွာနများတွင် အလယ်အလတ်အဆင့် အရာထမ်းအများစုတွင် လူငယ်များ နေရာယူလာနေသည့် အချက်ကလည်း ၂ ရာစုစွမ်းရည်များတွင် တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်သော ခေါင်းဆောင်မှုစွမ်းရည်ကို မဖြစ်မနေဖြည့်ဆည်းရန် တာဝန်ရှိလာသည်။ တကယ်တော့ “ခေါင်းဆောင်မှု” ဆိုသော ခေါင်းစဉ်ကို ဝန်ထမ်းများအပါအဝင် ယနေ့လူငယ်လူကြီးစုံက နေရာစုံနယ်ပယ်စုံမှာ အဖန်တစ်ရာတေအောင် သင်ဖူးလေ့လာဖူး ကြားဖူးနားဖူးပြီး ဖြစ်ကြသည်။ သို့သော် လုံလောက်ပြီလားဆိုတော့ အချို့သော ရလဒ်များက မရေရာမသေချာသော အဖြေများသာ ဖြစ်နေသည်ကို တွေ့ရပါလိမ့်မည်။ ထို့ကြောင့်လည်း ဒီတစ်ကြိမ်တွင် ရုံးတွင်းသင်တန်းတစ်ခုကို အခွင့်အလမ်းကောင်းအဖြစ်ရယူ၍ အလယ်အလတ်အဆင့် အရာထမ်းများကို အရေးကြီးသော ခေါင်းဆောင်မှုအင်္ဂါရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေး ဖြစ်ခဲ့သည်။

သင်တန်းတစ်ခု၊ Survey ဆန်းစစ်မှုအကြောင်းပြု၍

ခေါင်းဆောင်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ အတွေ့အကြုံမျိုးစုံ ကြုံတွေ့ရပြီးဖြစ်သော သင်တန်းသားများနှင့် သင်ကြားပို့ချသည်ပဲဆိုဆို ဆွေးနွေးသည်ဆိုဆို အတွေ့အကြုံများကို မျှဝေလှယ်ကြခြင်းတစ်ခုသာ ဖြစ်သည်။ ရလဒ်တစ်ခု ပေါ်ထွက်လာရန်လည်း ရည်ရွယ်သည်။ သုတေသနခေါင်းစဉ်အောက်မှာ စုပေါင်းအဖြေတစ်ခုရရှိလိုမှု အကြောင်းပြု၍ ခေါင်းဆောင်မှုဆိုင်ရာ ခြုံငုံလေ့လာမှု Survey တစ်ခုကို လုပ်ဖြစ်ကြသည်။ Survey တွင် ခေါင်းဆောင်မှုအင်္ဂါရပ် ၂၁ ခုမျှကို ထည့်သွင်းထားသည်။ အများစုက အရပ်ဘက်ဆိုင်ရာခေါင်းဆောင်မှုနှင့်ဆက်နွှယ်သော အင်္ဂါရပ်များဖြစ်သည်။

ရည်ရွယ်ချက်က ၅၃ ဦးသော သင်တန်းသား အရာရှိများအနေဖြင့် မိမိတို့အမှုထမ်း ဘဝ၊ အရာထမ်းဘဝ အတွေ့အကြုံများအပေါ်အခြေခံ၍ မိမိတို့ကိုယ်တိုင် ဖြည့်ဆည်းထားသင့်သည်ဟု ယူဆသော၊ အမှန်တကယ်လည်း အနာဂတ်ခေါင်းဆောင်လောင်းများအတွက် မဖြစ်မနေလိုအပ်ချက်တစ်ရပ်အဖြစ် ရှုမြင်ခံရသော အင်္ဂါရပ်များကို သင်တန်းသားများပေးသည့် ဦးစားပေး

အချက်များအလိုက်ဖော်ထုတ်နိုင်ရန်ဖြစ်သည်။
ဦးစားပေးအလိုက် ဖော်ထုတ်ခဲ့ကြသည့် အင်္ဂါရပ်များ
အမှန်လည်း သင်တန်းသားများက လက်တွေ့ကျကျဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ကြပါသည်။ သူတို့ ဦးစားပေးအလိုက် လိုချင်သည့် အများဆုံးအမှတ်ပေးသည့် အချက်က “တာဝန်ယူတာဝန်ခံနိုင်မှု - responsibility and accountability” ဖြစ်နေသည်။ ဒုတိယ၊ တတိယ စသည်ဖြင့် အစဉ်လိုက်လိုအပ်မည့် အင်္ဂါရပ်များကို ရွေးချယ်ခဲ့ကြရာ “ပြဿနာကိုမှန် ကန့်စာဖြေရှင်းနိုင်စွမ်း”၊ “ပိုင်းခြားစိတ်ဖြာဆန်းစစ်နိုင်စွမ်း”၊ “ဆုံးဖြတ်နိုင်စွမ်းရှိမှု”၊ “ဆက်သွယ်ဆက်ဆံရေးကောင်းမွန်မှု”၊ “ကိုယ့်အလုပ်ပေါ်မှာ တက်ကြွရွှင်လန်းပြီး စိတ်ဝင်စားမှုအပြည့်ဖြင့် လုပ်နိုင်စွမ်းအပြည့်ရှိသော”၊ “ရိုးသားဖြောင့်မတ်မှု”၊ “အမြင်ကျယ်ပြီး ကြိုတင်မြော်တွေး ဆောင်ရွက်နိုင်စွမ်း”၊ “အကောင်းမြင်စိတ်”၊ “စည်းရုံးလှုံ့ဆော် စေ့ဆော်နိုင်

တကယ်တော့ တာဝန်ယူ၊ တာဝန်ခံမှုဟူသော စကားနှစ်လုံးသည် ခေါင်းနှင့် ပန်းလိုတွဲနေသည်။ အဓိပ္ပာယ်ကိုတော့ နားလည်ကြသည်။ သို့သော် မည်သို့မည်ပုံ တာဝန်ယူကြမည်၊ မည်သို့တာဝန်ခံကြ မည်ဆိုသည်မှာမူ ထွေပြားဟန်ရှိသည်။ မိမိ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်ဘောင်အတွင်း၊ တာဝန်ပေးခြင်းခံရသည့် ရာထူးဌာနအလိုက် အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်အတွင်း တာဝန်ဝတ္တရားများကို ပြီးမြောက်အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်မှုသည် တာဝန်ယူမှုဖြစ်ပြီး မိမိတာဝန်ယူမှု၏ အကျိုးဆက်အကောင်းအဆိုးအပေါ် မိမိမှာတာဝန်ရှိမှုသည် တာဝန်ခံမှုပင်ဖြစ်

စွမ်း”၊ “ယုံကြည်စိတ်ချရမှု”၊ လိုအပ်လျှင် ကိုယ်ကျိုးစွန့်အနစ်နာခံလိုတဲ့ “သတ္တိ”၊ “ယဉ်ကျေးပြီးကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်နိမ့်ချတတ်မှု”၊ “ခံနိုင်ရည်ရှိပြီး လိုက်လျောညီထွေဖြစ်မှု”၊ “သည်းခံနိုင်မှု”၊ “နည်းပြကောင်းသဖွယ်ဖြစ်မှု”၊ “အခြေအနေဖန်တီးနိုင်စွမ်း”၊ “ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းရှိခြင်း”၊ “ဖွံ့ဖြိုးမှုအမြင်ရှိခြင်း”၊ “တန်းတူညီမျှမှု” နှင့် “ကျင့်ဝတ်လိုက်နာမှု” စသည့် အင်္ဂါရပ်များသည် သင်တန်းသားများ၏ ဦးစားပေးမှုအစီအစဉ်တွင် အစဉ်လိုက်နေရာယူခဲ့ကြသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။

ဆန်းစစ်မှု အသေးစားလေးတစ်ခုသာဖြစ်ခဲ့သော်လည်း ဖော်ထုတ်ချက်များက စိတ်ဝင်စားဖွယ် ဖြစ်ပါသည်။ ဖြစ်သင့်ဖြစ်ထိုက်သော လက်တွေ့နှင့် ကိုက်ညီသော အချက်များအဖြစ် ထင်ရှားလှသည်။ အမှန်မှာ ဖော်ပြပါအချက်များ အရည်အသွေးများအားလုံးတစ်ခုနှင့်တစ်ခု ချိတ်ဆက်နေကြသည်ကို သတိပြုမိသည်။ အင်္ဂါရပ်တစ်ခုက အခြားအင်္ဂါရပ်တစ်ခုကို အထောက်အကူပြုနေ၍ တစ်ခုကို ဖြည့်ဆည်းနိုင်လျှင် အခြားတစ်ခုက ပြည့်ဖို့များသည်။

တာဝန်ယူ၊ တာဝန်ခံမှုဟူသည်
ချပြသော ခေါင်းဆောင်မှုလက္ခဏာများအနက် “တာဝန်ယူတာဝန်ခံမှု”ဟူသည်ကို ဘာကြောင့် ထိပ်ဆုံးမှာ နေရာပေးခဲ့ကြပါသလဲ။ ဖြည့်ဆည်းရမည့် လိုအပ်ချက်တစ်ခုအဖြစ် မြင်နေကြလို့ဖြစ်မည်။ သူတို့မြင်သောအမြင်မှန်ပါသည်။ ကဏ္ဍစုံနယ်ပယ်စုံမှာ ပို၍တိုးတက်အောင် ခံယူလေ့ကျင့်ရဦးမည့် ခေါင်းဆောင်ကောင်းတို့၏ အင်္ဂါရပ်တစ်ခုအဖြစ်လည်း ထင်ထင်ရှားရှားပြသနေ၍ဖြစ်သည်။ တာဝန်

ယူ တာဝန်ခံမှုအပိုင်းကို အရေးကြီးသော အချက်တစ်ခုအနေဖြင့် ကိုယ့်အဖွဲ့တွက် ထည့်သွင်းထား၍ ကျေနပ်မှုလည်းဖြစ်မိသည်။ အသိဖြင့်မပြီးဘဲ လက်တွေ့လိုက်နာကြဖို့တော့ ပြောယူရသည်။

တာဝန်ယူမှု ဆိုတာဘာလဲ၊ တာဝန်ခံမှုဆိုတာဘာလဲဆိုသည့် သဘောတရားကို ကျေညက်ကြ၍ ဆိုလိုချက်ကို ကောင်းစွာနားလည်နိုင်စွမ်းရှိကြပါသည်။ ပေးအပ်ထားသည့် တာဝန်တစ်ခုကို ဆိုးကျိုးဆက်နည်းနည်းဖြင့် ရည်မှန်းချက်ပြီးမြောက်အောင် လုပ်နိုင်ခြင်းသည် တစ်ဦးချင်းဆီမှာ တာဝန်ယူတာဝန်ခံမှုရှိ၍ဖြစ်သည်ကို ကောင်းကောင်းနားလည်ခံယူထားကြဟန်တူပါသည်။ “ရလဒ်အရည်အသွေးကောင်းကောင်းဖြင့် တာဝန်ယူတာဝန်ခံမှုရှိသည့် အရာရှိမျိုးကို သူတို့ပိုယုံကြည်ကြမယ်၊ ပို၍လည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လိုစိတ်ရှိမယ်” ဆိုတာ သူတို့ ဆွေးနွေးချက်တွေက ပြသနေသည်။

တကယ်တော့ တာဝန်ယူ၊ တာဝန်ခံမှုဟူသော

ခေါင်းနှင့် ပန်းလိုတွဲနေသည်။ အဓိပ္ပာယ်ကိုတော့ နားလည်ကြသည်။ သို့သော် မည်သို့မည်ပုံ တာဝန်ယူကြမည်၊ မည်သို့တာဝန်ခံကြ မည်ဆိုသည်မှာမူ ထွေပြားဟန်ရှိသည်။ မိမိ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်ဘောင်အတွင်း၊ တာဝန်ပေးခြင်းခံရသည့် ရာထူးဌာနအလိုက် အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်အတွင်း တာဝန်ဝတ္တရားများကို ပြီးမြောက်အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်မှုသည် တာဝန်ယူမှုဖြစ်ပြီး မိမိတာဝန်ယူမှု၏ အကျိုးဆက်အကောင်းအဆိုးအပေါ် မိမိမှာ တာဝန်ရှိမှုသည် တာဝန်ခံမှုပင်ဖြစ်သည်။

ရလဒ်ကောင်းလျှင် ဟိုလူဒီလူ လက်ညှိုးမထိုး တတ်ခြင်း၊ ဒီကိစ္စ ငါ့မှာသာတာဝန် ရှိသည်ဆိုခြင်း၏ နောက်ကွယ်တွင် ထိုသူတွင် တာဝန်ခံမှုရှိနေသည်ဟူ၍ အဓိပ္ပာယ်ထွက်သည်။ လက်တွေ့နယ်ပယ်အချို့တွင် တာဝန်ခံမခံရ၍ တာဝန်မယူရဲခြင်းများကိုလည်း တွေ့မြင်နေရသည်။ မိမိလုပ်ရမည့်မိမိတာဝန်ကို တာဝန်ယူရဲပြီး တာဝန်ခံတတ်ကြရန် အထက်ပါ ခေါင်းဆောင်မှုကြံ့ခိုင်အင်လက္ခဏာများနှင့် ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးများကို ဦးစွာလေ့လာတည်ဆောက်ထားဖို့တော့လိုအပ်ကြောင်း ဆွေးနွေးဖြစ်သည်။ မိမိတို့လည်း အစဉ်လေ့ကျင့်ယူနေရသည်သာ၊ အဖွဲ့အစည်းရည်မှန်းချက်အောင်မြင်ရန် တစ်စုံတစ်ရာမတ်မတ်အားထည့်လုပ်ချင်သောသူအနေဖြင့် အစဉ်ကြိုးစားလေ့ကျင့်နေရမည်ဆိုသည်ကို ကောင်းစွာသဘောပေါက်ကြပါသည်။

မှန်ကန်သောဆုံးဖြတ်ချက်ချနိုင်စွမ်းခြင်း
အဖွဲ့အစည်း၏ ရည်မှန်းချက်အောင်မြင်ရန်သည် ထိရောက်သည့် ခေါင်းဆောင်မှုနှင့်

ခေါင်းဆောင်သူ၏ မှန်ကန်သောဆုံးဖြတ်ချက် decisive quality အပေါ်တွင် အဓိကတည်သည်။ ဆုံးဖြတ်ချက်ချနေတိုင်းလည်း မှန်ကန်နေသည်ဟု မဆိုလိုခြင်းဖြစ်သည်။ ဤတွင် ပြဿနာ၏အရင်းအမြစ်၊ ဖြစ်စေသော အကြောင်းရင်းများနှင့်အတူ လွှမ်းမိုးနေသောအချက်များ၊ သက်ရောက်မှုပမာဏအတိုင်းအဆကို ဓမ္မဓိဋ္ဌာန်ကျကျ ပိုင်းခြားဝေဖန်ဆန်းစစ်သုံးသပ်နိုင်စွမ်းရှိခြင်း critical thinking က အရေးကြီးပြီး ခေါင်းဆောင်တစ်ဦးထံတွင် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သော စွမ်းရည်လည်းဖြစ်ကြောင်း အသိအမှတ်ပြုကြရပါမည်။

ပွင့်လင်းမှုနှင့် ရိုးသားဖြောင့်မတ်မှု
ပို့ချဆွေးနွေးသူနှင့် သင်တန်းသားဝန်ထမ်းများသည် ပွင့်လင်းမြင်သာသော ဆက်သွယ်ဆက်ဆံရေးနှင့် ရိုးသားဖြောင့်မတ်မှုဟူသော လက္ခဏာရပ်တစ်ခုနှင့်တစ်ခု ချိတ်ဆက်နေပုံကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး ၎င်းအချက်များကိုလည်း ခေါင်းဆောင်ကောင်းတို့တွင် အထူးလိုအပ်သော အရည်အသွေးများအဖြစ်လည်း အသိအမှတ်ပြုကြသည့်အတွက် အားတက်မိပါသည်။ ဤအရည်အသွေးများကပင် ခေါင်းဆောင်က သူ့အဖွဲ့သားများ၏ တက်ကြွစွာဖြင့် လုပ်ချင်ကိုင်ချင်စိတ်ကို လှုံ့ဆော်ပေးနိုင်ပြီး တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ယုံကြည်စိတ်ချရသည့် အနေအထားတစ်ခုအထိ ရောက်ရှိသွားစေသည်ဟု ခံယူထားကြ၍ဖြစ်သည်။ ရိုးသားဖြောင့်မတ်မှုဟူသောဂုဏ်ပုဒ်သည် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုကိုအားပေးပြီး ယင်းအချက်နှစ်ချက်ပိုင်ဆိုင်ထားသော အရာရှိတစ်ဦးအနေဖြင့် ကိုယ့်လက်အောက် အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများထံမှ မှန်ကန်သော တူညီတုံ့ပြန်မှုမျိုးရရှိရန်လည်း များစွာမခဲယဉ်းတော့ဟု ယူဆပါသည်။

ကြိုတင်မြော်မြင်
မြော်တွေးဆောင်ရွက်နိုင်စွမ်း
ယနေ့ခေတ်တွင် အနာဂတ်အမြင်ကို လှမ်းမြင်လှမ်းမျှော်နိုင်စွမ်းရှိမည့် vision ကောင်းသော ခေါင်းဆောင်များစွာ ပေါ်ထွန်းလာရေးအတွက် လေ့လာမှုအားကောင်းသော လူငယ်မျိုးဆက်များ မွေးထုတ်ရန် လိုအပ်နေပါသည်။ ရှင်းလင်းပြတ်သားသော အနာဂတ်မြင်ကွင်း အကျဉ်းအကျယ်နှင့်အတူ အပြုသဘောဆောင်သောအတွေးများကို ဆန့်ထုတ်နိုင်စွမ်းရှိသင့်သည်ဟု ယူဆပါသည်။

vision နှင့်အတူ proactive ဖြစ်ဖို့တော့ တတ်နိုင်သည့်ဘက်က မကြာခဏပြောဖြစ်သည်။ အများစုက ကိုယ့်အသိနှင့် ကိုယ်လုပ်မည်ဆိုတာထက် သူများခိုင်းမှ ပြောမှလုပ်နေကြသည့် reactive သမားကများသည်။ ကြိုတင်မြော်တွေး ဖြစ်လာနိုင်သည်များကို ကြိုလုပ်သင့်တာလုပ်ထားရမည် မဟုတ်ပါလား။ ကြိုတင်လုပ်ထားဖို့ဆိုတာလည်း ကြိုတင်ပြီး လေ့လာသင်ယူထားမှပင်ရသည်။ မဟုတ်လျှင် သူများခိုင်းမှ လုပ်ရသည့် အဖြစ်မျိုး အနုတ်လက္ခဏာဆောင်သွားနိုင်သည်။

မိမိက reactive လား၊ proactive လား ဆန်းစစ်ထားစေချင်သည်။ proactive သမားက ဘယ်အထိတာသွားသလဲဆိုတော့ responsiveness ဟူသည့် အလျင်အမြန် တုံ့ပြန်နိုင်စွမ်းရှိသည့် အရည်အသွေးအထိ တက်လှမ်းသွားသည်။ ဤလက္ခဏာကို reactive သမားများတွင်မတွေ့ရ။ တကယ်က ဖန်တီးနိုင်စွမ်းရှိပြီး ဆုံးဖြတ်နိုင်စွမ်းရှိသည့် အရည်အချင်းများက proactive ကို ပို၍ အထောက်အကူပြုသည့် အတွက် ၎င်းအရည်အသွေးများပိုင်ဆိုင်တာသူ အရာထမ်းများကို အထက်အကြီးအကဲများက ပို၍အားကိုးယုံကြည်ကြမည်သာ ဖြစ်ပါသည်။

ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း ၁၀၃၂၅ ခု စစ်ဆေးပြီးစီး၊ ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၂၈၄ ဦးတွေ့ရှိ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း (၂၆-၉-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ကုသထိန်းချုပ်ရေး လုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပြတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာ ကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခြင်း ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး (၂၅-၉-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၂၆-၉-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း (၁၀,၃၂၅) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၂၈၄) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၂.၇၅) ရာခိုင်နှုန်း ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၉,၀၁၈,၈၃၀) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၆၂၁,၆၈၆) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအား နေအိမ်တွင် သီးခြားထားရှိခြင်းနှင့် ဆေးရုံများတွင် သီးခြားထားရှိ ကုသမှုပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့တွင် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ (၂၃၅) ဦး ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူစုစုပေါင်း (၅၉၇,၁၈၂) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူမရှိပါသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၄၅၅) ဦး ရှိပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် (၂၈-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့မှ (၁၉-၉-၂၀၂၂) ရက်နေ့အထိ တွေ့ရှိရသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ စုစုပေါင်း (၁၃၈) ဦးရှိရာ ၎င်းတို့အနက် (၉၇) ဦး (၇၀ ရာခိုင်နှုန်း) မှာ ဆီးချို၊ သွေးတိုး၊ နှလုံး၊ အသည်း၊ ကျောက်ကပ်၊ အဆုတ်၊ ကင်ဆာရောဂါ စသည့်နာတာရှည်ရောဂါ အခံတစ်ခုခု ရှိသူများဖြစ်ကြပါသည်။ အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသည့် နာတာရှည်ရောဂါ ရောဂါအခံ ရှိသူများ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံထားရှိမှုအခြေအနေများကို ဆန်းစစ်ချက်အရ သေဆုံးသူများ၏ (၇၉.၄) ရာခိုင်နှုန်းမှာ ကာကွယ်ဆေး လုံးဝထိုးနှံထားခြင်း မရှိသူများနှင့် ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံထားခြင်းမရှိသူများဖြစ်ကြပြီး (၁၈.၆) ရာခိုင်နှုန်းမှာ ကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံထားရှိသူများနှင့် (၂) ရာခိုင်နှုန်းမှာ ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံထားသူများဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသည့် ရောဂါအခံရှိသူများ၏ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံထားရှိမှုအခြေအနေ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသည့်ရောဂါအခံရှိသူများ၏		
၇၉.၄ ရာခိုင်နှုန်းသည်	၁၈.၆ ရာခိုင်နှုန်းသည်	၂ ရာခိုင်နှုန်းသည်
ကာကွယ်ဆေး လုံးဝထိုးနှံထားခြင်း မရှိသူများနှင့် ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံထားခြင်းမရှိ သူများ ဖြစ်ကြပါသည်။	ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံထားသူများဖြစ်ကြပါသည်။	ထပ်ဆောင်း ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံထားသူများ ဖြစ်ကြပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူများအတွင်း နာတာရှည်ရောဂါ ရောဂါအခံရှိသူများ၏ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုအခြေအနေကို လေ့လာသုံးသပ်ချက်အရ အဆိုပါပုဂ္ဂိုလ် များအနက် ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံထားသူများနှင့် ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံထား သူများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးမှုကို သိသာစွာလျော့ချနိုင်ကြောင်းကို တွေ့ရှိရသည်ဖြစ်ရာ ဆီးချို၊ သွေးတိုး၊ နှလုံး၊ အသည်း၊ ကျောက်ကပ်၊ အဆုတ်၊ ကင်ဆာရောဂါ စသည်တို့ကိုသို့သော နာတာရှည် ရောဂါအခံတစ်ခုခုရှိသူ ပြည်သူများအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံထားခြင်းကမ်းများ ကို တိကျစွာလိုက်နာခြင်း၊ ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (Mask) ကို စနစ်တကျတပ်ဆင်ခြင်းတို့အပြင် နီးစပ်ရာ ကျန်းမာရေးဌာနများ၊ ကျေးရွာ/ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးများနှင့်ဆက်သွယ်၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုနှင့် ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းတို့ကို မပျက်မကွက် ဆောင်ရွက် ကြပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက် စာမျက်နှာ moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၉၇၉၅၉၁၅	၉၄၅၉၀၃၅၀	၁၀၈၁၇၁၅
၂။	အိန္ဒိယ	၄၄၅၇၂၂၄၃	၄၄၀၀၀၂၉၈	၅၂၈၅၃၀
၃။	ပြင်သစ်	၃၅၁၅၇၀၄၆	၃၄၄၄၁၂၉၃	၁၅၄၈၈၇
၄။	ဘရာဇီး	၃၄၆၇၄၄၂၂	၃၃၇၉၅၆၈၈	၆၈၅၈၆၀
၅။	ဂျာမနီ	၃၂၉၅၂၀၅၀	၃၂၁၆၇၈၀၀	၁၄၉၄၅၈
၆။	တောင်ကိုရီးယား	၂၄၆၃၄၂၉၆	၂၃၈၃၆၃၄၇	၂၈၂၄၆
၇။	ဗြိတိန်	၂၃၆၂၁၉၅၂	၂၃၃၃၀၂၃၀	၁၈၉၉၁၉
၈။	အီတလီ	၂၂၃၀၃၆၀၆	၂၁၆၉၈၄၄၀	၁၇၆၈၈၀
၉။	ဂျပန်	၂၀၆၇၅၄၄	၂၀၃၂၁၉၁၁	၄၄၃၇၅
၁၀။	ရုရှား	၂၀၈၃၃၁၀၉	၁၉၈၀၀၇၆၄	၃၈၆၈၄၂

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	ဗီယက်နမ်	၁၁၄၇၃၇၃၃	၁၀၅၈၇၅၆၁	၄၃၁၄၆
၂။	အင်ဒိုနီးရှား	၆၄၂၃၈၇၃	၆၂၄၆၅၄၉	၁၅၈၀၃၆
၃။	မလေးရှား	၄၈၃၁၈၂၂	၄၇၇၀၉၄၀	၃၆၃၅၀
၄။	ထိုင်း	၄၆၇၈၆၇၁	၄၆၃၉၀၈၅	၃၂၇၂၉
၅။	ဖိလစ်ပိုင်	၃၉၄၀၂၀၁	၃၈၄၀၃၀၀	၆၂၈၁၉
၆။	စင်ကာပူ	၁၈၉၁၃၄၁	၁၈၁၂၉၆၅	၁၆၁၀
၇။	မြန်မာ	၆၂၁၆၈၆	၅၉၇၁၈၂	၁၉၄၅၅
၈။	ဘရူနိုင်း	၂၂၆၂၃၇	၂၂၁၄၀	၂၂၅
၉။	လာအို	၂၁၅၇၅၁	၂၀၈၃၄၄	၇၅၈
၁၀။	ကမ္ဘောဒီးယား	၁၃၇၈၄၉	၁၃၄၇၁၅	၃၀၅၆

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာပစ္စည်းများ ပြည်ပမှ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ တင်သွင်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၆

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီး ဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာပစ္စည်းများကို လေကြောင်း၊ ပင်လယ် ရေကြောင်းနှင့် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းများမှ နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုမရှိ တင်သွင်းနိုင်ရေးအတွက် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်နှင့် ချင်းရွှေ ဟော်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းတို့မှ ကုမ္ပဏီ တစ်ခု၊ ယာဉ်စီးရေ လေးစီးဖြင့် Test Kit ၃၀၄၀ နှင့် နှာခေါင်း စည်း ၃၂ တန် တင်သွင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး ဆိုင်ရာပစ္စည်းများကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ညှိနှိုင်းထားသည့် SOP များနှင့်အညီ ဦးစားပေး တင်သွင်းခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိပါကြောင်းနှင့် ဆေးဝါး နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းခြင်းနှင့် ဆက်စပ် သည့် အသိပေးကြေညာချက်များကိုလည်း အများပြည်သူသိရှိစေရန် ဝန်ကြီးဌာန Website ဖြစ်သည့် commerce.gov.mm တွင် ဝင်ရောက် ကြည့်ရှုနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးထားကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



(၅၈)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြု သောအားဖြင့် စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်က ကျောက်တံတားခရိုင် လမ်းမတော်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့ မှူးယာယီရုံးမှ မောင်မောင်သန်း ဦးစီးသည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ လမ်းမတော်မြို့နယ် သရက် တော ဘုန်းကြီးကျောင်းဝင်း အတွင်း စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ပြုလုပ်စဉ်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဖို့ စနစ်တကျ လက်ဆေးစို့

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၌ စူပါတိုင်းပွန်းမုန်တိုင်း နိရူ ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ခြောက်ဦး သေဆုံး

မနီလာ စက်တင်ဘာ ၂၆
ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ လူဇန်ကျွန်း၌ စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်မှစတင်ကာ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှု၊ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုများနှင့်အတူ ဝင်ရောက် တိုက်ခတ်ခဲ့သည့် စူပါတိုင်းပွန်းမုန်တိုင်း နိရူကြောင့် သေဆုံးသူ ခြောက်ဦးရှိခဲ့ကြောင်းနှင့် ခြောက်ဦးမှာ ပျောက်ဆုံးနေဆဲဖြစ်ကြောင်း ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံက ယနေ့တွင် ပြောကြားသည်။

ရွှံ့ရေများဖုံးလွှမ်းလျက်ရှိ မနီလာမြောက်ပိုင်း ဆန်မိဂေးလ်မြို့၌ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်နေစဉ် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်သားငါးဦး ရေထဲမျောပါသွား ခဲ့ကြောင်း ဘူလာကန်ပြည်နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဒန်နီယယ်ဖာနန်ဒိုက ယနေ့နံနက်တွင် ပြောကြား သည်။ ဆန်မိဂေးလ်မြို့၏ ဒေသတချို့သည်လည်း ရွှံ့ရေများဖုံးလွှမ်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

စူပါတိုင်းပွန်းမုန်တိုင်း နိရူဝင်ရောက်တိုက်ခတ်ခဲ့ သည့် မြို့တော်မနီလာ၏ မြောက်ဘက်ရှိ ပြည်နယ် သုံးခုသို့ ဖိလစ်ပိုင်သမ္မတမာကိုစ်က လေကြောင်းမှ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်းနှင့် စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နိရူမုန်တိုင်း ကျရောက်ခဲ့သည့် ကိုဇန်ပြည်နယ်သို့ ပျက်စီးမှုများ စစ်ဆေးရန် သွားရောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံသည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် သဘာဝဘေး ကျရောက်မှုအများဆုံးနိုင်ငံများထဲမှ တစ်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး ယခုစူပါတိုင်းပွန်းမုန်တိုင်းနိရူသည် ယခုနှစ်အတွင်း ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံသို့ ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်ခဲ့သည့် ဘခုမြောက်မုန်တိုင်းနှင့် အင်အားအပြင်းဆုံးမုန်တိုင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ
ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်



အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၄၁၂၉ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

နယူးဒေလီ စက်တင်ဘာ ၂၆
အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၄၁၂၉ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် အဆိုပါရောဂါ ကူးစက် ခံရသူပေါင်း ၄၄၅၇၂၄၃ ဦးရှိလာကြောင်း အိန္ဒိယ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် အချက် အလက်များအရ သိရသည်။

သေဆုံးသူ ၂၀ ထပ်မံတွေ့ရှိ
လက်ရှိတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး တွေ့ရှိဆဲ လူနာပေါင်း ၄၄၄၅၅ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၂၀ ထပ်မံ တွေ့ရှိခြင်းကြောင့် အဆိုပါရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ ပေါင်း ၅၂၈၅၃၀ ရှိလာကြောင်း အိန္ဒိယ ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ၄၆၈၈ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာ လာသူပေါင်း ၄၄၀၀၂၉၈ ဦး ရှိလာကြောင်း သိရ သည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ ၂၁၇၆၈၅၇၄၄ လုံး အသုံးပြုပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် လက်ရှိအချိန်ထိ ပြည်သူ ၈၉၃ သန်းကျော်အား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရမှု ရှိ မရှိ စမ်းသပ်စစ်ဆေးပြီးဖြစ်ကြောင်း အိန္ဒိယ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ပြောကြားချက်အရ သိရ သည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ
ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

ငါးလကြာရပ်ဆိုင်းထားခဲ့သည့် မြောက်ကိုရီးယား-တရုတ် ကုန်တင်ရထား ပြေးဆွဲမှု ပြန်လည်စတင်

ပြီယမ်း စက်တင်ဘာ ၂၆
မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံနှင့် တရုတ်နိုင်ငံတို့ အကြား ချိတ်ဆက်ပြေးဆွဲနေသော ကုန်တင်ရထား သည် ငါးလကြာရပ်ဆိုင်းထားခဲ့ပြီးနောက် ပြေးဆွဲမှု ပြန်လည်စတင်နေပြီဖြစ်ကြောင်း ယနေ့ အင်န်အိတ်ချ်ကေသတင်းတစ်ရပ်အရ သိရ သည်။

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံသည် နိုင်ငံ၏စီးပွားရေး ကို ပြန်လည်တည်ဆောက်ရန် အလျင်စလို ဆောင်ရွက်နေပြီး အဆိုပါကုန်တင်ရထားသည် တရုတ်နိုင်ငံနယ်စပ်မြို့ ဒန်တုံနှင့် မြောက်ကိုရီးယား နိုင်ငံ ဆင်နေဂျူမြို့တို့အကြား ယနေ့တွင် ပြေးဆွဲမှု

စတင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။
ယင်းကုန်တင်ရထားပြေးဆွဲမှုကို ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် ဧပြီလကတည်းက ရပ်ဆိုင်းထား ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ယခုအချိန်မှစတင်ကာ တစ်လလျှင် ရက်ပေါင်းများစွာပြေးဆွဲမည်ဖြစ်ကြောင်း နှစ်နိုင်ငံ စလုံးနှင့်စီးပွားမူရုံသည့် သတင်းရင်းမြစ်များထံမှ သိရသည်။

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံသည် ရုရှားနိုင်ငံနှင့် ကုန်တင်ရထားပြေးဆွဲမှုကိုလည်း ယခုလအတွင်း ပြန်လည်စတင်ရန် စီစဉ်ထားကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကေ
ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၄၁၆၈ ဦးထပ်မံတွေ့ရှိ

ဆိုးလ် စက်တင်ဘာ ၂၆
တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက် အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၄၁၆၈ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၂၄၆၃၄၂၉၆ ဦး ရှိလာကြောင်း တောင်ကိုရီးယား ကျန်းမာရေး အာဏာပိုင်များက ယနေ့ပြောကြားသည်။

လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူများအနက် ၂၂၀ သည် ပြည်ပမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူများဖြစ်ပြီး ကျန်ရှိသူ များသည် ပြည်တွင်း၌ ကူးစက်ခံရသူများ ဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၃၃ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် အဆိုပါရောဂါ ကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၂၈၂၄၆ ဦးရှိလာကြောင်း တောင်ကိုရီးယား ကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်များက ပြောကြားသည်။

အဆိုပါကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ အရေအတွက်သည် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူစုစုပေါင်း၏ သုည ဒသမ ၁၁ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ
ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ မြောက်ပိုင်း၌ စက်လှေနစ်မြုပ်မှုကြောင့် သေဆုံးသူ ၃၂ ဦးရှိလာ၊ ၃၀ ကျော်ပျောက်ဆုံးနေဆဲဖြစ်

ဒါကာ စက်တင်ဘာ ၂၆
ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ မြောက်ပိုင်း၌ စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်က စက်လှေတစ်စင်းမှာ ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး နောက် သေဆုံးသူ ၃၂ ဦးအထိ ရှိလာကာ ၃၀ ကျော် ပျောက်ဆုံးနေဆဲဖြစ်ကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့ ထိပ်တန်း တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

မြို့တော်ဒါကာမှ ၄၆၈ ကီလိုမီတာအကွာ အဝေးတွင် တည်ရှိသော ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်မြောက်ပိုင်း ပန်ချာဂါခရိုင်ရှိ ကာရာတိုယာမြစ်မှ သေဆုံးသူ ရုပ်အလောင်းခုနစ်လောင်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရှာဖွေရရှိခဲ့ကြောင်း ပန်ချာဂါခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဆီရာဂျူဟူဒါက ဆင်ဟွာသတင်းဌာနသို့ ပြောကြား သည်။

စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်တွင် စက်လှေ နစ်မြုပ်မှု

ကြောင့် သေဆုံးသူ ၂၅ ဦးရှိခဲ့ရာမှ ယနေ့တွင် သေဆုံးသူ ၃၂ ဦးအထိ ရှိလာခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်တာဝန်ရှိသူများ၏ ပြောကြားချက်အရ ခရီးသည် ၁၀၀ ခန့် သယ်ဆောင် လာသည့် အဆိုပါစက်လှေသည် စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နစ်မြုပ်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လက်ရှိတွင်လည်း ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်သား များသည် အားပြင်းသော ရေစီးကြောင်းနှင့် လှိုင်းထ နေသော မြစ်ရေကို အန်တုလျက်ကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့ တာဝန်ရှိသူက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ
ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်



ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၂၇-၉-၂၀၂၂

ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	ထားဝယ်	မုံရွာ	ပုသိမ်	မြစ်ကြီးနား	စစ်တွေ	ဘားအံ	မော်လမြိုင်	လားရှိုး	တောင်ကြီး	လွိုင်ကော်	ဟားခါး	ကျိုင်းတုံ
92 Ron	၂၀၇၀	၂၁၁၅	၂၁၁၀	၂၀၇၅	၂၁၁၀	၂၁၃၅	၂၁၂၀	၂၁၀၀	၂၁၉၅	၂၂၁၀	၂၁၀၅	၂၁၁၅	၂၁၅၀	၂၁၅၀	၂၁၅၀	၂၃၇၀	၂၉၄၀
95 Ron	၂၁၄၀	၂၁၉၀	၂၁၈၅	၂၁၅၀	၂၁၈၅	၂၂၁၀	၂၁၉၅	၂၁၇၅	၂၂၇၀	၂၂၈၅	၂၁၈၀	၂၁၉၅	၂၂၂၅	၂၂၂၅	၂၂၂၅	၂၄၄၅	၃၀၃၀
HSD (500 ppm)	၂၅၄၀	၂၅၉၀	၂၅၈၅	၂၅၅၀	၂၅၈၅	၂၆၁၀	၂၆၀၅	၂၅၇၅	၂၆၉၀	၂၆၈၅	၂၅၈၀	၂၅၉၀	၂၆၂၅	၂၆၂၅	၂၆၂၅	၂၈၄၅	၃၆၂၀
HSD (50 ppm)	၂၆၂၅	၂၆၇၅	၂၆၇၀	၂၆၃၅	၂၆၇၀	၂၆၉၅	၂၆၉၀	၂၆၆၀	၂၇၇၅	၂၇၇၀	၂၆၆၅	၂၆၇၅	၂၇၁၀	၂၇၁၀	၂၇၁၀	၂၉၃၀	၃၆၅၅
HSD (10 ppm)	၂၆၂၅	၂၆၇၅	၂၆၇၀	၂၆၃၅	၂၆၇၀	၂၆၉၅	၂၆၉၀	၂၆၆၀	၂၇၇၅	၂၇၇၀	၂၆၆၅	၂၆၇၅	၂၇၁၀	၂၇၁၀	၂၇၁၀	၂၉၃၀	၃၆၅၅

ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၁၉၆၇	၂၀၄၀
95 Ron	၂၀၄၀	၂၁၁၄
HSD (500 ppm)	၂၄၃၂	၂၅၁၀
HSD (50 ppm)	၂၅၁၁	၂၅၉၁
HSD (10 ppm)	၂၅၁၁	၂၅၉၁

မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။

(၂) သုံးစွဲသူမိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေး တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်-

၀၆၇- ၄၀၉၈၈၁၊ ၀၉-၆၉၉၆၁၁၁၆

၀၆၇- ၄၁၁၁၂၉၊ ၀၉-၄၄၀၄၃၃၇၃၃

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသိုလှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား အစီအစဉ် ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၆

မျက်မှောက်ကာလတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် အကြမ်းဖက်မှုတားဆီးရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ပရိသတ်များ၏ ရင်တွင်းခံစားချက်စကားသံများအား သင် FM ၏ “ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား” အစီအစဉ်မှ “အမှားကို မြင် အမှန်ကိုသိပြီး ဥပဒေဘောင်အတွင်း ဝင်ရောက်လာကြသူများ (သို့မဟုတ်) အမြင်မှန်ရလာကြသောလူငယ်များ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ၂၈-၉-၂၀၂၂ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ထုတ်လွှင့်တင်ဆက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။ လာမည့်အပတ် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် “ငါနီးဇွန် မြို့နယ်မှ ဖမ်းဆီးရမိ ဇာမနီပြောက်ကျားတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ ကြောက်မက်ဖွယ်ရာသတ်ဖြတ်ခဲ့မှုကြီးများအကြောင်း” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးတင်ဆက်မည်ဖြစ်သောကြောင့် ပါဝင်ဆွေးနွေးလိုသူပရိသတ်များအနေဖြင့် အပတ်စဉ်(ကြာသပတေးနေ့) မနက် ၁၀ နာရီမှ ၁၁ နာရီအတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၈၉၉၀၉၉၅၅၅ သို့ အမည်၊ နေရပ်လိပ်စာ အလုပ်အကိုင်နှင့် ပြန်လည်ဆက်သွယ်ရမည့်ဖုန်းနံပါတ်တို့ကို Message ပေးပို့ပါဝင်နိုင်ပြီဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ ပါဝင်လာသည့်ပရိသတ်များ၏ ဖုန်းနံပါတ်များနှင့် ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များအား လျှို့ဝှက်ပေးထားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဖျာပုံ၌ ဆောင်းနေကြစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုတိုးတက်မြှင့်တင်ရေး ဝန်ထမ်းနည်းပညာပေးသင်တန်း ဖွင့်လှစ်

ဖျာပုံ စက်တင်ဘာ ၂၆

၂၀၂၂-၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒေသတွင်း ဆီဖူလုံမှု အထောက်အကူပြုနေကြသည့် ဝန်ထမ်းနည်းပညာပေးသင်တန်းဖွင့်လှစ်ပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက ဖျာပုံခရိုင် ဖျာပုံမြို့အမှတ်(၁၂)ရပ်ကွက်ရှိ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနရုံးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ “ဆီထွက်သီးနှံတစ်မျိုးဖြစ်တဲ့ ဆောင်းရာသီ နေကြာသီးစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုအတွက် နည်းစနစ်ကောင်းတွေ ပို့ချပေးတာပါ။ မျိုးရွေးချယ်မှု၊

စတင်စိုက်ပျိုးမှုနဲ့ အပင်စောင့်ရှောက်မှု၊ ရိတ်သိမ်းထုတ်လုပ်မှု အဆင့်ဆင့်ကို စိုက်ပျိုးရေးဝန်ထမ်းတွေ ကနဦးသိရှိထားစေချင်ပါတယ်။ ဝန်ထမ်းတွေကတစ်ဆင့် တောင်သူတွေအထိ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်သိရှိစေချင်ပါတယ်။ ဒါမှ ဆီရိက္ခာပိုမိုဖူလုံတိုးတက်လာမှာဖြစ်လို့ ခုလို သင်တန်းပို့ချပေးတာဖြစ်ပါတယ်”ဟု ဒုတိယတိုင်းဒေသကြီးစိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး ဦးကျော်ကျော်လှိုင်က ရှင်းလင်းပို့ချပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် သင်တန်းမှူးနှင့် သင်တန်းနည်းပြများဖြစ်သည့် မျိုးစေတာဝန်ခံ ဒေါ်ခင်ဌေးမြင့်၊ မျိုးစေတာဝန်ခံ ဒေါ်ကြူကြူမွှေး၊ သီးနှံကာကွယ်ရေးတာဝန်ခံ ဒေါ်ခင်ရီမြင့်၊ ဦးထက်ဝေလင်းနှင့် မြေအသုံးချရေးတာဝန်ခံ ဦးထင်ကျော်ဦးတို့က စပ်မျိုးနေကြာမျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ စိုက်ပျိုးခြင်းနှင့် အပင်ပြုစောင့်ရှောက်ခြင်း၊ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခြင်းနှင့် မျိုးကွဲနုတ်ပယ်ခြင်း စသည့် နေကြာသီးစိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာနည်းပညာများအား ဖျာပုံ၊ ကျိုက်လတ်၊ ဘိုကလေး၊ ဒေးဒရဲနှင့် မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်များရှိ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနဝန်ထမ်းသင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၇၂ ဦးသို့ သင်ကြားပို့ချပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သပြေထွန်း



(၅၈)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသော အားဖြင့် မန္တလေးပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး ဗဟိုသွေးလှူဘဏ်တွင် စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက စည်ပင်သာယာရဲတပ်ဖွဲ့ (မန္တလေး) မှ တပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးဇော်နိုင်ဦးစီး၍ အရာရှိ သုံးဦး၊ အခြားအဆင့် တပ်ဖွဲ့ဝင် ၃၀၊ မိသားစုဝင် ၁၀ ဦး စုစုပေါင်း ၄၃ ဦးတို့ မန္တလေးပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး ဗဟိုသွေးလှူဘဏ်သို့ သွေးလှူဒါန်းစဉ်။ မောင်အေးချမ်း

ဒေါ်ညိုမိုးကျေးရွာတွင် ဘော့ချိတ်ပုစွန်ပိဿာ ၅၀ ဈေးနှုန်းချိုသာစွာ ရောင်းချပေး

ဖျာပုံ စက်တင်ဘာ ၂၆

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဖျာပုံမြို့နယ်တွင် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ တိုင်းဒေသကြီး ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနနှင့် ဖျာပုံခရိုင်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနတို့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် အမာမြို့ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနနှင့် အင်းသားကြီးများပူးပေါင်း၍ ဘော့ချိတ်ပုစွန်ပိဿာ ၅၀ အား ဈေးနှုန်းချိုသာစွာ ရောင်းချပေးခြင်းကို ယနေ့ နံနက် ၇ နာရီခွဲက ဒေါ်ညိုမိုးကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးရှေ့တွင် ရောင်းချပေးခဲ့ကြသည်။

ရောင်းချပေး

ထိုသို့ ပြည်သူများသက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့် ဘော့ချိတ်ပုစွန်များ ရောင်းချပေးရာတွင် အမာမြို့ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးသန်းဦးနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ အင်းသားကြီးများ၊ ဒေါ်ညိုမိုးကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့်အဖွဲ့ဝင်များက အိမ်ထောင်စုတစ်စုအတွက် ၅၀ ကျပ်သားလျှင်

၂၀၀၀ ကျပ်နှုန်းဖြင့် ပုစွန်ပိဿာ ၅၀ အား ရောင်းချပေးခဲ့ပြီး အမာမြို့ပေါ်ရပ်ကွက်နှင့် ကျန်ရှိကျေးရွာများသို့လည်း ဆက်လက်ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ၂၀၇





သံကိုယ်ထည်ဖြင့်ပြုလုပ်ထားသော အမြင့် နှစ်ပေ၊ အချင်း နှစ်ပေခန့်ရှိ လက်လုပ်ဒေသန္တရမိုင်း။



ကားစလစ်အိုးဖြင့် ပြုလုပ်ထားသော လက်လုပ်ဒေသန္တရ ဆွဲမိုင်းများ။



သံကိုယ်ထည်ဖြင့်ပြုလုပ်ထားသည့် လက်လုပ်ဒေသန္တရ ရှေ့ထွက်ဆွဲမိုင်းများ။



သံပိုက်ဖြင့် ပြုလုပ်ထားသော လက်လုပ်ဒေသန္တရ ဆွဲမိုင်း။



ကားစလစ်အိုးဖြင့် ပြုလုပ်ထားသော လက်လုပ်ဒေသန္တရ ဆွဲမိုင်းများ။



ငါးဂါလန်ဆုံးပုံးများဖြင့် ပြုလုပ်ထားသည့် ဒေသန္တရလက်လုပ် မိုင်းများ။

စလစ် အိုးဖြင့် ပြုလုပ် ထားသော လက်လုပ် ဒေသန္တရ ရီမုတ်မိုင်းနှင့် ရှေ့ထွက် ရီမုတ်မိုင်းများ။



သံကိုယ်ထည်ဖြင့် ပြုလုပ်ထားသော လက်လုပ်ဒေသန္တရ ရှေ့ထွက်မိုင်းများ။

■ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးမှ ကြီးမားစွာလုပ်ဆောင်ရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို လက်မခံသည့် ဒေသခံပြည်သူတချို့၏ သတင်းပေးမှုအရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက အဆိုပါ ကားစလစ်မကြီးတစ်လျှောက် စက်တင်ဘာ ၂၁ ရက်မှ ၂၅ ရက်အတွင်း မိုင်းရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ကားစလစ်/ယာ တစ်လျှောက်

လက်လုပ်ဒေသန္တရမိုင်းမျိုးစုံ ၁၁၂ လုံး၊ လက်လုပ်သေနတ် သုံးလက်၊ လက်လုပ် လက်ပစ်ဗုံး လေးလုံးနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ရှာဖွေဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ပြီး အများပြည်သူအန္တရာယ်မဖြစ်ရေး သက်မဲ့ပြုလုပ် သိမ်းဆည်းခဲ့သည်။ အလစ်အငိုက်လုပ်ဆောင်ခဲ့ NUG နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက် သမားများအနေဖြင့် ယခင်ကလည်း

ရေဦးမြို့နှင့် ခင်ဦးမြို့သွားကားလမ်းမကြီး တစ်လျှောက် သွားလာလျက်ရှိသည့် ခရီးသွားပြည်သူများနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို မိုင်းဆွဲတိုက်ခိုက်ခြင်း၊ ချောင်းမြောင်း ပစ်ခတ်ခြင်းနှင့် အဖျက်အမှောင့်လုပ်ငန်းများအား လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ အလစ်အငိုက်လုပ်ဆောင်ခဲ့ရာ ဇူလိုင်လမှ စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်အထိ ၉၃ ကြိမ်ရှိခဲ့ပြီး အပြစ်မဲ့ပြည်သူတချို့

သေဆုံး/ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကာ လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်တချို့လည်း အသေးစားထိခိုက် ဒဏ်ရာရရှိသူများရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ယခုကဲ့သို့ အများပြည်သူသွားလာ အသုံးပြုလျက်ရှိသည့် လမ်းမကြီးများ ပေါ်၌ မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်ခဲ့သည့် အကြမ်းဖက်မှုလုပ်ရပ် ကျူးလွန်ခဲ့သူများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူနိုင်ရေး လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ

က စုံစမ်းဖော်ထုတ်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် အဆိုပါ ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီး တစ်လျှောက် သွားလာလျက်ရှိသည့် ခရီးသွားပြည်သူများ အန္တရာယ်မဖြစ်စေရေးအတွက် မိုင်းရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများနှင့် နယ်မြေလုံခြုံရေး၊ အေးချမ်း တည်ငြိမ်ရေး စဉ်ဆက်မပြတ် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သတင်းစဉ်

○ မြန်မာအမျိုးသမီးလိင်မှ လာမည့် အမျိုးသမီးလိင်ပြိုင်ပွဲတွင် လက်ရှိ ချန်ပီယံ အား/ကာသိပွဲအသင်းအပါအဝင် မြဝတီ အသင်း၊ သစ္စာအားမာန်အသင်း၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနအသင်း၊ YREO အသင်း၊ Young Lionesses အသင်း၊ Thanintharyi အသင်း တို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။ အသင်းနှစ်သင်း ထပ်တိုးလာ ပြိုင်ပွဲကို နှစ်ကျော့စနစ်ဖြင့် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ပွဲစဉ်ဇယားကို မကြာမီ ထုတ်ပြန်မည်ဖြစ်သည်။ ပြိုင်ပွဲကို ဆီမီးပရိုလိဂ်ပုံစံဖြင့် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး နောက်ဆုံးကျင်းပသည့် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ရာသီတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည့်အသင်းများအနက် ငါးသင်း ပြန်လည်ယှဉ်ပြိုင်ပြီး အသင်းသစ် နှစ်သင်း ထပ်တိုးလာခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာအမျိုးသမီးလိင်ပြိုင်ပွဲကို ၂၀၁၆ နှစ်ကုန်ပိုင်းတွင် စတင်ကျင်းပခဲ့ပြီး သုံးရာသီ ကျင်းပပြီးနောက် ရပ်နားထားကာ ယခုနှစ်မှ ပြန်လည်ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။ ကျင်းပပြီးစီးခဲ့ သည့် သုံးကြိမ်တွင် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ရာသီနှင့် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ရာသီတွင် မြဝတီအသင်း၊ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ရာသီတွင် အား/ကာသိပွဲအသင်း ဗိုလ်စွဲခဲ့သည်။ ကိုညီလေး

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၆
အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများ ကို လူမှုကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားမလည်၍ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်နည်းနည်း ဖြင့်ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေ မည့် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှု များကို ထပ်ဆင့်ဝေမျှခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-ကနှင့် ပုဒ်မ

၅၀၅-က၊ အီလက်ထရောနစ် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက် ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၃ (က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ဖြစ်မှုနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ အရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ဖြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်း ခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင် ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင် မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန် ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ထိုကဲ့သို့ အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း ဖြစ်သော်လည်း မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးမြို့ ကန်သာ(စီ)ရပ်ကွက်နေ ဝဏ္ဏသူသည် ၎င်းအသုံးပြု သည့် “Wunna Thu” Facebook အကောင့်၊ ရေစကြို မြို့ (ဖ)ရပ်ကွက်နေ သက်ထွန်းသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Thet Htun” Facebook အကောင့်၊ မြိုင်မြို့နယ် နေကန်ကျေးရွာနေ ခင်မာတင်(ခ)ခင်မာကြည် သည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Khin Mar Kyi” Facebook အကောင့်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တံခါးမြို့ ကွင်းမြောက်ရပ်ကွက်နေ စိုးမိုးအောင်သည်

၎င်းအသုံးပြုသည့် “Soe Moe Aung” Facebook အကောင့်၊ တောင်ငူမြို့ (၁၉)ရပ်ကွက်နေ စောက် ဘလူးသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Saw Kalbalumu” Facebook အကောင့်တို့သည် အသိပေးသတင်း ထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်ရည်ရွယ် လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ဆောင် ခဲ့သည့်အတွက်တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း အမှုဖွင့်လှစ်အရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရသည်။ ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များ သည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြား စေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်း ပြုလုပ်ခဲ့သူများ အား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ်အရေးယူ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံမှုခံယူခြင်းနှင့် ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေးများ ထိုးနှံမှုခံယူခြင်းဖြင့် ရောဂါကူးစက်ခံရမှု၊ ရောဂါပြင်းထန်စွာ ခံစားရမှုနှင့် ရောဂါကြောင့် သေဆုံးရမှုတို့ကို ထိရောက်စွာ လျော့ချနိုင်ပါ၍ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု မပျက်မကွက်ခံယူကြပါရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။



နေပြည်တော် ဇေယျသီရိမြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရန် အသိပညာပေးခြင်းနှင့် နှာခေါင်းစည်းများဖြန့်ဝေ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၆
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုမရှိစေရေး ထိန်းချုပ်နိုင်စေရန်အတွက် နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ ၂၀၂၂ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ဒုတိယ ပတ်မှစတင်၍ လူစည်ကားရာနေရာများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့်တင်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဌာနကြီးမှူး ဦးစိုးဟန်၊ ဈေးများဌာန ဌာနမှူးနှင့် သက်ဆိုင်ရာ ဈေးတာဝန်ခံများက နေပြည်တော် ဇေယျသီရိမြို့နယ်အတွင်း ဝန်ထမ်းရပ်ကွက်များဖြစ်သော ဓနသိဒ္ဓိရပ်ကွက်ရှိ အင်ကြင်းဈေး၊ ဉာဏသိဒ္ဓိရပ်ကွက်ရှိ ဂန္ဓမာဈေး၊ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိရပ်ကွက်ရှိ ချယ်ရီဈေးနှင့် သုခသိဒ္ဓိရပ်ကွက်ရှိ သရဖီဈေး တို့တွင် ဈေးရောင်းချလျက်ရှိသော ဈေးသူ ဈေးသားများနှင့် ဈေးဝယ် လာသူများကို နှာခေါင်းစည်းများ မပျက်မကွက်တပ်ဆင်စေရေး နှာခေါင်းစည်းများ အခမဲ့ပေးဝေခြင်း၊ ကိုယ်အူချိန်တိုင်းတာပေးခြင်း၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသော သတ်မှတ်အကွာ အဝေးများအတိုင်း ဈေးခင်းကျင်းရောင်းချစေရေး စစ်ဆေးဆောင်ရွက် ခြင်းနှင့် နှာခေါင်းစည်းများကို စနစ်တကျဖြင့် လုံခြုံစွာတပ်ဆင်၍ ဈေးရောင်းဈေးဝယ်ပြုလုပ်စေရေး အသံချဲ့စက်များဖြင့် လိုက်လံ အသိပေးနှိုးဆော်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၌ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများ ဆက်လက်ထိုးနှံ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၆
တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အသီးသီးတို့၌ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံခြင်းကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ရာ ယနေ့တွင် ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး တာမွေမြို့နယ်နှင့် ရန်ကင်းမြို့နယ်၌ ဒေသခံ ပြည်သူ ၃၆၂ ဦး၊ ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ၂၆ မြို့နယ်၌ ဒေသခံပြည်သူ ၂၃၀၂ ဦး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ချင်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ် ၅ ခုနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသ ကြီးအတွင်းရှိ ခရိုင်ခုနစ်ခုရှိ၌ ဒေသခံပြည်သူ ၂၁၉၈ ဦးတို့ကို တပ်မတော်မှ ဆေးအဖွဲ့များက ပြည်သူ့ဆေးရုံများမှ ဆရာဝန် များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်း



စစ်တွေမြို့နယ်ရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးစဉ်။

များနှင့် ပူးပေါင်း၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံ ပေးသည်။
ပေးဝေလှူဒါန်း ထိုအတူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကိုလည်း ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများ ထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကိုကိုး ကျွန်းမြို့နယ်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၉၀၊ ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ၂၆ မြို့နယ်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၁၀၊ ရခိုင်ပြည်နယ် နှင့် ချင်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ် ခြောက်မြို့နယ်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၂၂၇ ဦး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ ခရိုင်ခုနစ်ခုရှိ၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၀၉၀ တို့ကို တပ်မတော်မှဆေးအဖွဲ့ များက ပြည်သူ့ဆေးရုံများမှ ဆရာဝန်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ စေတနာ့ ဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍

ထိန်းချုပ် ကာကွယ်ရာတွင် အထောက်အကူ ဖြစ်စေရန် အတွက် နှာခေါင်းစည်းများကို ပြည်သူများ လက်ဝယ်အရောက် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် အသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများက အခမဲ့ပေးဝေ လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေ အတွင်းရှိ မြို့နယ်ရှစ်မြို့နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) ဒိုလမ်မြို့၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်များအတွင်းရှိ မြို့နယ် ၄၅ မြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကန်ကြီးထောင့်မြို့၊ ဖျာပုံမြို့၊ ရခိုင်ပြည်နယ် အမ်းမြို့နယ်နှင့် မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်း ရှိ မြို့နယ်သုံးမြို့နယ်တို့ရှိ စာသင်ကျောင်းများ၊ ဈေးများ၊ လမ်းများ၊ မြို့အဝင်ဂိတ်များနှင့် လူစည် ကားရာနေရာများတွင် နယ်မြေခံ တပ်မတော်သားများ က ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပရဟိတအဖွဲ့ များနှင့်ပူးပေါင်း၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးအတွက် အသိပညာပေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ နှာခေါင်းစည်းများ တပ်ဆင်ပြီး သွားလာကြရန် လှုံ့ဆော်ခြင်းနှင့် နှာခေါင်းစည်းများအား ဒေသခံ ပြည်သူများ လက်ဝယ်အရောက် အခမဲ့ ပေးဝေလှူဒါန်းခဲ့ကြ ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်



နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့နယ်၌ နှာခေါင်းစည်းများပေးဝေစဉ်။

ထိုပြင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ

တောင်ကုတ်မြို့နယ်၌ နှာခေါင်းစည်းတပ်ဆင်ရေးလှုပ်ရှားမှုနှင့် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်



တောင်ကုတ် စက်တင်ဘာ ၂၆
ရခိုင်ပြည်နယ် တောင်ကုတ်မြို့နယ်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ မျိုးရိုးဗီဇ ပြောင်း အိုမီခရစ်ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်နိုင်ရန်နှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်သူများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိလိုက်နာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ခရိုင်၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့တို့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် နှာခေါင်းစည်းတပ်ဆင်ရေး လှုပ်ရှားမှုပြုလုပ်ခြင်းနှင့် အသိပညာပေးဆောင်ရွက်ခြင်းကို ယနေ့နံနက် ၇ နာရီက စည်ပင် သာယာမြို့မဈေးကြီး၊ လျှပ်စစ်လမ်းဆုံနှင့် အမ်းလမ်းဆုံတို့တွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။
အဆိုပါ နှာခေါင်းစည်းတပ်ဆင်ရေး လှုပ်ရှားမှုပြုလုပ်ခြင်းနှင့်

အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်မြင့်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစာနည်တိုးနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ လူမှုရေး အသင်းအဖွဲ့ဝင်များက စည်ပင်သာယာမြို့မဈေးကြီးရှိ နှာခေါင်းစည်း အခုရေ ၃၀၀၀၊ သံတွဲလမ်းဆုံ၌ နှာခေါင်းစည်းအခုရေ ၂၀၀၀ နှင့် လျှပ်စစ်လမ်းဆုံ၌ နှာခေါင်းစည်း အခုရေ ၂၀၀၀ တို့ကို ဖြန့်ဝေပေးခြင်း၊ အသံချဲ့စက်ဖြင့် အသိပညာပေးခြင်းနှင့် စည်ပင်သာယာဈေးကြီး အတွင်း ဆိုင်ခန်းများတွင် ဈေးရောင်းသူများ၊ ဈေးဝယ်လာသူများ နှာခေါင်းစည်းတပ်ဆင်မှု ရှိ မရှိ လိုက်လံစစ်ဆေးခြင်း၊ နှာခေါင်းစည်း စနစ်တကျတပ်ဆင်စေနိုင်ရေး သရုပ်ပြခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြ ကြောင်း သိရသည်။
မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

☐ စာမျက်နှာ ၁၇ မှ ပညာရေးဝန်ထမ်းများကို ရည်မှန်းပြီး အိမ်ငှားစရိတ်များ ပေးခဲ့ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ တတ်နိုင်သည့် စီးပွားရေးအခြေအနေအရ အားလုံးကို လုပ်ဆောင်ပေးမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်သား များဖြစ်စေ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ဖြစ်စေ အားလုံးသည် နိုင်ငံတော်၏ ပြည်သူ ပြည်သားများ ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအခြေ

အနေအရ တတ်နိုင်သရွေ့ အကျိုးဆောင် ပြီး လုပ်ဆောင်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဖြေကြားသည်။
Cohesion News Agency မှ သတင်းထောက် ဒေါ်ဆွေဇင်ဦးက တပ်မတော်သား ခေါင်းတစ်လုံး ပိုဖြင့် သည်ဆိုသည့်စကားသည် အပြင်ဝန်ထမ်း များတွင် အိမ်ထောင်ဦးစီးသည် ဌာန ဆိုင်ရာတစ်ခုခုတွင် အလုပ်လုပ်နေသည် ဆိုပါက ကျန်သည့်မိသားစုသည် တခြား သောအလုပ်ကို လုပ်၍ရကြောင်း၊

တပ်မတော်သား၏ မိသားစုသည် တပ်မတော်သားနှင့်အတူ တပ်မတော် အတွက် တာဝန်ထမ်းဆောင် သကဲ့သို့ အတူတူလုပ်နေရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တပ်မတော်သားများသည် ခေါင်းတစ်လုံး ပိုဖြင့်သည်ဟုဆိုခြင်း သည် မြင့်သင့်ပါကြောင်း ပြောကြား သည်။
တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် ရှိနေသည့်ဝန်ထမ်းများ ဗိုလ်ချုပ် ဇော်မင်းထွန်းက

တပ်မတော်သား မိသားစုဝင်များထဲတွင် လုံခြုံရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ရွပ်ရွပ်ချုံ့ချုံ့ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း၊ တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့ အသီးသီးတွင် ရဲဘော်ရဲမေများအားလုံး ရွပ်ရွပ်ချုံ့ချုံ့ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း၊ လိုအပ်ပါက လက်နက်ကိုင်၍လုပ်ဆောင် ရကြောင်း၊ ပြောရလျှင် သတင်းထောက် ကြီးထက် မိမိတို့၏သွေးသားများ ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်သားများနှင့် မိသားစုဝင်များအနေဖြင့် ခံစားခွင့်များ ရှိကြောင်း၊ ပြည့်စုံလုံလောက်ခြင်း မရှိ

သေးပါကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် ယင်းကိစ္စများအတွက် ကြိုးစား ဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ လုပ်ဆောင် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာတစ်နိုင်ငံ လုံးတွင်ရှိနေသည့် ပြည်သူလူထု၊ တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် ရှိနေသည့်ဝန်ထမ်းများ၊ တစ်နိုင်ငံလုံး၌ရှိနေသည့် လုံခြုံရေး အဖွဲ့များအတွက် အစိုးရအနေဖြင့် အားလုံးကို ခြံငုံစည်းစားရကြောင်း ပြန်လည်ဖြေကြားသည်။
(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့ အထိမ်းအမှတ်ဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

မင်္ဂလာပါ ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့

ပြေအေးသက်

ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့ကို မင်္ဂလာပါဟု နှုတ်ခွန်းဆက်သကာ ကြိုဆိုလိုက်ရပေသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါကြီးကြောင့် အသွားအလာ ရပ်ဆိုင်းခဲ့ရသော ကမ္ဘာကြီးကို ပြန်လည်သက်ဝင်လှုပ်ရှားလာစေရန် ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့က ယခုနှစ်အတွက် ဆောင်ပုဒ်တစ်ခုဖြင့် တပ်လှန်လှုပ်နှိုးထားရှာသည်။ ထို့ကြောင့်ပင် ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့နှင့် ဆောင်ပုဒ်ကိုပါ ကြိုဆိုခြင်းဖြစ်ပေသည်ဟု ဆိုရပေမည်။

Rethinking Tourism ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးဖို့ ပြန်လည်ဆောင်ရွက်ကြပါစို့ဟု ယခုနှစ် ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့ ဆောင်ပုဒ်အတိုင်းပင် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးဖို့ ပြန်လည်ဆောင်ရွက် သင့်သည့်အချိန်အခါပင် ဖြစ်ပေတော့သည်။ သို့ကြောင့်ပင် ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့ကို နှစ်စဉ် စက်တင်ဘာလ ၂၇ ရက်နေ့ကို သတ်မှတ်ကာ ၁၉၈၀ ပြည့်နှစ်မှ စတင်ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ရာ ၄၂ နှစ်တိုင်ရှိခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့ အခမ်းအနား ကျင်းပခြင်းအားဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ ဝင်ငွေအများ အပြား ရှာဖွေပေးနိုင်သော ခရီးသွားလုပ်ငန်းကို ပိုမိုစိတ်ဝင်စားမှုဖြစ်ပေါ်စေပြီး စီးပွားရေး အခွင့် အလမ်းများ၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ၊ ခရီး သွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အသိပညာဗဟုသုတများကို အများပြည်သူတို့သိရှိနားလည်စေနိုင်သည်။ ထို့အပြင် ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်သည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု များကြောင့် နိုင်ငံအတွက် အခြေခံအဆောက်အအုံ များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေခြင်းနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်း ကျင်ထိန်းသိမ်းရေးကို အထောက်အကူဖြစ်စေ သည့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းကို ဂရုပြုလာနိုင်ခြင်း စသည့်အကျိုးကျေးဇူးများလည်း ရရှိနိုင်သည်။ **ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့ဆိုတာ**

၁၉၇၉ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလတွင် စပိန်နိုင်ငံ တိုရေမိုလီနို(စ်)မြို့၌ ကျင်းပခဲ့သော United Nation World Tourism Organization (UNWTO) အထွေထွေညီလာခံမှ ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့ကို စတင်ကျင်းပရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြသည်။ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ များအနေဖြင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းအား အဓိက စီးပွားရေး မောင်းနှင်အားတစ်ရပ်အနေဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ကမ္ဘာ့ခရီးသွား လုပ်ငန်းအဖွဲ့ (UNWTO) စတင်တည်ထောင်ခဲ့သော ၁၉၇၀ ပြည့်နှစ် စက်တင်ဘာလ ၂၇ ရက်နေ့ဖြစ် သည့် နှစ်ပတ်လည်နေ့ကို အမှတ်တရဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်၍ အဆိုပါနေ့အား ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်း နေ့ဟု သတ်မှတ်ခဲ့ကြသည်။

ခရီးသွားလုပ်ငန်း

ခရီးသွားလုပ်ငန်းသည် ကမ္ဘာ့အမြန်ဆုံး၊ ဝင်ငွေ အကောင်းဆုံး မီးခိုးမထွက်သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း တစ်ရပ်ဖြစ်သည်။ ခရီးသွားလုပ်ငန်းတွင် ယဉ်ကျေးမှု ဆိုင်ရာ ခရီးသွားလုပ်ငန်း (Cultural Tourism)၊ အပန်းဖြေခရီးသွားလုပ်ငန်း (Leisure Tourism)၊ စီးပွားရေးနှင့်ဆိုင်သော ခရီးသွားလုပ်ငန်း (Busi-ness Tourism)၊ အားကစားဆိုင်ရာ ခရီးသွား လုပ်ငန်း (Sport Tourism)၊ စွန့်စွန့်စားစား ခရီး သွားလုပ်ငန်း (Adventure Tourism)၊ ပတ်ဝန်းကျင် ဆိုင်ရာခရီးသွားလုပ်ငန်း (Eco-Tourism) နှင့် စိုက်ပျိုးရေးခရီးသွားလုပ်ငန်း (Agro-Tourism)



စသည်တို့ရှိကြသည်။ ခရီးသွားလုပ်ငန်းသည် ကမ္ဘာတွင် ဓာတု ပစ္စည်းနှင့် လောင်စာစွမ်းအင်မှရရှိသော ဝင်ငွေများ ပြီးလျှင် တတိယဝင်ငွေအများဆုံး ရှာဖွေပေးနေ သော လုပ်ငန်းဖြစ်သည်ဟု ဆိုကြသည်။ နိုင်ငံ အများစု၏ဝင်ငွေကို သဘာဝသယံဇာတပစ္စည်းများ ထုတ်ရောင်းစရာမလိုဘဲ ငွေကြေးများများရရှိနိုင် သော လုပ်ငန်းလည်းဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ စီးပွားရေးကောင်းမွန်ရေးသည် နိုင်ငံခြားငွေရရှိရေး ပင်ဖြစ်သည်။ ထွက်ငွေသည်နိုင်ငံသမ္မု နည်းပါး အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး ဝင်ငွေတိုးပွားနိုင်သရွေ့ တိုးပွားအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းသည် စီးပွားရေး ကောင်းမွန်အောင် ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံတိုင်းသည် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုး ရေးကို အလေးထားလုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။ ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ ချုပ်စစ်အဆိုအရ ခရီး သွားလုပ်ငန်း၏ အလုပ်အကိုင်ဖန်တီးပေးနိုင်မှုသည် ကမ္ဘာ့အလုပ်အကိုင်များ၏ ၁၁ ပုံ တစ်ပုံရှိကြောင်း သိရှိရသည်။ ခရီးသွားလုပ်ငန်းသည် မြို့ပြဒေသတွင် သာမက ကျေးလက်ဒေသများကိုပါ ဝင်ငွေတိုးစေ သောလုပ်ငန်းဖြစ်သည်။ အထူးသဖြင့် ရပ်ရွာလူထု အခြေပြု ခရီးသွားလုပ်ငန်းများသည် လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးလွယ်ကူမှုကြောင့် လာရောက် လည်ပတ်လေ့လာသူ များပြားလာသည်။

မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်း

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ခရီးသွားလုပ်ငန်းများသည် ယဉ်ကျေးမှုအပေါ် အခြေခံပါသည်။ ရှည်လျားသော သမိုင်းကြောင်းများနှင့်အတူ တည်ရှိနေသော ဘာသာရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုတို့နှင့် ဆက်စပ်နေသော စေတီပုထိုးများ၊ ဘုရားကျောင်းများနှင့်အထိမ်း အမှတ်အဆောင်အဆံ့များကို နေရာအနှံ့တွေ့နိုင်ပါ သည်။ ထိုမျှသာမက မြန်မာနိုင်ငံသည် နှင်းများဖြင့် ဖုံးလွှမ်းနေသော တောင်တန်းများ၊ နက်ရှိုင်းသော သစ်တောများ၊ အေးမြ၍သာယာလှပသောနေရာ များ၊ ရှည်လျားသောမြစ်များ၊ လှပသောရေကန် များ၊ မပျက်စီးသေးသော ကမ်းခြေများနှင့်ကျွန်းများ စသည့် သဘာဝဆွဲဆောင်မှုများနှင့်အတူ ပြည့်နှက် နေသည့်နိုင်ငံတစ်ခုလည်းဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ကွဲပြား ခြားနားသော တိုင်းရင်းသားများ၏ မတူညီသော ဓလေ့များနှင့်ဘဝများ၊ သူတို့၏ ထူးခြားဆန်းပြား သော ရိုးရာအနုပညာလက်ရာများသည် လာလည် သူများအပေါ် ကမ္ဘာကျော်သော မြန်မာနိုင်ငံ၏ နွေးထွေးဖော်ရွေမှုများနှင့်အတူ တစ်မူထူးခြားသော မြင်ကွင်းများကို ပေးစွမ်းနိုင်စေမည်လည်း ဖြစ်ပါ

သည်။ နိုင်ငံခြားသား ခရီးသွားဧည့်သည်များ အနေဖြင့် ရန်ကုန်၊ ပုဂံ၊ အင်းလေးကန်/ညောင်ရွှေ နှင့်မန္တလေးမြို့များသို့ အများဆုံးလည်ပတ်ကြပါ သည်။ ၎င်းအပြင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ သဘာဝအလှ အပများဖြင့် ပြည့်စုံသည့် တောင်ဘက်စွန်း ကော့သောင်းမှသည် မြန်မာနိုင်ငံမြောက်ဖျား ဟိမဝန္တာတောင်တန်းများတည်ရှိရာ ပူတာအိုအထိ ခရီးသွားဧည့်သည်များ သွားရောက်လည်ပတ်နိုင် ရေးအတွက် ဖိတ်ခေါ်လျက်ရှိသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် ခရီး သည်ဝင်ရောက်မှု ၄ ဒသမ ၃၆ သန်းနှင့် ခရီးသွား လုပ်ငန်းမှ ဝင်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၈၁၈ ဒသမ ၇၅ သန်း ရရှိခဲ့သည်။ သို့သော် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကို ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါအဖြစ် ကြေညာခဲ့သည့်နောက်ပိုင်း ခရီးသွားလုပ်ငန်းအားလုံး ရပ်တန့်ခဲ့သည့်အတွက် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ခရီးသည် သူသူ ဒသမ ၉၀ သန်းသာ ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ခရီးသည် သူသူ ဒသမ ၁၃ သန်းသာ ဝင်ရောက်ခဲ့သည်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မေလ ၂၅ ရက်နေ့ အထိ ပြည်တွင်းခရီးသည် ၂၀၆၅၇ ဦးနှင့် နိုင်ငံခြား သားခရီးသည် ၅၅၆၁ ဦး ဝင်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ နိုင်ငံတကာခရီးသွားဧည့်သည်များ အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ နယ်စပ်ဝင်ပေါက်များမှ တစ်ဆင့် လာရောက်လည်ပတ်သည့်အတွက် နယ်စပ်ဝင်ပေါက်များဖွင့်လှစ်ရန် စဉ်းစား ဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရှိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံဖြစ် သည့်အလျောက် ဒေသတွင်းခရီးသွားလုပ်ငန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကဏ္ဍတွင် အာဆီယံခရီးသွား လုပ်ငန်း မဟာဗျူဟာ (၂၀၁၆ - ၂၀၂၅) (ASEAN Tourism Strategic Plan - 2016 - 2025)ကို အကောင်အထည်ဖော်သည့်အနေဖြင့် အာဆီယံကို ကမ္ဘာ့အကောင်းဆုံး ခရီးစဉ်ဒေသတစ်ခုဖြစ်စေရန် အရည်အသွေးမြင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်း (Quality Tourism)ကို ပူးပေါင်းအကောင်အထည်ဖော်လျက် ရှိသည်ဟု သိရှိရသည်။ ၎င်းအရည်အသွေးမြင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းအား ဖော်ဆောင်ရာတွင် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းကာကွယ်မှုကို အထောက် အကူဖြစ်စေသော အာဆီယံအစိမ်းရောင်ဟိုတယ် စံနှုန်း၊ အာဆီယံ သန့်ရှင်းသောခရီးသွားမြို့တော် စံနှုန်း၊ အာဆီယံရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသော ခရီးသွားလုပ်ငန်းစံနှုန်း စသည်တို့ကိုရေးဆွဲကာ အနာဂတ်ခရီးသွားလုပ်ငန်း ရေရှည်တည်တံ့စေရေး

ရေးရှု၍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ဟု ဆိုသည်။

အာဆီယံအရည်အသွေးမြင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်း စံနှုန်းများကို ပြည်တွင်း ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွား လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေသူများ၊ အများပြည်သူများ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ဆက်စပ် သည့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ သိရှိနားလည်ရန် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။ ထို့ပြင် လိုက်ပါပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ ရေရှည်တည်တံ့သော ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖော်ဆောင် ရေးအတွက် ရေးဆွဲအတည်ပြုထားသည့် အာဆီယံ စံနှုန်းများအား အသိပညာပေးသည့် ဆွေးနွေးပွဲများ ကို မြန်မာနိုင်ငံရှိ ခရီးသွားလုပ်ငန်း အဓိကဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်နေသည့်မြို့များတွင် ဦးစားပေးအလိုက် နှစ်စဉ်ကျင်းပ အသိပညာပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကိုဗစ်ကာလအလွန် ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်စတင်ဆောင်ရွက် နိုင်ရန် နိုင်ငံတကာနှင့် ဒေသတွင်းအဖွဲ့အစည်း များနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အာဆီယံ ကမ္ဘာ့လှည့်ခရီးသည်များ ပြန်လည်ကုစားမှု ASEAN Tourism Recovery Plan တွင် ပါဝင်သည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ဒေသတွင်းသက်ရောက် မှုများ ကုစားဖြေလျှော့ရေးနှင့် ပြန်လည်တိုးတက် ကောင်းမွန်ရေးအတွက် အာဆီယံအဆင့်ဆောင်ရွက် ရမည့် မူဝါဒများချမှတ်ခြင်း၊ လူအများကျန်းမာရေး လမ်းညွှန်ချက်များ Common Health Guideline ရေးဆွဲဖော်ဆောင်ခြင်း၊ အာဆီယံခရီးသွားစင်္ကြံများ၊ ခရီးသွားခွင့်နှင့် လုံခြုံမှုအစီအစဉ်များ ASEAN Travel Corridor၊ Travel Pass နှင့် Safety Protocol များရေးဆွဲ၍ အပြန်အလှန်အသိအမှတ်ပြု ခြင်း အစရှိသည့်ကဏ္ဍများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

မည်သို့ပင်ဖြစ်စေကာမူ ကိုဗစ်ကာလအလွန် ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် မြို့ပြခရီးသွားလုပ်ငန်းအပြင် တောတောင်ရေမြေ သဘာဝရှုခင်းအလှများပေါများသည့် မြန်မာ နိုင်ငံတွင် ကျေးလက်ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆီသို့ပါ တစ်ဆက်တစ်စပ်တည်း သွားလာနိုင်ရန်ကိုလည်း စီမံဆောင်ရွက်သင့်ပါသည်။ ထိုသို့စီမံဆောင်ရွက် ရာတွင် ယဉ်ကျေးမှုအခြေပြုခရီးသွားလုပ်ငန်း မှသည် စိုက်ပျိုးရေးအခြေပြု ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ဆီသို့ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးအခြေခံနိုင်ငံပီပီ ဆွဲဆောင်လုပ်ကိုင်သွားသင့်ပါပေသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ခရီးသွားဧည့်သည်များ၏ ယုံကြည်မှုရရှိရေးကို ရယူနိုင်ရန်အတွက် ကျန်းမာရေး နှင့် လုံခြုံရေးအစီအမံများအပြင် ကိုဗစ်ရောဂါ လုံခြုံမှုရှိသည့်ခရီးစဉ် COVID Safe Destination ဖြစ်ကြောင်းကိုပါ ထည့်သွင်းဆွဲဆောင်သင့်ပါသည်။ ယခုနှစ် ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့ ဆောင်ပုဒ်ပါ အတိုင်း ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးဖို့ ပြန်လည် ဆောင်ရွက်ကြပါစို့ဟုသည့် ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ မိမိနိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးရေးကို အထောက်အကူအများကြီး ပြုနိုင်သည့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းအား ပြန်လည်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်စေရန် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းအကောင်အထည် ဖော် ဆောင်ရွက်သွားသင့်ပါကြောင်း တိုက်တွန်း ရေးသားလိုက်ရပါသည်။ ။

ပုဂ္ဂိုလ်နှစ်ယောက်

ပီမိုးနင်း

လူမှန်သမျှမှာ ပုဂ္ဂိုလ်နှစ်ယောက်ရှိ၏။ အတွင်းပုဂ္ဂိုလ်တစ်ယောက်၊ အပြင်ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ယောက်ဖြစ်လေသည်။

အပြင်သူမှာ အကောင်းအဆိုးဝေဖန်၍ ဆင်ခြင်စဉ်းစားလုပ်ကိုင်ကြံစည်သူဖြစ်၏။ အတွင်းသူမှာ အကောင်းအဆိုးကိုမသိ၊ အပြင်လူ၏အလိုကို ဖြည့်ရလေသည်။

အပြင်လူက တစ်စုံတစ်ရာကို ထက်သန်ပူလောင်စွာ လိုလားတောင့်တလျှင် အတွင်းလူက ဖြစ်မြောက်အောင် လုပ်ပေးရလေရာ အပြင်လူမှာ တန်ခိုးမကြီး၊ အသိသာရှိ၏။ အတွင်းလူမှာ အသိမရှိ၊ အဆုံးမရှိသော တန်ခိုးသတ္တိနှင့် ပြည့်စုံသူဖြစ်လေသည်။

အခါများစွာ အပြင်လူက တစ်စုံတစ်ရာကို ပြုလုပ်ချင်သည့်အခါ အပြင်လူမသိစေဘဲ အတွင်းလူက တိတ်တဆိတ်ထ၍လုပ်တတ်လေသည်။ လုပ်လိုသောဆန္ဒ ကြီးမားထက်သန်ပူလောင်ဖို့သာ လိုလေသည်။

မိန်းမတစ်ယောက်သည် အိမ်၌ရှိသော ရေအိုးအားလုံးကို ရေအပြည့်ထည့်လိုသောစိတ်ရှိသဖြင့် နံနက်စောစောမှ ငါထ၍ရေခဲမည်ဟု အောက်မေ့ကာ အိပ်၏။ ညဉ့်သန်းခေါင်အချိန် ထိုမိန်းမသည် ရေထ၍ခပ်ပြီး ပြန်၍အိပ်၏။ မိုးလင်း၍ အိုးများမှာ ရေပြည့်နေသည်ကို တွေ့သောအခါ မည်သူပင်သနည်းဟု တွေးတောအံ့ဩ၍နေ၏။

ဤကဲ့သို့ဖြစ်တတ်သူတွေ များစွာရှိလေရာ ရေခဲမည်ဟု ကြံစည်တောင့်တသူမှာ အပြင်လူဖြစ်၍ ထ၍ခတ်သူမှာ အတွင်းလူဖြစ်ရာ အပြင်လူ၏အလိုကို အပြင်လူမသိအောင် အတွင်းလူက ထ၍ဖြည့်ခြင်းဖြစ်လေသည်။ အကယ်၍ လူနှစ်ယောက်မဟုတ်၊ တစ်ယောက်တည်းဖြစ်ချေက လုပ်သောအလုပ်ကို သိရဖို့ရှိလေသည်။ ဤအလုပ်၌ မေ့လျော့ခြင်းမဟုတ်ပေ။ လုပ်သူပုဂ္ဂိုလ်နှစ်ဦး၏ခြားနားခြင်းအစစ်ဖြစ်သည်ဟု “အေမလီကွေး” က ပြောလေသည်။

ထိုအတွင်းလူသည် လွန်စွာသတ္တိကောင်း၏။ လွန်စွာရင့်၏။ အကောင်းအဆိုး အကျိုးအကြောင်းကိုမသိ၊ အပြင်လူ၏အလိုကို လိုက်ဖို့သာ အမြဲစောင့်၍နေလေသည်။

ထိုအတွင်းလူသည် နေ့စဉ်အလုပ်ဟူသမျှ၌ ပါဝင်၏။ ၎င်းမပါချေက

သူတို့မှာ နေ့စဉ်အလုပ်တို့၏ဒဏ်ကို ခံနိုင်ဖို့မရှိပေ။

ထိုအတွင်းလူ၏ အလုပ်များမှာ စဉ်းစားဉာဏ်မသုံးဘဲ စက်နှင့် တူကြလေသည်။ အလုပ်ဟူသမျှ၌ စဉ်းစားသော အပြင်လူကသာ လုပ်ရမည်ဆိုလျှင် များစွာပင်ပန်းဖို့ရှိ၏။

ကျွန်ုပ်၏ ဤစာအုပ်ကိုရေးရာ၌ ကျွန်ုပ်၌ရှိသော အပြင်လူသည် ရေးဖို့ရန် အကြောင်းအရာကိုသာစဉ်းစား၍ အတွင်းလူအား စာဖြစ်အောင်လုပ်ဖို့ရန် စိတ်ဖြင့်စေခိုင်း၏။ ထိုတန်ခိုးကြီးသော အတွင်းလူသည် အကွေရာစာလုံးသတ်ပုံသတ်ညွှန်း အမြဲမှန်အောင် စာကြောင်းများညီအောင် တစ်လုံးနှင့်တစ်လုံး ညီညာစွာကွာခြားစေလျက် တစ်ကြောင်းဆုံးလျှင် တစ်ကြောင်းစ၍ရေးရ၏။

အကယ်၍ အကျိုးအကြောင်းကို စဉ်းစားသောအပြင်လူမှာ အတွင်းလူနှင့်ဆိုင်သော ထိုအလုပ်တို့ကိုသာ လုပ်ရမည်ဆိုလျှင် များစွာပင်ပန်းမည်ပြင် မှားယွင်းဖို့ရှိလေသည်။ အကြောင်းမူကား ရေးရာ၌ အတွင်းလူ၏ အလုပ်ဖြစ်သောသတ်ပုံမှာ အပြင်လူ ဝင်ရောက်ကာ သတ်ပုံရေးလျှင် သတ်ပုံသတ်ညွှန်းအမြဲမှန်မည်မဟုတ်၊ မှားသည်၊ မှန်သည်ကို ဒိဋ္ဌမပြောနိုင်၊ ဖင့်နူး၍နေဖို့ရှိလေသည်။

အလုပ်တစ်ခုခုကို ကျင်လည်နိုင်ရန်အတွက် ရှေးဦးပထမ အတွင်းလူကိုစေခိုင်း၏။ အတွင်းလူက လိုက်နာ၍ အဖန်ဖန် လေ့လာ၏။ ထိုအခါ ထိုအလုပ်သည် အတွင်းလူ၏ ကိုယ်ပိုင်အလုပ် ဖြစ်၍လာသောကြောင့် အပြင်လူတည်းဟူသော စဉ်းစားဉာဏ်မသုံး ဝင်ရောက်သည့်အခါတိုင်း အလုပ်မှာ အနှောင့်အယှက်ဖြစ်လေသည်။

ရှေးဦးပထမ အပြင်လူက တေးတစ်ပုဒ်ကို အတွင်းလူအား နှုတ်တိုက်အလွတ်ဆိုစေရန် အထပ်ထပ်ခိုင်းစေ၏။ ထိုအခါ အတွင်းလူသည် ရ၍သွား၏။ ထိုသို့ရသည့်အခါ တေးစကားများ မှန်သည်ကို အပြင်လူက ဂရုမစိုက်ဘဲ လွတ်၍ပင်ထားသော်လည်း အတွင်းလူသည် မှန်ကန်စွာဆိုနိုင်၏။ သို့ဆိုခိုက်မှာ အပြင်လူက မင်းဆိုတာဟုတ်ရဲ့ လားဟု ဝင်ရောက်စွက်ဖက်သည်နှင့် တစ်ပြိုင်နက်တည်း အတွင်းလူမှာ ဆက်၍မဆိုတတ်အောင် အနှောင့်အယှက်ဖြစ်၍ သွားတတ်လေသည်။ ထိုအတွင်းလူမှာ မှတ်ဉာဏ်မဟုတ်ပေ။

အတွင်းလူသည် အပြင်လူ၏အမိန့်ကို အကောင်းအဆိုးမရွေးဘဲ လိုက်နာ၏။ အဆိုပါနည်းအတိုင်း တေးဆိုရာ၌ဖြစ်စေ၊ စာရေးရာ သတ်ပုံ၌ဖြစ်စေ အပြင်လူက ဟုတ်မှဟုတ်ပျံ့မလားဟု ဝင်၍တွေးလိုက်ခြင်းသည် အတွင်းလူအား သံသယဖြစ်အောင် အမိန့်ပေးသည်နှင့် တူလေသည်။ သို့ဖြစ်၍ သံသယဖြစ်စေဟူသော အပြင်လူ၏အမိန့်ကို အတွင်းလူက နားထောင်ကာ ထစ်ထစ်ငေါ့ငေါ့ပြု၍သွားရလေသည်။

လမ်းလျှောက်ရာ၌ အပြင်လူက သွားလိုသောအရပ်ကို စိတ်ကကြံ၏။ အတွင်းလူက ခြေကို မှန်စွာလှမ်း၏။ အပြင်လူသည် ဘယ်ပြီးညာ ညာပြီးဘယ်လှမ်းဖို့ရန် သတိနှင့်ထိန်းကြပ်၍ ပေးရချေက အဘယ်မျှပင်ပန်းပေမည်နည်း။

ဘိုင်စကယ်စီးရာ၌ အပြင်လူက အတွင်းလူအား ဘိုင်စကယ်ပေါ်မှ မကျအောင် လုပ်ဖို့ရန်အထပ်ထပ်ခိုင်း၏။ လေ့ကျင့်ခြင်းသည် အတွင်းလူကို ခိုင်းခြင်းဖြစ်၏။ ထိုသို့ခိုင်းသောအမိန့်သည် အတွင်းလူထံ မရောက်သေးသမျှ ကာလပတ်လုံး အပြင်လူက အဘယ်မျှပင် ကြိုးစားသော်လည်းမရပေ။ လက်ကိုင်ကို အားပြု၍လည်းမရ၊ ကိုယ်ခန္ဓာ အလေးချိန်ကို တည့်မတ်အောင် ဟန်၍လည်းမရပေ။ နောက်ဆုံး၌ အဖန်ဖန်ခိုင်းသဖြင့် ထိုအမိန့်သည် အတွင်းလူသို့ရောက်သောအခါ အပြင်လူက လက်ကိုင်ကိုပင် မထိမကိုင်ဘဲနေစေကာမူ ဖြောင့်စွာသွားအောင် အတွင်းလူသည် တန်ခိုးဖြင့် ဆောင်နိုင်လေသည်။ ဤအရာ၌ မှတ်ဉာဏ်နှင့်မဆိုင်၊ ငါမကျတော့ဘူးဟူသော ယုံကြည်သော (Imagination) စိတ်၏အစွမ်းဖြစ်လေသည်။ ထိုစိတ်သည် အတွင်းလူကို ခိုင်းသောစိတ်ပေတည်း။

ရေကူးရာ၌လည်း အပြင်လူက အဘယ်မျှပင်ကိုယ်ဖော့သော်လည်း မပေါ်၊ အတွင်းလူထံသို့ ရေပေါ်၌ ပေါ်လိုသောဆန္ဒနှင့် အမိန့် ရောက်သောအခါ အထူးဂရုစိုက်၍မဖော့ရဘဲ အလိုလိုကဲ့သို့ ပေါ်နေလေသည်။ ရေ၌ပေါ်လိုသော အထင်အမြင်စိတ်သည် အတွင်းလူကို ပေါ်အောင်လုပ်ပေးဖို့ရန် စေခိုင်းသောစိတ်ဖြစ်၏။ ထိုအတွင်းလူမှာ ထိုတန်ခိုးကို ယုံကြည်စိတ်ချခြင်းဖြင့် ရရှိလေသည်။

ကြီးပွားချမ်းသာနည်းပျူဟာ

ထက်ခိုင်

အချိန်ကိုတန်ဖိုးရှိစွာသုံးပါ

“မိမိထံတွင်ရှိသောအချိန်မှ အကျိုးအမြတ်အများဆုံးရရှိအောင် စနစ်တကျစီမံဆောင်ရွက်မှုသည် အချိန်စီမံခန့်ခွဲမှုပင်ဖြစ်သည်။ ခိုင်မာသော အချိန်စီမံခန့်ခွဲမှုသဘောထားများကို လိုက်နာရန်မည်မျှအရေးကြီးကြောင်း ကျွန်တော်တို့အားလုံးသိသည်”

စာရေးဆရာ အမ်၊ အက်စ်၊ ရက်ဒီ (၁၉၂၄-၂၀၁၁)

ကြီးပွားချမ်းသာရေးနှင့် အောင်မြင်မှုတို့အား လူတိုင်းလူတိုင်းက သည်းခြေကြိုက်ကြသည်ဖြစ်၍ လိုလားကြသည်။ တောင့်တကြသည်။ ထို့ကြောင့် အသက်အရွယ်မရွေး၊ လူတိုင်းလူတိုင်းက အသက်ရှင်နေသမျှ ကာလပတ်လုံးတွင် အောင်မြင်ကြီးပွားချမ်းသာရေးနည်းလမ်းများကို လည်း အစဉ်သဖြင့် ရှာဖွေနေကြသည်လည်းဖြစ်သည်။ အောင်မြင်ကြီးပွားချမ်းသာရေး နည်းလမ်းပေါင်းများစွာရှိနေသည်။

သို့တိုင် လူတိုင်းမှာကား အောင်မြင်ကြီးပွားကြသည်တော့မဟုတ်ပေ။ အောင်မြင်ကြီးပွားချမ်းသာကြွယ်ဝကြသည့် လူတိုင်းကဖြင့် အချိန်ကို တန်ဖိုးရှိရှိအသုံးချခဲ့ကြသူများဖြစ်သည်။ ဘဝကို တန်ဖိုးရှိရှိ ရုန်းကန်ခဲ့ကြသည်။ သို့ဖြစ်သောကြောင့် ချမ်းသာကြွယ်ဝအောင်မြင်ကြသူများသည်သာ မှန်ကန်သည့်အောင်မြင်ကြီးပွားရေးနည်းလမ်းများကို ရှာဖွေတွေ့ရှိကြသူများဖြစ်ပေသည်။

သို့ဖြစ်၍ လူတိုင်းလူတိုင်းသည် အချိန်ကိုတန်ဖိုးရှိရှိအသုံးချကာ ဇွဲ၊ လုံ့လ၊ စီရိယတို့ဖြင့် ကြိုးစားကြရန် အထူးလိုအပ်သည်။ အချိန်ကို တန်ဖိုးရှိရှိအသုံးချနိုင်ရန် ကနဦးအနေဖြင့် မိမိ၏စိတ်တန်ခိုးစွမ်းရည် ထက်သန်မှု တည်ဆောက်ကာ စိတ်တန်ခိုးကိုမြှင့်တင်ရမည်။ အဆိုပါ ထက်သန်သည့် စိတ်တန်ခိုးကို အကောင်အထည်ဖော်မှုနှင့် အောင်မြင်ကြီးပွားချမ်းသာနိုင်ရေးအတွက် ကြိုးစားလုပ်ဆောင်မှုအမျိုးမျိုးရှိသော်လည်း အလွယ်ဆုံးနှင့် အထိရောက်ဆုံးနည်းလမ်း (၁၀) ချက်ကား ရှိပြီးဖြစ်သည်။

ယင်းအောင်မြင်ရေးနည်းနာတို့မှ နံပါတ် (၈) အချက်ဖြစ်သော “အချိန်ကို တန်ဖိုးရှိစွာအသုံးချပါ” ဟူသည်က မိမိ၏စိတ်ကိုကွပ်ကဲကာ



ကနဦးအနေဖြင့် မိမိ၏စိတ်တန်ခိုးစွမ်းရည်ထက်သန်မှု တည်ဆောက်ပြီး စိတ်တန်ခိုးကို မြှင့်တင်အကောင်အထည်ဖော်လုပ်ဆောင်ရမည့် နည်းလမ်းပင်ဖြစ်ပေတော့သည်။

“အောင်မြင်သည့်အချိန်စီမံခန့်ခွဲမှုကို ကျင့်သုံးရန်အတွက် သင်၏ လက်ရှိနေ့စဉ်အချိန်ဇယားကို ပြုပြင်မွမ်းမံရန်အရေးကြီးသည်။ ပုံမှန်အခြေခံအဖြစ်လုပ်ဆောင်ရမည့် စနစ်ကျသောအချိန်စီမံခန့်ခွဲမှု လုပ်ရိုး လုပ်စဉ်ရှိရန်လည်း အရေးကြီးသည်” ဟု ဗြိတိန်နှင့် အိန္ဒိယစာရေးဆရာကြီး အမ်၊ အက်စ်၊ ရက်ဒီ (M.S.Reddy) က ရေးသားဖော်ပြခဲ့ဖူးသည်။

သို့ဖြစ်၍ ဘဝမှာ အောင်မြင်ကြီးပွားချမ်းသာလိုကြသည့် လူတိုင်း လူတိုင်းနှင့် ယနေ့လူငယ်လူရွယ်များသည် အချိန်ကိုတန်ဖိုးရှိစွာအသုံးချနိုင်ရန်လိုအပ်သည်။

- ၁။ နေ့စဉ်အချိန်ဇယားကို ပြုပြင်ရေးဆွဲပါ။
- ၂။ စိတ်ကိုလျှော့၍ ပေါ့ပေါ့ပါးပါးရှိပါစေ။
- ၃။ အပြင်ထွက်သည့်အချိန်ကို အကျိုးရှိစွာသုံးပါ။

- ၄။ အရေးတကြီးလုပ်ဆောင်စရာများကို ဦးစားပေးလုပ်ဆောင်ပါ။
 - ၅။ မိမိရည်မှန်းသည့်ပန်းတိုင်ကို နေ့စဉ်ပြန်လည်သုံးသပ်ပါ။
 - ၆။ ကြိုတင်ချိန်းဆိုမှုမှန်သမျှကို တိကျမှုရှိပါစေ။
 - ၇။ အကြောင်းမဲ့အချိန်ဖြုန်းခြင်းကို ရှောင်ကြဉ်ပါ။
 - ၈။ နေ့လယ်စာစားချိန်တွင် အချိန်မဖြုန်းပါနှင့်။
 - ၉။ မှတ်တမ်းမှတ်ရာများ စနစ်တကျထားရှိပါ။
 - ၁၀။ နေ့စဉ်မှတ်တမ်းတစ်ခုထားရှိပါ။
 - ၁၁။ ကြိုတင်ချိန်းဆိုမှုမရှိသော မိတ်ဆွေများကို မတွေ့ဆုံပါနှင့်။
 - ၁၂။ လုပ်ဆောင်မှုမှန်သမျှကို နှစ်သက်တန်ဖိုးထားပါ။
 - ၁၃။ တစ်နေ့တာလုပ်ဆောင်ခဲ့သမျှကို ပြန်လှန်သုံးသပ်ပါ။
 - ၁၄။ မိသားစုကို အချိန်ပေးနိုင်ပါစေ။
 - ၁၅။ နှစ်ခြိုက်စွာ အိပ်စက်အနားယူပါ။
- အဆိုပါ အချက် (၁၅) ချက်ကို လိုက်နာကျင့်ဆောင်နိုင်ခြင်းဖြင့် အချိန်ကို ကောင်းစွာစီမံခန့်ခွဲနိုင်မည်ဖြစ်ရာ အချိန်ကို တန်ဖိုးရှိစွာ အသုံးချနိုင်မည်လည်းဖြစ်သည်။
- သို့ဖြစ်၍ ထိရောက်သောတစ်နေ့တာအချိန်စီမံခန့်ခွဲမှုကို လုပ်ဆောင်နိုင်ခြင်းအားဖြင့် သီတင်းတစ်ပတ်တာ အချိန်စီမံခန့်ခွဲမှု အစီအစဉ်ကို လုပ်ဆောင်လာနိုင်ပေမည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် အပတ်စဉ်လျာထားသည့် အချိန်စီမံခန့်ခွဲမှုကို ရည်ရွယ်လုပ်ဆောင်ရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် နေ့စဉ်အချိန်ဇယားဖြင့် လုပ်ဆောင်မှုများ အထာကျလာသည့်အခါ အချိန်တိုင်းက အလိုလို အကျိုးရှိလာမည်လည်းဖြစ်သည်။
- ယင်းသို့လုပ်ဆောင်လာနိုင်မှုမှာသည် အချိန်ကို မိမိကပိုင်နိုင်စွာ အသုံးချလာနိုင်ခြင်းအားဖြင့် တန်ဖိုးရှိသောအချိန်များအဖြစ် ဖန်တီးတည်ဆောက်ယူသည့်စွမ်းရည်လည်း ပြည့်ဝလာကာ အချိန်တိုင်း အချိန်တိုင်း နာရီ၊ မိနစ်၊ စက္ကန့် စသည်ဖြင့် ပိုမိုအကျိုးရှိမှုရရှိလာပေမည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် အောင်မြင်မှု၊ ချမ်းသာကြွယ်ဝမှုအသီးအပွင့်များ ခံစားရရှိပိုင်ဆိုင်လာမည်ဖြစ်ပေတော့သည်။

ပညာအလင်းရချင်သလား

မောင်ထူးချွန်

ဘဝမှာ ပညာအလင်းရောင်ထွန်းပြောင်ဖို့ လိုအပ်တယ်။ မောင်တို့မယ်တို့ ပညာအလင်းရချင် သလား။ ပညာအလင်း၊ ပညာအသိ၊ ပညာသတိ ဆိုတာ အလွန်တရာအဖိုးထိုက်တန်လှတယ် ကွယ့်။

လောကပြင်ကျယ်မိုးနဲ့ မြေကြားမှာ ပညာ သဘောကရှိနေတယ်။

အခြေခံပညာ၊ အဆင့်မြင့်ပညာ၊ ကောလိပ်၊ တက္ကသိုလ်တွေက ပညာရှာဖွေရာမှာ လွယ်ကူ သက်သာစေဖို့ အထောက်အပံ့ပေးတာဖြစ်တယ်။ သက်ဆိုင်ရာ ဆရာ ဆရာမတွေက စာသင်သား တွေကို ပညာရှာဖွေရာမှာ အခက်အခဲနည်းပါး အောင် လမ်းညွှန်ကူညီကြတာပါ။

အသိပညာအတတ်ပညာအစစ်အမှန်ကတော့ စာသင်သားတို့ကိုယ်တိုင်က ကြားနာမှတ်သား ရမှာပဲ။ လက်တွေ့မှာ စဉ်းစားသုံးသပ်၊ ချင့်ချိန် ဝေဖန်ရပေမယ့်ပေါ့။

မသိရင် မေးရမယ်။ သိသမျှကိုလည်း ခိုင်မာမှု ရှိရှိဆွေးနွေးရမယ်။ နားထောင်ရမယ်။ သုတေသန ပြုရမယ်။ စူးစမ်းရမယ်။ လေ့လာရမယ်။ ရေးသား ရမယ်။ လေ့ကျင့်ရမယ်။ အကိုးအကား၊ အထောက် အထားလုံးဝမရှိဘဲ စဉ်းစားရေးသား၊ ဖြေရှင်းနိုင်တဲ့ အထိ ကျက်မှတ်ကြရမယ်။

ပညာဆိုတာ သိရန်သက်သက်မျှသာ မဟုတ်။

ဘဝအတွက် လက်တွေ့အသုံးချနိုင်တဲ့အထိ ကျွမ်းကျမ်းကျင်ကျင်၊ ပိုင်ပိုင်နိုင်နိုင်ဖြစ်မှသာ ကိုယ့်ဘဝရဲ့ ပညာဖြစ်ပေမယ့်ပေါ့။ တကယ်ကော တတ်မြောက်ပါရဲ့လော။ မေးချင်စရာမဖြစ်အောင် ကိုယ့်ဘက်က ပိုင်နိုင်တတ်သိနေမှပေါ့ကွယ်။

ပညာကိုချစ်ရမယ်။ ပညာကို မြတ်နိုးရမယ်။ ပညာကို တန်ဖိုးထားရမယ်။ ပညာကိုလေးစား တတ်ရမယ်။ ပညာရဲ့ဂုဏ်ရည်ကို နားလည် နေရမယ်။ ပညာရဲ့အတိမ်အနက်ကို သိမြင်ရမယ်။ ပညာရဲ့အရှိန်ကို သဘောပေါက်ရမယ်။ ပညာရဲ့ အဝန်းအဝိုင်းကို လက်လှမ်းမီရမယ်။ ပညာရဲ့



အရွေ့ကို အကဲခတ်နိုင်ရမယ်။ ပညာရဲ့အတွေ့ကို လက်ခံနိုင်ရမယ်။

ပညာကို လက်ဆင့်ကမ်းရယူနိုင်ရမှာဖြစ်သလို ပညာကိုမျှဝေနိုင်ရမယ်။ ပညာကို သင်ယူရမှာ ဖြစ်သလို ပညာကို ပြန်လည်သင်ကြားနိုင်ရမယ်။

ပညာကို မှတ်သိပ်စွာလိုလားရမယ်။

သိပ္ပံပညာ၊ ဝိဇ္ဇာပညာ၊ စက်မှုပညာ၊ ခေတ်မီ နည်းပညာတွေကိုစေစားပြီးခေတ်ကိုတိုးတက်အောင် ပြုစုထူထောင်ရမှာလည်း ဖြစ်တယ်။ အတတ်ပညာ၊ အသိပညာ၊ အတွေးအခေါ်၊ အမြော်အမြင်နိမ့်ကျ အားနည်းကြပါက အန္တရာယ်ရှိတယ်။ သူတစ်ပါး အောက်သို့၊ သူတစ်ပါးနောက်သို့ နိမ့်လျှောသွားနိုင် တယ်။

ဒါကြောင့် ပညာကို လိုလားရမယ်။ လိုလို လားလားလက်ခံကာ သင်ကြားသင်ယူမှုတွေအဆက် မပြတ်စေဘဲ အနာဂတ်မှာ မျိုးဆက်မပြတ်အောင် လေ့လာလေ့ကျင့်ကြရမယ်။ အဆက်မပြတ် ထူထောင်နိုင်ရမယ်။

ပညာကို စာဖတ်ခြင်း၊ သုတေသနပြုခြင်းတွေ ကနေ တိုးပွားအောင် ရှာဖွေနိုင်ရမယ်။ ပြုစု မှတ်တမ်းတင်နိုင်ရမယ်။ သမိုင်းပေးတာဝန်တစ်ရပ်

အဖြစ် ကြိုးစားအားထုတ်ကြရမယ်။

ပညာဆိုတဲ့အရာကား စာအုပ်စာပေတွေထဲမှာ ရှိတယ်။ စာကြည့်တိုက်တွေမှာရှိတယ်။ စာပေနဲ့ ဝေးကွာသူတွေ၊ စာကြည့်တိုက်နဲ့ သူစိမ်းတရံ ဆန်နေသူတွေဟာ ပညာရဖို့ခဲယဉ်းတယ်။ အလွယ်တကူ ပညာမရရှိနိုင်ဘူးပေါ့။ ပညာပြည့်ဝဖို့ စာအုပ်စာပေကို မလွဲမသွေအဖော်လုပ်၊ မိတ်ဆွေ ဖွဲ့ကြရမယ်။

ပညာပြည့်ဝအောင် အင်တာနက်ကနေရှာဖွေ စူးစမ်းနေရမယ်။ ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာခေတ်မှာ လိုအပ်သမျှပညာတွေကို ရှာဖွေလေ့လာ၊ လေ့ကျင့် ဖတ်မှတ်နိုင်ပါတယ်။

ကမ္ဘာ့နယ်ပယ်အသီးသီးက ပညာရပ်ဆိုင်ရာ ကဏ္ဍအဖွဲ့ဖွဲ့ကို တစ်ခဏအတွင်းရှာဖွေချိတ်ဆက် မှတ်တမ်းပြုစုနိုင်ပေတယ်။ လုပ်ဆောင်နိုင်ဖို့ပဲ လိုပါတယ်။ အချိန်ကို အကျိုးရှိရှိအသုံးချပြီး လုပ်ဆောင်နိုင်ရင် ပညာရပ်အသီးသီး၊ နည်းပညာ အမျိုးမျိုးကို ထိုင်ရာမထလေ့လာသင်ယူနိုင်မှာ ဖြစ်တယ်။

သုတေသနလုပ်ဆောင်ရာမှာလည်း စာတွေ၊ လက်တွေ့လုပ်ဆောင်ကြရမယ်။ စာတမ်းတွေ

အဆက်မပြတ်ဖတ်နေကြရမယ်။ တတ်သိ နားလည်သူတွေက ထောက်ပြဝေဖန် ဆွေးနွေး ဖြည့်စွက်ကြရမှာဖြစ်တယ်။ များများလုပ်ဆောင် ပါမှ ပိုကောင်းအောင်၊ ပိုတိကျအောင်ပြုပြင်ကာ ထပ်မံရေးသားဖတ်ကြားနေကြရမယ်။ အကြိမ် ကြိမ် ပြုပြင်ဖြည့်စွက်ကာ တိကျသေချာနေအောင် အထပ်ထပ်စစ်ဆေးမှုတွေခံယူနိုင်ရမယ်။ စစ်ဆေး မှုတွေကို ခံနိုင်စွမ်းတုံ့စိတ်တွေ မွေးမြူကြ ရမယ်။

ဒါမှသာ သုတေသနပညာဟာ ရှင်သန်လာ မယ်။ သုတေသနပညာရပ်ဟာ တည်မြဲလာမယ်။ သုတေသနဆိုင်ရာလုပ်ဆောင်မှုတွေဟာ တန်ဖိုး တက်လာမယ်။

သုတေသနပညာရပ်တွေထွန်းကားလာမှသာ တက္ကသိုလ်တွေက အမှန်တကယ်ပညာရည်မြင့်မား လာကြပြီး နိုင်ငံတကာနဲ့ ရင်ပေါင်တန်းယှဉ်နိုင်မှာ ဖြစ်တယ်။ သုတေသနပညာရပ်တွေကသာ ပညာရည်အဆင့်အတန်းကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်တာ လည်းဖြစ်တယ်ကွယ့်။

ဒါကြောင့်မို့ မောင်တို့မယ်တို့အနေနဲ့ ပညာရဲ့ အလင်းကို မြင်နိုင်အောင်၊ ပညာရဲ့ကျယ်ဝန်းတဲ့ အသိအမြင်ကို ရှုမြင်တတ်သိနိုင်အောင် အခြေခံ အားတစ်ခုအနေနဲ့ စာများများဖတ်ကြရမယ်။ စာဖတ်တယ်ဆိုရာမှာ ကျောင်းသင်ခန်းစာတွေ သာမက ပြင်ပဗဟုသုတရရှိမယ့်စာပေတွေ၊ နိုင်ငံ တကာစာပေတွေ၊ ကမ္ဘာကျော်ပညာရှင်ကြီးတွေရဲ့ အောင်မြင်မှုတွေ၊ ဘဝဖြတ်သန်းမှုတွေ၊ သိပ္ပံပညာ ဆိုင်ရာတွေ၊ အာကာသနည်းပညာဆိုင်ရာတွေ၊ ကျန်းမာရေးပညာရပ်တွေ စတဲ့အထူးထူး အထွေထွေသောစာပေတွေကို အချိန်ရသမျှ လေ့လာဖတ်မှတ်၊ ပြုစုမှတ်တမ်းတင်၊ လေ့ကျင့် ကြိုးစားကာ ဝမ်းစာဖြည့်ကြရမယ်။

စာပေအရ လေ့ကျင့်သိမြင်မှုတွေ ဝမ်းစာ ပြည့်မှ ပညာအလင်းတွေက မောင်တို့မယ်တို့ရဲ့ နှလုံးသားမှာ ထင်ဟပ်လာမှာပေါ့ကွယ်။ ဒါဆိုရင် တော့ ပညာအလင်းတွေရရှိပြီပေါ့ကွယ်။ ။

သင့်စွမ်းအားကို ပိုက်ထွေးပါ

အောင်မြင်စဉ်သူ

ကျွန်တော့်မှာ စွမ်းအားမရှိဟု ကျွန်တော့်ကို ပြောကြားခဲ့သူများ မည်မျှများပြားကြောင်း ကျွန်တော်မပြောတတ်တော့ပါ။ သင်လည်း အလားတူထင်မြင်ပါသလား။ သင့်မှာ စွမ်းအားမရှိဟု သင်ထင်မြင်နေပါလျှင် သင့်အောင်မြင်မှုကို သင်ဒေါက်ဖြုတ်နေခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ လူတိုင်းတွင် စိတ်စွမ်းအားရှိသည်။ ဤဝါကျကိုဖတ်ရှုရန် သင့်တွင် စိတ်စွမ်းအားရှိရမည်။

ထို့ကြောင့် သင့်စိတ်စွမ်းအား ဖွံ့ဖြိုးစေရန် ပထမခြေလှမ်းကား သင့်မှာ စိတ်စွမ်းအားရှိသည်ဟု လက်ခံရန်ပင်ဖြစ်သည်။ သင့်မှာ ဧကန်မှချအသက် ရှိသည်ကဲ့သို့ပင် သင့်မှာ စိတ်စွမ်းအားလည်း ရှိသည်။

တစ်စုံတစ်ယောက်က သင့်ရှေ့တွင် အလေးမ သည့် ဝိတ်ပြားကြီးများချ၍ သင့်ကို မခိုင်းပါက သင်က မ၊ မနိုင်ကြောင်းသိပါလျှင် သင်သည် “ငါ့မှာ အားမရှိဘူး” ဟု ပြောမည်မဟုတ်ချေ။

“ငါ လောက်လောက်လားလား မသန်ဘူး” ဟု

ပင်ပြောပေမည်။

“လောက်လောက်လားလားမသန်ဘူး” ဆို သည်မှာ ပို၍သုံးနှုန်းသင့်သောစကားမျိုး ဖြစ်သည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ထိုစကားသည် သင်အားရှိ အောင်ကြိုးစားပါလျှင် အားရှိလာနိုင်ကြောင်း အရိပ် ပြသောစကားဖြစ်သည်။ သင်သန်မာကြောင်း အရိပ်ပြသည့်အနေလည်း ဖြစ်သည်။

စိတ်စွမ်းအားနှင့် ပတ်သက်နေလျှင်လည်း အလားတူပင်ဖြစ်သည်။ သင့်မှာ စိတ်စွမ်းအားရှိနေ သည်က အမှန်ပင်။ ထိုချောကလက်ဝိတ်အလေးကို လက်ခံလိုက်သည်မှာ သင်စိတ်စွမ်းအားမရှိမဟုတ် ချေ။ ထိုတဒဂ်အတွင်း သင့်စိတ်စွမ်းအားကို သင် အသုံးမချရန် ဆုံးဖြတ်လိုက်၍သာ ဖြစ်သည်။

စိတ်စွမ်းအားတည်ဆောက်ရေးသို့ ပထမ ခြေလှမ်းသည် သင့်မှာစိတ်စွမ်းအားရှိကြောင်း လက်ခံမောင်း ခတ်လိုက်ရန်ပင်ဖြစ်သည်။ သင့် လက်မောင်းမှာ ကြွက်သားများရှိသကဲ့သို့ သင့်မှာ စိတ်စွမ်းအားရှိသည်။ သိပ်ပြီးသန်မာသောကြွက်သား

ဟုတ်ချင်မှဟုတ်မည်ဖြစ်သော်လည်း ကြွက်သား ကတော့ ပီဘီကြွက်သားပင်ဖြစ်သည်။

ဒုတိယတစ်ဆင့်ကား သင့်လက်မောင်းမှ ကြွက်သားကဲ့သို့ပင် သင့်စိတ်စွမ်းအားသည် သင် ဖွံ့ဖြိုးမှုပြုစရာအရာတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း သိထားခြင်း ပင်ဖြစ်သည်။ ယင်းကို သန်မာအောင်ပြုရန် သို့မဟုတ် ကြုံလို့သွားစေရန်မှာ သင့်အရေးသာဖြစ် သည်။ အမှတ်တမဲ့ ပြင်ပအခြေအနေများကြောင့် ကြီးထွားသွားသည်မဟုတ်ချေ။ စိတ်စွမ်းအားသည် စိတ်ကို တမင်တကာပျိုးထောင်မှုလုပ်ငန်းစဉ်၏ ရလဒ်ဖြစ်သည်။

ကျွန်တော် ကောလိပ်ကျောင်းပြီးသောအခါ တပ်မတော်ကို ဝင်ရောက်ခဲ့သည့် အကြောင်းရပ် တစ်ခုမှာတပ်မတော်က ကျွန်တော်စည်းကမ်းစိတ်ကို ပို၍ဖွံ့ဖြိုးအောင် အထောက်အကူပြုမည်ဟု ယူဆ ခဲ့သောကြောင့်ဖြစ်သည်။ သို့တိုင်အောင် ကျွန်တော် သည် ကိုယ်ရေးစည်းကမ်းမှ ကိုယ်ကို အမှတ်တမဲ့ ဖြစ်နေခဲ့သည်။ ကျွန်တော်က ကျွန်တော့်ကို

တခြားသူက စည်းကမ်းချပေးသည်ကို လိုချင် ခဲ့သည်။

စိတ်စွမ်းရည်နှင့် ကိုယ်ရေးစည်းကမ်းကို တခြားသူတို့က ချပေးရီးမရှိကြောင်းကို စစ်သား လေ့ကျင့်ရေးစခန်းမှာကတည်းက ကျွန်တော်သိလာ ခဲ့ရသည်။

သင်တန်းနည်းပြ တပ်ကြပ်ကြီးသည် တိုက်တိုက်တွန်းတွန်းနှင့် လှုံ့ဆော်စွမ်း၊ တစ်ခါတစ်ရံ တွင် ကြောက်လန့်စရာကောင်းခဲ့သည့်တိုင်အောင် ကျွန်တော်ကိုယ်တိုင်က လုပ်ကိုင်ရန် မဆုံးဖြတ်ချင် သူ ကျွန်တော့်ကို ဘာမျှလုပ်ခိုင်း၍မရကြောင်း သိလာခဲ့ရသည်။ လုပ်ရန်လည်း ကျွန်တော် စိတ်ဆန္ဒမပြုသေးသရွေ့ ဘာမျှမဖြစ်ချေ။

သင့်စိတ်စွမ်းအားနှင့် ပတ်သက်၍ သင် ကိုယ်တိုင် ရှင်းရှင်းလင်းလင်းနှင့် မှန်မှန်ကန်ကန် သိထားမည်ဟု သင့်ကိုသင်ကတိပြုပါ။ သင့်စိတ် စွမ်းအားက သင့်မှာအမြဲရှိနေသည်။

Ref: Embrace your power by Steve Chandler

(၁၆) ကြိမ်မြောက်
ကမ္ဘာ့ခွေးရူးရောဂါကာကွယ်တိုက်ဖျက်ရေးနေ့

“ခွေးရူးရောဂါကြောင့် သေဆုံးမှု မရှိစေရေး၊ တစ်ခုတည်းသောကျန်းမာရေးအသိဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေး”

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ (၂၈) ရက်
မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန



(၅၈)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ကို ကြိုဆို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်က ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီး ဒိုက်ဦးမြို့နယ် အုတ်ရုံကုန်းကျေးရွာရှိ တောင်ကလေးတောရဟန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ အုတ်ရုံကုန်းအမြန်လမ်းရဲစခန်းမှ စခန်းမှူး ရဲအုပ်ကျော်ဇော်ဦး ဦးစီးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မိသားစုဝင်များက စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်စဉ်။ ကျော်ကျော်(ဒိုက်ဦး)



(၅၉) နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ကို ကြိုဆို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက် နံနက် ၇ နာရီက အမှတ် (၂) ရပ်ကွက် မဟာရွှေစည်ကြီးစေတီတော်၌ ကန့်ဘလူခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီးသောင်းထိုက် ဦးစီး၍ ခရိုင်/မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့တို့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်တို့က စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်ကြစဉ်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန
ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန

ပြည်ပနေနိုင်ငံသား၏ ပြည်ပတွင်နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ရရှိသည့်လစာဝင်ငွေကို ဝင်ငွေရလမ်းအဖြစ် အသုံးပြုရာတွင် တင်ပြရမည့်အထောက်အထားများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အသိပေးကြေညာချက်

၁။ ပြည်ပနေနိုင်ငံသား၏ ပြည်ပတွင် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့်ရရှိသော လစာဝင်ငွေသည် နှစ်စဉ်ပြဋ္ဌာန်းသော ပြည်ထောင်စု၏ အခွန်အကောက်ဥပဒေအရ ဝင်ငွေခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်ရရှိပါသည်။ လစာခေါင်းစဉ်မှဝင်ငွေတွင် လစာ၊ လုပ်ခ၊ နှစ်စဉ်ကြေး၊ ဆုကြေး၊ ချီးမြှင့်ငွေ၊ လစာနှင့်လုပ်ခအစား သို့မဟုတ် ယင်းတို့အပြင် ထပ်ဆောင်းရရှိသည့်အခကြေးငွေ၊ ကော်မရှင်တို့ ပါဝင်ပါသည်။

၂။ ပြည်ပနေနိုင်ငံသား၏ ပြည်ပတွင်နိုင်ငံခြားငွေဖြင့်ရရှိသော လစာမှဝင်ငွေကို ပြည်တွင်းသို့ လွှဲပြောင်း၍ ပြည်တွင်း၌ မော်တော်ယာဉ်၊ အိမ်ခြံမြေ စသည့် အခြေခံပစ္စည်းများ ဝယ်ယူခြင်း၊ တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် အစုရှယ်ယာ များဝယ်ယူ ထည့်ဝင်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် တည်ဆဲဝင်ငွေခွန်ဥပဒေအရ ဝင်ငွေခွန် ထပ်မံပေးဆောင်ရန်မလိုသည့် အခွန်ဆိုင်ရာ အကျိုးခံစားခွင့်ကို ခံစားခွင့်ရရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ သို့ရာတွင် ပြည်ပနေနိုင်ငံသား၏ ပြည်တွင်းသို့လွှဲပြောင်းသည့် လစာငွေများသည် အောက်ပါအချက်များနှင့် ကိုက်ညီမှသာ အခွန်ဆိုင်ရာအကျိုးခံစားခွင့်ကို ရရှိခံစားနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်-

- (က) ပြည်ပနေနိုင်ငံသား၏ ပြည်ပတွင်နိုင်ငံခြားငွေဖြင့်ရရှိသည့် လစာခေါင်းစဉ်မှဝင်ငွေဖြစ်ခြင်း၊
 - (၁) နိုင်ငံကူးလက်မှတ် (မိတ္တူ)၊
 - (၂) လစာဝင်ငွေရရှိခြင်းအထောက်အထား(မူရင်း) သို့မဟုတ် အခွန်ထမ်းဆောင်ထားသည့် အထောက်အထား(မူရင်း)၊
 - (၃) အလုပ်လုပ်သည့်ကာလဆိုင်ရာအထောက်အထား(မူရင်း)၊
 - (၄) ဆိုင်ရာကုမ္ပဏီက တရားဝင်ထုတ်ပေးသည့် လစာထုတ်ပေးမှုမှတ်တမ်း(မူရင်း)။
- (ခ) ပြည်တွင်းသို့ငွေလွှဲပြောင်းပေးပို့ရာတွင် ဘဏ် (သို့မဟုတ်) တရားဝင်ငွေလွှဲခွင့်လိုင်စင် ရရှိထားသည့် လုပ်ငန်းများမှတစ်ဆင့် လွှဲပို့မှုဖြစ်ခြင်း (သို့မဟုတ်) ကာယကံရှင်ကိုယ်တိုင် ပြည်ပမှပြန်လာစဉ် တစ်ပါတည်း ယူဆောင်ခဲ့ခြင်း၊
 - (၁) ငွေလွှဲပြောင်းပေးပို့ရာတွင် ဘဏ်(သို့မဟုတ်) တရားဝင်ငွေလွှဲခွင့်လိုင်စင် ရရှိထားသည့် လုပ်ငန်းများမှတစ်ဆင့် လွှဲပို့မှုဖြစ်ပါက ယင်းလုပ်ငန်းများမှ ထုတ်ပေးသည့် ငွေလွှဲပို့မှုမှတ်တမ်း၊
 - (၂) ကာယကံရှင်ကိုယ်တိုင် ပြည်ပမှပြန်လာစဉ် တစ်ပါတည်း ယူဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါက တရားဝင် ငွေလွှဲခွင့်လိုင်စင်ရရှိထားသည့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်ရေးကောင်တာများတွင် ငွေလဲလှယ်ထားသည့် အထောက်အထားနှင့် လေဆိပ်တွင် ကြေညာထားသည့် အထောက်အထား။
- (ဂ) အထက်အပိုင်းခွဲ (က)နှင့် (ခ)ပါ အချက်များအတွက် သက်ဆိုင်သည့်အထောက်အထားများ ပြည့်စုံစွာ တင်ပြနိုင်ခြင်း။

၄။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်ပတွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်နေကြသော မြန်မာနိုင်ငံသားများအနေဖြင့် အခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်ရရှိ သော လစာဝင်ငွေအပေါ် အခွန်ဆိုင်ရာအကျိုးခံစားခွင့်များကို အပြည့်အဝခံစားနိုင်ရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ငွေလွှဲပြောင်းပေးပို့ခြင်းဖြစ်ပါက ဘဏ် (သို့မဟုတ်) တရားဝင်ငွေလွှဲခွင့်လိုင်စင်ရရှိထားသည့် လုပ်ငန်းများမှတစ်ဆင့် လွှဲပြောင်းပေးပို့ကြပါရန်၊ ကာယကံရှင်ကိုယ်တိုင် ပြည်ပမှပြန်လာစဉ် တစ်ပါတည်းယူဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါက တရားဝင် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်ရေးကောင်တာများတွင် လဲလှယ်ကြပါရန်၊ လေဆိပ်တွင် ကြေညာသည့် အထောက်အထားနှင့် သက်ဆိုင်ရာအထောက်အထားများကို စနစ်တကျသိမ်းဆည်းကြပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

၅။ အခွန်ဆိုင်ရာသိရှိလိုသည့်အချက်အလက်များကို အခွန်ဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှုဌာနခွဲကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ အခွန်ထမ်း ဝန်ဆောင်မှု ဗဟိုအဖွဲ့ရုံး၊ အမှတ် (၁)၅၈/၁၂၂၊ ဒုတိယထပ်နှင့် တတိယထပ်၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း (အလယ်ဘလောက်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်းနံပါတ်-၀၁-၈၃၈၉၃၁၊ ၀၁-၈၃၈၉၃၂၊ ၀၁-၈၃၈၉၃၇၊ အခွန်ဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုရုံး(မန္တလေး)၊ ၆၅ လမ်း၊ ၂၂၂၂ လမ်းကြား၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ ဖုန်းနံပါတ်-၀၂-၄၃၃၀၂၅ သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန

ရမ်းပြမြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစု(လီမိတက်)က နှစ်ပတ်လည်အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးကျင်းပ

ရမ်းပြ စက်တင်ဘာ ၂၆
ရခိုင်ပြည်နယ် ရမ်းပြမြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစု(လီမိတက်)၏ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်နှင့် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခြောက်လဘဏ္ဍာနှစ်တို့အတွက် နှစ်ပတ်လည်အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာအစည်းအဝေးကို ရမ်းပြမြို့နယ် ရမ္မာဝတီ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။
အဆိုပါ အစည်းအဝေးသို့ မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ



နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစု အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာ အဖွဲ့ဝင်များနှင့် အခြေခံသမဝါယမအသင်း ၁၃၀ မှ ကျေးရွာအုပ်စု အလိုက် အခြေခံသမဝါယမအသင်းများမှ အသင်းဝင်ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ခဲ့သည်။
အစည်းအဝေးတွင် သဘာပတိအဖြစ် မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစု ဥက္ကဋ္ဌက အမှာစကားပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်သမဝါယမ အသင်းစု အုပ်ချုပ်မှုဒါရိုက်တာ ဦးတင်ထွန်းက အမှုဆောင်အဖွဲ့ အစီရင်ခံစာနှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဖတ်ကြားခြင်း၊ အသင်းစာရင်းစစ်အဖွဲ့ အစီရင်ခံစာကို အသင်းစာရင်းစစ်အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဦးလှသွယ်က ဖတ်ကြားတင်ပြခြင်း၊ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်နှင့် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခြောက်လ ဘဏ္ဍာနှစ်တို့အတွက် နှစ်ချုပ်အစီရင်ခံစာကို မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးမှူးက ဖတ်ကြားခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပြီး ၎င်းအစီရင်ခံစာနှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များကို တက်ရောက်လာကြသော အသင်းဝင် ကိုယ်စားလှယ်များ၏ သဘောတူညီမှုဖြင့် အတည်ပြုချက်ရယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



မုဒုံမြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစုလီမိတက်က နှစ်ပတ်လည်အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးကျင်းပ

မုဒုံ စက်တင်ဘာ ၂၆
မွန်ပြည်နယ် မုဒုံမြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစုလီမိတက်၏ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်နှင့် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခြောက်လဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် နှစ်ပတ်လည်အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးကို မုဒုံမြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစုရုံးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ ပြည်နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာနနှင့် ပြည်နယ် သမဝါယမအသင်းစုချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစုမှ အမှုဆောင် ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ အခြေခံသမဝါယမအသင်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။
အခမ်းအနားတွင် သဘာပတိအဖြစ် ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်စိုးစိုးအေးက ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး၊ ပြည်နယ်သမဝါယမဦးစီးမှူးနှင့် ပြည်နယ်သမဝါယမ အသင်းစုချုပ်ဥက္ကဋ္ဌတို့က အမှာစကားပြောကြားခဲ့သည်။ ဆက်လက်ပြီး ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် ၁-၁၀-၂၀၂၁ ရက်မှ ၃၁-၁၂-၂၀၂၂ ရက် နေ့ထိ ခြောက်လတာကာလဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ လုပ်ငန်း အစီရင်ခံစာ၊ စာရင်းစစ်အစီရင်ခံစာနှင့် ဘဏ္ဍာရေးရင်းတမ်းများအား ဖတ်ကြားရှင်းလင်း၍ ဆွေးနွေးသဘောတူညီချက်ရယူကာ အတည်ပြု ချက်ရယူခြင်း၊ လစ်လပ်အမှုဆောင် သုံးဦးအား အစားထိုးရွေးချယ်ခြင်း များ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ပဲခူး စက်တင်ဘာ ၂၆
ပဲခူးခရိုင် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ခရိုင် ဦးစီးမှူးနှင့်အဖွဲ့သည် ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ခု ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံကိန်း VDP ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ပဲခူးမြို့နယ် ကျောင်းစုကျေးရွာ ကျေးရွာအဝင်လမ်း ဂဝံခင်းခြင်း အလျားပေ ၁၅၀၊ အကျယ် ၁၂ ပေ၊ ဒု ရှစ်လက်မလုပ်ငန်းအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။
အဆိုပါ ဂဝံခင်းကို VDP စီမံကိန်း နိုင်ငံတော် ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၁၀ သန်း၊ ပြည်သူ့ထည့်ဝင်ငွေကျပ်သုံးသန်း စုစုပေါင်း ဝင်ငွေကျပ် ၁၃ သန်းတို့ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ကျေးရွာရှိ အိမ်ခြေ ၁၃၀ နှင့် လူဦးရေ ၇၅၀ ခန့်တို့အား အကျိုးပြုကြောင်း သိရသည်။
ဆက်လက်၍ ခရိုင်ဦးစီးမှူးနှင့် အဖွဲ့သည် ဝေါမြို့နယ် သိုက်တူး ကုန်းကျေးရွာ၊ အများထမ်းဆိုင်ကျေးရွာတို့၌ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ခု ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ကျေးလက်ရေရရှိ ရေးလုပ်ငန်းများအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။

အမရပူရမြို့ ရွှေကြက်ယက်ဘုရားဆိပ်ကမ်းအနီး

ရောဝတီမြစ်အတွင်း ငါးမျိုးစိုက်ထည့်
အမရပူရ စက်တင်ဘာ ၂၆
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှကြီးမှူး၍ မန္တလေး မြို့ အမရပူရမြို့နယ် ရွှေကြက်ယက်ဘုရားအနီး ရောဝတီမြစ်အတွင်းသို့ ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ခြင်းအခမ်းအနားကို စက်တင်ဘာ ၂၁ ရက် နံနက် ၈ နာရီခွဲက ကျင်းပသည်။
အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ငါးလုပ်ငန်းဦးစီး ဌာန ဒုတိယတိုင်းဒေသကြီးဦးစီးဌာနမှူး ဦးခင်မောင်ထွန်း၊ အမရပူရ ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဝင်း၊ အမရပူရမြို့နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြိုးအောင်ထွန်းနှင့် မြို့နယ်အဆင့် ငါးမျိုး စိုက်ထည့်ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ပြီး ငါးသားဖောက်စခန်း သုံးခုမှ နှစ်လက်မအရွယ် ငါးခုံးမြကြီးသားပေါက် ကောင်ရေ လေးသိန်းနှင့် ငါးမြစ်ချင်းသားပေါက်ကောင်ရေ ငါးသိန်းအား ရောဝတီမြစ်အတွင်း ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

**တပ်မတော်ကွန်ပျူတာနှင့်နည်းပညာသိပ္ပံ
အင်ဂျင်နီယာသင်တန်းသားများ
အလိုရှိသည်**

၁။ လျှောက်ထားသူသည်-

- (က) ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁ ရက်နေ့တွင် အသက် ၁၆ နှစ်အောက်မငယ်ရ၊ ၁၉ နှစ် ၆ လထက်မကြီးရ။
- (ခ) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသား အိမ်ထောင်မရှိဖူးသူ(လူပျို) ဖြစ်ရမည်။
- (ဂ) အနည်းဆုံးအရပ် ၅ ပေ၊ ၃ လက်မနှင့်ကိုယ်အလေးချိန်ပေါင် ၁၀၀ ထက်မနည်းရ၊ ပေါင် ၁၄၀ ထက်မကျော်ရ။
- (ဃ) မျက်မှန်တပ်ဆင်ထားသူမဖြစ်စေရ။
- (င) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအား သိပ္ပံဘာသာတွဲ၊ သို့မဟုတ် ဝိပ္ပံဘာသာတွဲဖြင့် အောင်မြင်သူဖြစ်ရမည်။

၂။ လျှောက်လွှာများကို မိမိတို့နှင့်နီးစပ်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် အခမဲ့ရယူပြီး ၂၆-၉-၂၀၂၂ ရက်နေ့မှ စတင်၍ ၂၂-၁၂-၂၀၂၂ ရက်နေ့ထိ နောက်ဆုံးထား လျှောက်ထားနိုင်သည်။

၃။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီး/မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်း တစ်ခုခုမှ ထောက်ခံစာ(မူရင်း)နှင့် ၁ လအတွင်းရိုက်ကူးထားသော ပတ်စ်ပို့အရွယ်ဓာတ်ပုံ ၃ ပုံကို ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

၄။ သတ်မှတ်ချက်နှင့်ပြည့်စုံသူများသည် အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲသင်ရိုးညွှန်းတမ်းအတိုင်း အောက်ပါဘာသာရပ်များကို ဖြေဆိုကြရမည်ဖြစ်သည်-

- (က) အင်္ဂလိပ်စာ ။ နံနက် ၉ နာရီမှ ၁၁ နာရီထိ။
- (ခ) သင်္ချာ ။ နေ့လယ် ၁ နာရီမှ ၃ နာရီထိ။

၅။ ဖြေဆိုမည့်သင်တန်းသားများသည် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များသို့ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့မှ ၂၂ ရက် နေ့အတွင်း သတင်းပို့ရမည်ဖြစ်ပြီး တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များမှ ဒီဇင်ဘာလ ၂၉ ရက်နေ့အရောက် ကျောင်းသို့ ပို့ဆောင် ပေးရမည် ဖြစ်သည်။

၆။ အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို တပ်မတော်ကွန်ပျူတာနှင့်နည်းပညာသိပ္ပံတွင် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ဖြေဆိုကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၇။ အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းအား ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး အောင်မြင်သူများသည် သင်တန်းတစ်ပါတည်းတက်ရောက်ရမည်ဖြစ်ပြီး မအောင်မြင်သူများအား တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များမှ တစ်ဆင့် သက်ဆိုင်ရာသို့ ပြန်လည်စေလွှတ်သွားမည်ဖြစ်သည်။

၈။ သင်တန်းကာလတွင် လစာအဖြစ် ပထမနှစ် ကျပ် ၁၆၈၀၀၀/- ၊ ဒုတိယနှစ် ကျပ် ၁၇၄၀၀၀/- ၊ တတိယနှစ် ကျပ် ၁၈၀၀၀၀/- ရရှိမည်။ သင်တန်းအောင်မြင်ပြီးလျှင် ရာထူးအဆင့်လိုက်သတ်မှတ်လစာနှင့်စရိတ်များ ခံစားခွင့်ရှိသည်။

၉။ သင်တန်းပြီးဆုံးပါက အောက်ပါအတိုင်းခံစားခွင့်ရှိသည်-

- (က) ဘွဲ့လက်မှတ်အပ်နှင်းခြင်း။ အင်ဂျင်နီယာသိပ္ပံ A.G.T.I(Diploma) လက်မှတ်ပေးအပ်မည်။
- (ခ) တာဝန်ပေးအပ်ခြင်း။ တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)လက်ရုံးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့တစ်ခုခုတွင် ပညာသည် အကြပ်ကြီး အဖြစ်ခန့်အပ်တာဝန်ပေးအပ်မည်။
- (ဂ) အဆင့်တိုးမြှင့်ပေးအပ်ခြင်း။ တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)တပ်ဖွဲ့အလိုက် ပညာသည်စစ်သည်များ အဆင့်အတန်းတိုးမြှင့်ရေးစည်းမျဉ်းနှင့်အညီ ဒုတိယအရာခံဗိုလ်နှင့် အရာခံဗိုလ်အဆင့်များသို့ဆက်လက် တိုးမြှင့်ပေးရေးအတွက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်။
- (ဃ) ပြန်တမ်းဝင်အရာရှိလျှောက်ထားခွင့်။ ပြန်တမ်းဝင်အရာရှိအဖြစ် ခန့်အပ်နိုင်ရေးအတွက် သတ်မှတ်ထား သည့် အချိန်နှင့် အကျုံးဝင် သည့် အချိန်တွင် စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်ရုံးမှလျှောက်လွှာခေါ်ယူသည့် အခါ လျှောက်ထားနိုင်သည်။

မှတ်ချက်။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက မိမိတို့လျှောက်လွှာထုတ်ယူခဲ့သည့် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး
 - (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ” ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး
- ၂။ စီးပွားရေး
 - (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် အောင် တည်ဆောက်ရေး
 - (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
 - (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ် နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး
- ၃။ လူမှုရေး
 - (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး
 - (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး
 - (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး

ဒီမိုကရေစီစနစ်ဆိုတာ ပြည်သူက သူတို့ကိုယ်တိုင်ပြုတဲ့သူတွေကို ကိုယ်တိုင် ရွေးချယ်တဲ့အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်ပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဖက်ဒရယ်စနစ်ဆိုတာ မတူကွဲပြားနေတဲ့ တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ်တွေမှာ လူမျိုးတွေ၊ လူမျိုးစုတွေကို စုစည်းလုပ်ကိုင်ရာမှ လုပ်ကိုင်နိုင်ခွင့်တွေကို ခွဲဝေကျင့်သုံးတဲ့ အယူအဆ သဘောတရားဖြစ်ပြီး ပေါင်းစည်း နေထိုင်ခြင်း၊ မျှဝေခံစားခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံတဲ့ ပြည်ထောင်စုစနစ်လိုဆိုရာမှာ ပြည်ထောင်စုအတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတို့က ရွေးချယ်တဲ့ အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်မှာ ပြည်ထောင်စုတစ်ဝှမ်းလုံးရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတွေ အတူတကွပေါင်းစည်းနေထိုင်ပြီး တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် တွေအလိုက် အခြေခံဥပဒေအရ ကိုယ်ပိုင်ပြဋ္ဌာန်းခွင့်တွေ ရရှိစေမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါမှလည်း စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝတဲ့ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ဖြစ်ပေါ်လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီ၏ ၁ နှစ်နှင့် ၆ လ(၁၈လ)ပြည့် နိုင်ငံတော်တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့မှု နှင့်ပတ်သက်၍ ပြောကြားသည့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်) ၁-၈-၂၀၂၂

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရေဦး - ခင်ဦး ကားလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် NUG နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများထောင်ထားသည့်မိုင်းများ အများပြည်သူ ဘေးအန္တရာယ်မရှိစေရေး ဖယ်ရှားရှင်းလင်း

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၆
NUG နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက် သမားများသည် အေးချမ်းစွာနေထိုင်လျက် ရှိသည့် ပြည်သူလူထုများနှင့် တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေသည့် အုပ်ချုပ်ရေးတာဝန်ရှိသူများအား ထိခိုက် ဒဏ်ရာရရှိစေရန်နှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ် မှုများ လုံခြုံချောမွေ့မှုမရှိစေရေး ရည်ရွယ် ချက်များဖြင့် အများပြည်သူ အသုံးပြု သည့် လမ်းကြောင်းများတွင် မိုင်းထောင် ခြင်း၊ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခြင်းများ စသည့် အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲရေးလုပ်ရပ်များ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ပြုလုပ်လျက်ရှိရာ စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ NUG နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများအနေဖြင့် ရေဦးမြို့နှင့် ခင်ဦးမြို့သွား ကားလမ်းမ ကြီးတစ်လျှောက် သွားလာလျက်ရှိသည့် ခရီးသွားပြည်သူများနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ ဝင်များကို အကြောင်းမဲ့ အကြမ်းဖက် မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲ တိုက်ခိုက်ခြင်းများ စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၁ သို့

၂၀၂၂ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၁ ရက်မှ ၂၅ ရက်ထိ ရေဦး-ခင်ဦးသွား ကားလမ်းမကြီးနှင့် လမ်း၏ဝဲ/ယာ မိုင်းရှင်းလင်းခြင်းဆောင်ရွက်စဉ် ဖော်ထုတ်ရရှိသည့် NUG နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များထောင်ထားသည့်လက်လုပ်မိုင်းများ ဖော်ထုတ်သိမ်းဆည်းရရှိခဲ့သည့်နေရာပြပုံ



ရည်ညွှန်းချက်	
●	လက်လုပ်မိုင်းများ ဖော်ထုတ်သိမ်းဆည်းရရှိခဲ့သည့်နေရာများ
●	ကျေးရွာ/မြို့များ

ယနေ့ ဖတ်စရာ
၂၀၂၂ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့ အထိမ်းအမှတ် ဆောင်းပါး၊
စာစီစာကုံး၊ ကဗျာပြိုင်ပွဲ ဆုရစာရင်းများ ထုတ်ပြန်
စာမျက်နှာ » ၇

ပြည်တွင်းစက်သုံးဆီ ဖူလုံစေရေးအတွက် စက်သုံးဆီ များ ပုံမှန်တင်သွင်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ
စာမျက်နှာ » ၉

ဓာတ်ခွဲခန်းမှ နာစုစုပေါင်း ၁၀၃၂၅ ခု စစ်ဆေးပြီးစီး၊ ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ၂၈၄ ဦးတွေ့ရှိ
စာမျက်နှာ » ၁၂

ယူအီးအက်ဖ်အေနေ့ရှင်းလိပ်ပြိုင်ပွဲ နယ်သာလန်အသင်းက ဘယ်လ်ဂျီယံအသင်းကို အနိုင်ရ



ယူအီးအက်ဖ်အေ နေ့ရှင်းလိပ် ပြိုင်ပွဲရဲ့ အုပ်စုအဆင့်ပွဲစဉ်တွေကို စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက ဆက်လက်ကျင်းပခဲ့ရာ နယ်သာလန် အသင်းနဲ့ ဘယ်လ်ဂျီယံအသင်းတို့ပွဲစဉ်မှာ နယ်သာလန်အသင်းက အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီး ပြင်သစ်အသင်းနဲ့ ဝေးလ်အသင်းတို့က တော့ ရှုံးပွဲကိုယ်စီကြုံတွေ့ခဲ့ရပါတယ်။

နယ်သာလန်အသင်းဟာ ဘယ်လ်ဂျီယံအသင်းကို နောက်ခံလူ ဗန်ဒိုက်ရဲ့ တစ်လုံးတည်းသောသွင်းဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိ ခဲ့တာဖြစ်ပြီး အဲဒီနိုင်ပွဲဟာ နယ်သာလန် စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၁ သို့

မြန်မာအမျိုးသမီးလိဂ်ပြိုင်ပွဲတွင် အသင်းခုနစ်သင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်



ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၆
မြန်မာနိုင်ငံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ် ကော်မတီက ကျင်းပမည့် ၂၀၂၂ ရာသီ မြန်မာအမျိုးသမီး လိဂ်ပြိုင်ပွဲတွင် အသင်းခုနစ်သင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ယင်းပြိုင်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၃ ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၂၇ ရက်အထိ သုဝဏ္ဏ လှေကျင်ရေးကွင်း-၁ နှင့် M-3 ကွင်းတို့၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။
စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၁ သို့